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00:02:36.031 --> 00:02:38.894 

Szanowni Państwo, bardzo proszę już o zajęcie swoich 

miejsc. 

 

00:02:55.916 --> 00:02:59.718 

Szanowni Państwo, otwieram XVI zwyczajną sesję Rady 

Miejskiej 

 

00:02:59.738 --> 00:03:02.279 

w Sulechowie IX kadencji. 

 

00:03:02.339 --> 00:03:06.341 

Witam na dzisiejszej sesji Burmistrza Sulechowa Pana 

Wojciecha Sołtysa. 

 

00:03:06.401 --> 00:03:07.402 

- Dzień dobry. 

 

00:03:07.442 --> 00:03:09.603 

- Zastępcę Burmistrza Pana Wojciecha Szefnera. 

 

00:03:09.643 --> 00:03:10.843 

- Dzień dobry. 

 

00:03:10.883 --> 00:03:13.725 

- Zastępcę Burmistrza Pana Marcina Górznego. 

- Dzień dobry. 

 

00:03:14.980 --> 00:03:19.064 

- Witam Sekretarza Gminy Sulechów Panią Magdalenę 

Klucznik. 

- Dzień dobry. 

 

00:03:19.144 --> 00:03:22.227 

- Witam Skarbnika Gminy Sulechów Pana Marcina Fafułę. 

 

00:03:22.247 --> 00:03:25.791 

- Dzień dobry. 

 

00:03:25.871 --> 00:03:29.554 

- Witam Dowódcę Jednostki Ratowniczo Gaśniczej 

Państwowej Straży 

 

00:03:29.595 --> 00:03:33.338 

Pożarnej w Sulechowie Pana Mirosława Pacynę. 

 

00:03:33.358 --> 00:03:36.922 

Witam przedstawiciela policji Pana Komisarza Sławomira 

Wojsa. 

 

00:03:38.886 --> 00:03:43.869 

Witam również przedstawiciela Nadleśnictwa Sulechów 

Pana Inżyniera 

 

00:03:43.909 --> 00:03:47.451 

Nadzoru Pana Jerzego Kołpowskiego. 

 

00:03:47.491 --> 00:03:52.553 

Dzień dobry. 

 

00:03:52.613 --> 00:03:55.795 

Witam sołtysów sołectw Gminy Sulechów. 

 

00:03:55.855 --> 00:03:57.896 

Witam kierowników wydziałów Urzędu Miejskiego, 

 

00:03:57.936 --> 00:04:00.578 

obsługę prawną i kierowników jednostek organizacyjnych. 

 

00:04:01.750 --> 00:04:04.634 

Serdecznie witam mieszkańców Gminy Sulechów oraz 

wszystkich Państwa 

 

00:04:04.674 --> 00:04:07.016 

obecnych na dzisiejszej sesji. 

 

00:04:07.056 --> 00:04:08.238 

Szanowni Państwo. 

 

00:04:08.298 --> 00:04:09.880 

Informuję Państwa, że sesja jest transmitowana, 

 

00:04:09.920 --> 00:04:12.843 

nagrywana i publikowana. 

 

00:04:12.863 --> 00:04:15.767 

Bardzo proszę Państwa radnych o kliknięcie zrobione. 

 

00:04:18.263 --> 00:04:20.784 

Wysoka Rado, stwierdzam na podstawie sprawdzenia w 

sposób 

 

00:04:20.804 --> 00:04:24.165 

elektroniczny kworum, że na ustawowy stan wynoszący 

21 radnych Rady 

 

00:04:24.185 --> 00:04:28.046 

Miejskiej w Sulechowie na dzisiejszej sesji obecnych jest 

19 radnych, 

 

00:04:28.066 --> 00:04:29.507 

w związku z tym... 

 

00:04:30.007 --> 00:04:31.807 

20 radnych, w związku z tym stwierdzam, 

 

00:04:31.827 --> 00:04:39.130 

że obrady XVI sesji IX kadencji Rady Miejskiej w 

Sulechowie 

 

00:04:39.190 --> 00:04:41.831 

są prawomocne do podejmowania uchwał. 

 

00:04:41.891 --> 00:04:44.171 

Porządek obrad wszyscy radni otrzymali, 

 

00:04:44.191 --> 00:04:45.772 

a więc nie będę odczytywać porządku. 
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00:04:46.613 --> 00:04:49.855 

Czy do proponowanego porządku obrad sesji ktoś z 

Państwa radnych 

 

00:04:49.895 --> 00:04:53.357 

lub Pan burmistrz zgłasza jakieś propozycje? 

 

00:04:55.419 --> 00:04:58.161 

Bardzo proszę, Pan Radny Piotr Miszkiewicz. 

 

00:04:58.741 --> 00:04:59.942 

- Dziękuję Panie przewodniczący. 

 

00:04:59.982 --> 00:05:01.583 

Panie przewodniczący, Panie burmistrzu, 

 

00:05:02.512 --> 00:05:06.034 

Wysoka Rado, szanowni goście, w imieniu klubu dwie 

kwestie 

 

00:05:06.074 --> 00:05:09.736 

chcielibyśmy podnieść dzisiaj na tej sesji. 

 

00:05:09.796 --> 00:05:14.479 

Zapewne Państwo radni za pośrednictwem Pana 

przewodniczącego dostali 

 

00:05:14.519 --> 00:05:16.920 

może nie autopoprawkę tylko nasze sugestie, 

 

00:05:16.960 --> 00:05:22.543 

ażeby taką autopoprawkę wprowadzić do apelu w sprawie 

węzła S3. 

 

00:05:22.563 --> 00:05:26.805 

W naszej ocenie druk, który być może wniesie coś, 

 

00:05:26.865 --> 00:05:32.289 

być może nie wniesie, powinien być drukiem 

merytorycznym i pokazywać 

 

00:05:32.369 --> 00:05:36.412 

horyzont z perspektywy kraju, dlaczego węzeł S3 jest 

potrzebny 

 

00:05:36.432 --> 00:05:39.955 

również dla województwa lubuskiego, dla Polski, 

 

00:05:40.015 --> 00:05:42.657 

a na samym końcu dla Gminy Sulechów. 

 

00:05:42.717 --> 00:05:47.099 

Oceniliśmy, że skupienie się w treści apelu wyłącznie na 

Gminie 

 

00:05:47.119 --> 00:05:51.460 

Sulechów jest w naszej ocenie niewystarczającym 

argumentem. 

 

00:05:51.480 --> 00:05:54.481 

W związku z tym podnieśliśmy trzy najważniejsze kwestie. 

 

00:05:54.501 --> 00:05:56.142 

Jest to rozbudowa lotniska. 

 

00:05:56.222 --> 00:06:02.783 

Jest to strategia obronności wpisująca się pewnie w 

wieloletnie plany 

 

00:06:02.803 --> 00:06:04.884 

Ministerstwa Obrony Narodowej. 

 

00:06:04.984 --> 00:06:07.324 

No i sama infrastruktura drogowa. 

 

00:06:07.384 --> 00:06:11.265 

Więc chcielibyśmy to zaproponować dla Państwa radnych, 

 

00:06:11.305 --> 00:06:13.386 

żeby być może taką autopoprawkę przyjąć. 

 

00:06:14.267 --> 00:06:15.990 

Oraz druga kwestia. 

 

00:06:16.030 --> 00:06:22.320 

Chcielibyśmy w imieniu klubu z dzisiejszej sesji usunąć 

druk numer 

 

00:06:24.005 --> 00:06:27.186 

62. Jest to druk o zmianie uchwały w sprawie zasad 

gospodarowania 

 

00:06:27.226 --> 00:06:31.727 

nieruchomościami stanowiącymi własność Gminy 

Sulechów oraz warunków 

 

00:06:31.767 --> 00:06:35.588 

i stawek procentowych udzielanych bonifikat. 

 

00:06:35.608 --> 00:06:41.549 

W naszej ocenie jest to temat chyba niewystarczająco 

przedyskutowany. 

 

00:06:41.589 --> 00:06:46.091 

Uważamy, że moglibyśmy jeszcze jako Rada Miejska się 

spotkać 

 

00:06:46.131 --> 00:06:49.691 

z przedstawicielami ZGK i pewne kwestie wyjaśnić. 

 

00:06:49.731 --> 00:06:52.974 

Przynajmniej z naszej strony, z naszego klubu mamy 

jeszcze wiele 

 

00:06:53.034 --> 00:06:58.577 

pytań, a chyba czas nas w tej kwestii niekoniecznie 

śpieszy. 
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00:06:58.597 --> 00:07:02.440 

W związku z tym uważamy, że taką uchwałę moglibyśmy 

podjąć 

 

00:07:02.480 --> 00:07:06.863 

w następnym miesiącu, a dzisiaj ją z porządku usunąć, 

 

00:07:06.903 --> 00:07:11.326 

spotkać się, przedyskutować, wyjaśnić Wysokiej Radzie 

pewne jeszcze 

 

00:07:11.366 --> 00:07:16.549 

wątpliwości i wtedy, myślę, będzie łatwiej podjąć decyzję 

względem 

 

00:07:16.589 --> 00:07:25.634 

tych bonifikat, jakie mieszkańcy mogą mieć przyznane 

przez samorząd. Dziękuję. 

 

00:07:25.674 --> 00:07:27.975 

- Bardzo proszę, Pan Radny Piotr Bodnar. 

 

00:07:29.536 --> 00:07:31.076 

- Panie przewodniczący, Panie burmistrzu, 

 

00:07:31.096 --> 00:07:35.238 

Wysoka Rado, szanowni Państwo w imieniu Klubu 

Radnych dla Sulechowa 

 

00:07:35.278 --> 00:07:40.760 

wycofuję apel do druk numer 61 do powiatu 

zielonogórskiego w sprawie 

 

00:07:41.060 --> 00:07:42.861 

remontu ulicy Piaskowej. 

 

00:07:42.901 --> 00:07:47.202 

W międzyczasie, kiedy ten apel został omówiony na 

komisjach, 

 

00:07:47.262 --> 00:07:51.304 

doszło do rozmów między powiatem, a Panem 

burmistrzem. 

 

00:07:51.384 --> 00:07:55.407 

Jest zapowiedź tego, że ten remont zostanie wykonany. 

 

00:07:55.647 --> 00:07:57.409 

Jest wola polityczna, że tak powiem, 

 

00:07:57.449 --> 00:08:00.431 

sprawcza, żeby to zrobić zarówno ze strony gminy, 

 

00:08:00.451 --> 00:08:03.893 

jak i powiatu i uznajemy, że apel w tym momencie nie jest 

potrzebny. 

 

00:08:03.933 --> 00:08:05.615 

Bardzo dziękuję. 

 

00:08:05.675 --> 00:08:07.596 

- Dziękuję. 

 

00:08:07.636 --> 00:08:09.297 

To teraz ja się jeszcze zgłoszę. 

 

00:08:09.637 --> 00:08:12.139 

Zgłosiłem się do głosu, ale sam sobie udzielam głosu. 

 

00:08:13.400 --> 00:08:17.727 

Odnosząc się do tego, co Pan Radny Piotr Miszkiewicz 

powiedział, 

 

00:08:17.747 --> 00:08:22.938 

to znaczy jeżeli chodzi o druk... Nie 62. 

 

00:08:24.060 --> 00:08:25.744 

Mnie interesuje ten apel, czyli S3. 

 

00:08:26.849 --> 00:08:30.592 

Druk numer 59-2025 w sprawie budowy drugiego węzła. 

 

00:08:30.612 --> 00:08:35.255 

Panie Piotrze, rzeczywiście dostaliśmy od Państwa klubu 

poprawki, 

 

00:08:35.275 --> 00:08:37.696 

natomiast te poprawki zmieniają koncepcję tego, 

 

00:08:37.716 --> 00:08:41.439 

znaczy może nie koncepcję, tylko dotyczą całej treści tego 

apelu. 

 

00:08:41.479 --> 00:08:45.341 

Wydaje mi się, że rozsądne byłoby również przeniesienie 

tego apelu 

 

00:08:45.401 --> 00:08:49.004 

na sesję czerwcową i przedyskutowanie szczegółów w 

ramach klubów. 

 

00:08:49.705 --> 00:08:52.450 

Przypomnijcie sobie, że ja do Państwa radnych wysyłałem 

to już dwa 

 

00:08:52.470 --> 00:08:53.872 

razy z prośbą o te poprawki. 

 

00:08:53.892 --> 00:08:56.016 

Szkoda, że dopiero teraz je dostaję, 

 

00:08:56.096 --> 00:08:57.759 

ale cieszę się, że je dostaję. 

 

00:08:58.655 --> 00:09:00.335 

To tak na marginesie. 
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00:09:00.375 --> 00:09:02.776 

Także ja zgłaszam również taki wniosek, 

 

00:09:02.856 --> 00:09:06.317 

żeby apel... 

 

00:09:06.357 --> 00:09:11.978 

Druk numer 59/2025 w sprawie budowy drugiego węzła 

drogowego w ciągu 

 

00:09:12.018 --> 00:09:14.578 

drogi ekspresowej S3 w północnej części Gminy Sulechów, 

 

00:09:14.638 --> 00:09:18.799 

żeby ten apel również usunąć z dzisiejszej sesji i poddać 

go dalszej 

 

00:09:19.059 --> 00:09:24.481 

obróbce dyskusji i na sesji czerwcowej taki apel przyjąć. 

 

00:09:24.521 --> 00:09:26.361 

Bardzo proszę, Pan Radny Sebastian Różycki. Dziękuję. 

 

00:09:28.976 --> 00:09:32.377 

- Panie przewodniczący, Panowie burmistrzowie, 

 

00:09:32.437 --> 00:09:35.138 

szanowni goście, radni. 

 

00:09:35.198 --> 00:09:40.620 

Mam takie pytanie do zarazem osoby, 

 

00:09:40.660 --> 00:09:42.681 

która przygotowała apel czy przedłożyła, 

 

00:09:42.821 --> 00:09:50.344 

Pana Piotra Bodnara, bo raptem tydzień temu na komisji 

Pan burmistrz 

 

00:09:50.724 --> 00:09:52.805 

był za przyjęciem tego apelu. 

 

00:09:52.865 --> 00:09:58.688 

Rozumiem i literalnie przeczytałem wyjaśnienia dotyczące 

toczących 

 

00:09:58.708 --> 00:10:04.050 

się rozmów kuluarowych, jednakże żadna ze stron do tej 

pory, 

 

00:10:04.090 --> 00:10:08.872 

a tak naprawdę powiat, nie przedłożył nam żadnej 

informacji chociażby 

 

00:10:08.952 --> 00:10:10.473 

czy deklaracji w formie pisemnej. 

 

00:10:11.353 --> 00:10:17.179 

Nie ma w planach powiatu, jeśli chodzi o infrastrukturę, 

 

00:10:17.239 --> 00:10:20.522 

też zapisu dotyczące ulicy Piaskowej. 

 

00:10:20.582 --> 00:10:26.708 

Temat ulicy Piaskowej dotyczy dużej części naszego 

społeczeństwa, 

 

00:10:26.788 --> 00:10:29.971 

między innymi też Pana burmistrza, bo też mieszka w tej 

części, 

 

00:10:30.011 --> 00:10:31.753 

więc powiem tak... 

 

00:10:33.154 --> 00:10:38.359 

Dziękuję Panu Miłoszowi Brodzikowskiemu, że wyciągnął 

magiczną 

 

00:10:38.399 --> 00:10:41.342 

różdżkę jak Harry Potter na poprzedniej komisji, 

 

00:10:41.442 --> 00:10:45.666 

wskazał tą różdżką Pana Piotra i być może ta różdżka 

rzeczywiście 

 

00:10:45.686 --> 00:10:47.949 

zadziałała. 

 

00:10:48.009 --> 00:10:52.573 

Nasz klub poprze Państwa wniosek, mimo że on jest 

wbrew woli 

 

00:10:52.593 --> 00:10:56.556 

mieszkańców, dlatego że temat ulicy Piaskowej toczy się 

nie jeden 

 

00:10:56.596 --> 00:11:00.719 

rok, ale bite chyba z sześć czy siedem lat i za każdym 

razem 

 

00:11:00.739 --> 00:11:04.401 

nie dochodziło do porozumienia trójstronnego pomiędzy 

SuPeKom-em, 

 

00:11:04.461 --> 00:11:06.002 

gminą i powiatem. 

 

00:11:06.083 --> 00:11:09.885 

Cieszy mnie fakt, który Państwo dzisiaj żeście oświadczyli 

wszem 

 

00:11:09.925 --> 00:11:11.987 

i wobec, że do porozumienia doszło, 

 

00:11:12.087 --> 00:11:16.950 

ale chciałbym i mam prośbę w imieniu mieszkańców 

swoim, 

 



Załącznik do protokołu ORG.0002.5.2025 z dnia 20 maja 2025 r. 

Strona 5 z 89 
 

00:11:17.010 --> 00:11:21.216 

klubu i wszystkich zainteresowanych, żeby jakiś 

dokument, 

 

00:11:21.256 --> 00:11:24.784 

który to potwierdza, wpłynął do kolejnej sesji. 

 

00:11:24.864 --> 00:11:27.349 

I to o to bym poprosił. Dziękuję bardzo. 

 

00:11:32.922 --> 00:11:34.783 

- Pan Sebastian ubiegł mnie tym pytaniem, 

 

00:11:34.803 --> 00:11:38.364 

bo chciałem o tym mówić w informacji międzysesyjnej 

poza tym, 

 

00:11:38.404 --> 00:11:42.745 

co jest odnotowane, więc później już nie będę tego 

mówił. 

 

00:11:42.805 --> 00:11:45.386 

Szanowni Państwo, jak sygnalizowałem Wam wcześniej, 

 

00:11:45.406 --> 00:11:48.007 

w piątek doszło do spotkania pomiędzy mną, 

 

00:11:48.047 --> 00:11:50.528 

moim zastępcą, Panem Wojciechem Szefnerem, 

 

00:11:50.548 --> 00:11:55.049 

pracownikami urzędu, SuPeKom-em, Panem starostą i 

członkiem zarządu, 

 

00:11:55.069 --> 00:11:56.190 

Panem Wojciechem Waligórą. 

 

00:11:56.250 --> 00:11:59.631 

Tematem tego spotkania była ulica Piaskowa. 

 

00:12:00.672 --> 00:12:06.396 

W ramach tego spotkania ustaliliśmy, że na początku 

czerwca po 

 

00:12:06.436 --> 00:12:11.180 

dokonaniu badań infrastruktury podziemnej przez 

SuPeKom w zakresie 

 

00:12:11.260 --> 00:12:17.124 

nieistniejącego bądź częściowo istniejącego kanału 

odprowadzającego 

 

00:12:17.685 --> 00:12:19.986 

wody deszczowe spotkamy się po raz kolejny, 

 

00:12:20.026 --> 00:12:23.849 

żeby podjąć ostateczne decyzje dotyczące kierunków. 

 

00:12:23.889 --> 00:12:25.731 

Natomiast to, co mogę Państwu powiedzieć, 

 

00:12:25.771 --> 00:12:29.734 

na tą chwilę zakładamy, że inwestycja powinna być 

realizowana w dwóch 

 

00:12:30.154 --> 00:12:36.881 

w odrębnych etapach, jeden związany z odprowadzaniem 

wód deszczowych, 

 

00:12:36.981 --> 00:12:39.683 

a drugi dotyczący remontu nawierzchni, 

 

00:12:39.723 --> 00:12:43.667 

wymiany instalacji wodno-kanalizacyjnej. 

 

00:12:44.348 --> 00:12:48.291 

Taką osią podziału byłaby Sulechówka, 

 

00:12:48.612 --> 00:12:52.315 

czyli mówiąc wprost, od Sulechówki do Ronda Księdza 

Kopra. 

 

00:12:52.635 --> 00:12:57.479 

To jest to duże zadanie, w którym wymiany swojej 

instalacji będzie 

 

00:12:57.519 --> 00:13:01.182 

dokonywał również SuPeKom w zakresie wody i 

kanalizacji. 

 

00:13:01.202 --> 00:13:03.984 

Natomiast w tej drugiej części, tak zwanego małego 

ronda, 

 

00:13:04.004 --> 00:13:07.807 

czyli w kierunku sulechowskiego Wembley, 

 

00:13:07.887 --> 00:13:12.110 

priorytetem jest odprowadzenie wód deszczowych, 

 

00:13:12.170 --> 00:13:16.073 

a tak naprawdę nazwijmy to w dużym uproszczeniu, 

 

00:13:16.153 --> 00:13:23.079 

odtworzenie bądź wybudowanie instalacji wodnej 

deszczowej. 

 

00:13:24.120 --> 00:13:26.161 

I tym samym rozłączenie tych rzeczy, 

 

00:13:26.182 --> 00:13:29.184 

które tam są. Z oczywistych powodów to chyba tutaj w 

tym gronie 

 

00:13:29.204 --> 00:13:33.388 

nikomu nie muszę mówić, ponieważ jest to droga 

powiatowa. 
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00:13:33.448 --> 00:13:36.091 

Zakładam, możemy to wspierać, ale nie ukrywam też, 

 

00:13:36.131 --> 00:13:40.895 

szanowni Państwo, że ja wprost zadeklarowałem. 

 

00:13:40.955 --> 00:13:43.117 

Zakładam, że mam tutaj Państwa akceptację, 

 

00:13:43.137 --> 00:13:48.022 

bo od kilku lat o tym rozmawiamy, że chcemy 

partycypować w realizacji 

 

00:13:48.062 --> 00:13:49.784 

tego zadania i chcemy, mówiąc wprost, 

 

00:13:49.804 --> 00:13:52.947 

również finansowo wziąć udział w jego realizacji, 

 

00:13:52.987 --> 00:13:56.992 

tak żeby nie było wątpliwości, że to jest ważne dla naszych 

 

00:13:57.052 --> 00:13:59.995 

mieszkańców. 

 

00:14:00.035 --> 00:14:02.818 

Ustaliliśmy również, że nie będziemy w tej chwili 

podejmować i taka 

 

00:14:02.878 --> 00:14:08.404 

też jest moja propozycja tego apelu właśnie ze względu na 

to, 

 

00:14:08.464 --> 00:14:11.767 

że finiszujemy z pracami i ostatecznie zobaczymy, 

 

00:14:11.807 --> 00:14:16.372 

jaki będzie też wydyskutowany zakres do realizacji. 

 

00:14:16.432 --> 00:14:20.156 

Pierwszym etapem, tutaj się zgadzaliśmy, 

 

00:14:20.216 --> 00:14:22.299 

jest zagospodarowanie wód deszczowych, 

 

00:14:23.019 --> 00:14:26.260 

żeby było jasne, ponieważ tak naprawdę co najmniej dwu, 

 

00:14:26.320 --> 00:14:31.262 

trzykrotnie w ciągu roku nasi mieszkańcy są w tamtym 

obszarze 

 

00:14:31.302 --> 00:14:32.583 

zalewani. 

 

00:14:32.603 --> 00:14:35.984 

To właściwie tyle, jeśli chodzi o konkretne informacje w 

zakresie 

 

00:14:36.044 --> 00:14:37.845 

tego, o czym mówił Pan radny. 

 

00:14:37.885 --> 00:14:38.885 

Dziękuję. 

 

00:14:38.925 --> 00:14:40.986 

- Dziękuję. Bardzo proszę, Pan Radny Sebastian Różycki. 

 

00:14:42.250 --> 00:14:44.351 

- Panie przewodniczący, Panie burmistrzu, 

 

00:14:44.411 --> 00:14:48.053 

szanowna rado, przedstawiciele SuPeKom. 

 

00:14:48.093 --> 00:14:51.055 

Niedawno w tym roku podejmowaliśmy plan wieloletni, 

 

00:14:51.095 --> 00:14:54.416 

jeśli chodzi o z kolei działania SuPeKom. 

 

00:14:54.456 --> 00:14:56.958 

Podnosiliśmy tutaj jako radni kwestię, 

 

00:14:57.078 --> 00:15:02.520 

że w planach tych uwzględnienie remontu nie dotyczy 

całej części, 

 

00:15:02.580 --> 00:15:06.803 

tak jak wspominał Pan burmistrz, ale plan był trzyletni. 

 

00:15:06.863 --> 00:15:09.044 

Zatem prosiłbym o to, że w momencie, 

 

00:15:09.104 --> 00:15:12.385 

kiedy pewnych ciąg zdarzeń się zadzieje, 

 

00:15:12.425 --> 00:15:18.408 

żeby w najbliższym kwartale czy półroczu poszerzyć to 

zadanie 

 

00:15:18.468 --> 00:15:21.589 

do etapowania, które jest po prostu przewidziane w 

słowach, 

 

00:15:21.609 --> 00:15:25.711 

które wypowiedział Pan burmistrz, bo wtedy wyraźnie 

podnosiliśmy 

 

00:15:25.771 --> 00:15:30.953 

kwestię i SuPeKom to podkreślał, że tylko jeden krótszy 

odcinek jest 

 

00:15:31.013 --> 00:15:35.295 

przewidziany do modernizacji tej sieci wodno-

kanalizacyjnej, 

 

00:15:35.815 --> 00:15:38.856 

ale żeby wilk syty i owca cała za słowami, 
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00:15:38.876 --> 00:15:41.397 

które też powiedział burmistrz, i za inwestycją, 

 

00:15:41.437 --> 00:15:43.077 

która idzie, bo zastanawia mnie to, 

 

00:15:43.137 --> 00:15:47.719 

Panie burmistrzu, to rozumiem, że powiat też zamierza 

etapować, 

 

00:15:47.759 --> 00:15:52.760 

bo ulica Piaskowa to jest tak naprawdę od Ronda Kopra aż 

prawie 

 

00:15:52.820 --> 00:15:58.782 

po wiadukt, a więc odcinek jest bardzo długi i zastanawia 

mnie, 

 

00:15:58.842 --> 00:16:03.024 

jak ten remont, ta modernizacja miałaby przebiegać, 

 

00:16:03.104 --> 00:16:07.107 

bo po prostu myślę, że z dokumentów, które do nas 

spłyną, 

 

00:16:07.147 --> 00:16:09.548 

będziemy mieć większą informację i wtedy chciałbym, 

 

00:16:09.588 --> 00:16:12.470 

żeby w ślad za tym zaplanować kolejne kroki, 

 

00:16:12.510 --> 00:16:14.572 

które musi poczynić czy to gmina, czy to nasza spółka 

wodno-kanalizacyjna. 

 

00:16:14.632 --> 00:16:21.748 

Dziękuję. 

- Bardzo proszę Panie burmistrzu. 

 

00:16:21.808 --> 00:16:24.771 

- Myślałem, że to wybrzmiało, Panie Sebastianie. 

 

00:16:24.831 --> 00:16:26.011 

Dwa etapy. 

 

00:16:26.051 --> 00:16:28.533 

Jeden z tych etapów, o którym mówiłem, 

 

00:16:28.613 --> 00:16:34.758 

czyli od Małego Ronda do Sulechówki, robiony w formie 

odtworzenia 

 

00:16:34.818 --> 00:16:38.941 

starego kanału, zakładamy, że bez dokumentacji się tu 

obejdzie, 

 

00:16:38.981 --> 00:16:44.305 

ponieważ jest to istniejący zakopany w ziemi element 

infrastruktury. 

 

00:16:44.345 --> 00:16:48.588 

Natomiast na tym drugim odcinku od Sulechówki do 

Ronda Księdza Kopra 

 

00:16:49.288 --> 00:16:52.370 

to wymaga dokumentacji projektowej, której nie ma. 

 

00:16:52.411 --> 00:16:56.353 

Biorąc pod uwagę jej skomplikowanie, czytaj ilość 

gestorów sieci 

 

00:16:56.393 --> 00:16:59.796 

i mediów, trzeba z góry powiedzieć, że... 

 

00:16:59.836 --> 00:17:03.899 

Może inaczej... Ja oceniam, że jest to 18 miesięcy i więcej 

samo 

 

00:17:03.939 --> 00:17:08.462 

projektowanie, w związku z tym my mówimy, 

 

00:17:08.522 --> 00:17:11.364 

że chcemy się zająć tym pierwszym etapem, 

 

00:17:11.384 --> 00:17:13.326 

zresztą szczerze mówiąc, najbardziej problematycznym. 

 

00:17:13.966 --> 00:17:15.927 

Nie odnoszę się absolutnie do stanu nawierzchni. 

 

00:17:15.967 --> 00:17:17.968 

To też dla nas wszystkich jest oczywiste, 

 

00:17:18.008 --> 00:17:22.450 

że generalnie droga powiatowa, ulica Piaskowa jest 

zdegradowana 

 

00:17:23.891 --> 00:17:25.191 

i wymaga remontu. 

 

00:17:25.231 --> 00:17:29.193 

Ja też tak może przy okazji, Panie przewodniczący, 

 

00:17:29.253 --> 00:17:31.534 

wysłałem do Państwa... 

 

00:17:31.554 --> 00:17:33.816 

No nie wiem tylko, czy wczoraj, czy jeszcze w ubiegłym 

tygodniu... 

 

00:17:33.856 --> 00:17:37.778 

Nie pamiętam... Pismo z prośbą, żebyście wskazali jedno 

dwa zadania 

 

00:17:37.838 --> 00:17:41.901 
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priorytetowe na poziomie gminy w kontekście zadań 

powiatowych. 

 

00:17:43.002 --> 00:17:49.126 

Ja nie wyobrażam sobie żeby nie było odpowiedzi w tej 

odpowiedzi 

 

00:17:49.166 --> 00:17:52.809 

ulicy Piaskowej, tak? 

 

00:17:52.849 --> 00:17:54.451 

Niezależnie od tego, o czym rozmawiamy teraz, 

 

00:17:55.311 --> 00:17:59.515 

27 maja jestem umówiony na objazd, 

 

00:17:59.575 --> 00:18:03.659 

powiedzmy, tej części powiatu, bo powiat podobnie jak w 

poprzedniej 

 

00:18:03.679 --> 00:18:08.723 

kadencji ma zamiar zrobić plan inwestycji w tym zakresie, 

 

00:18:08.743 --> 00:18:11.305 

wskazać na terenie każdej gminy, 

 

00:18:11.406 --> 00:18:16.310 

co chce remontować, budować bądź zmieniać w zakresie 

infrastruktury. 

 

00:18:16.630 --> 00:18:22.333 

Więc to, Panie Sebastianie, absolutnie nie jest w 

sprzeczności i plan 

 

00:18:22.373 --> 00:18:25.895 

na tą chwilę w mojej ocenie za wcześnie jest zmieniać, 

 

00:18:25.915 --> 00:18:27.115 

bo dopiero dokumentacja pokaże. 

 

00:18:27.415 --> 00:18:29.616 

Tej dokumentacji nie ma, tak? 

 

00:18:29.656 --> 00:18:32.018 

Zarówno po stronie w tamtym zakresie, 

 

00:18:32.078 --> 00:18:35.559 

czyli od Ronda Kopra do Sulechówki, po stronie spółki, 

 

00:18:35.599 --> 00:18:36.660 

jak i powiatu. Dziękuję. 

 

00:18:37.829 --> 00:18:39.631 

- Ja tylko, odnosząc się do tego pisma, 

 

00:18:39.731 --> 00:18:43.074 

widzę, że na mailu dostaliśmy to o 7:36 dzisiaj rano, 

 

00:18:43.114 --> 00:18:48.299 

więc nikt z radnych jeszcze nie miał okazji się z tym 

zapoznać. 

 

00:18:48.359 --> 00:18:52.103 

Nie widzę więcej głosów w dyskusji, 

 

00:18:52.143 --> 00:18:57.241 

zatem przechodzimy do głosowania i mamy trzy zmiany 

do porządku obrad. 

 

00:18:57.322 --> 00:19:00.784 

Najpierw zmiana zgłoszona przez Pana Radnego Piotra 

Miszkiewicza, 

 

00:19:00.844 --> 00:19:06.307 

to jest usunięcie druku numer 62/2025 o zmianie uchwały 

w sprawie 

 

00:19:06.347 --> 00:19:09.470 

zasad gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi 

własność Gminy 

 

00:19:09.530 --> 00:19:12.031 

Sulechów oraz warunków i stawek procentowych 

udzielanych 

 

00:19:12.051 --> 00:19:15.574 

w bonifikacie. Tak? Dobrze, Panie Piotrze? 

 

00:19:15.614 --> 00:19:19.196 

Bardzo proszę Państwa radnych o oddanie głosu na 

swoich urządzeniach, 

 

00:19:19.256 --> 00:19:36.782 

usunięcie z porządku obrad druku numer 62. 

 

00:19:37.403 --> 00:19:39.204 

Za 19 radnych, jeden radny się wstrzymał, 

 

00:19:39.244 --> 00:19:44.166 

zatem druk z porządku obrad został usunięty. 

 

00:19:44.246 --> 00:19:51.230 

Druga zmiana do porządku obrad to była zmiana 

dotycząca apelu 

 

00:19:51.290 --> 00:19:54.852 

do powiatu, to jest druk numer 61. 

 

00:19:54.852 --> 00:19:59.678 

Usunięcie z porządku obrad druk numer 61/2025 w 

sprawie podjęcia 

 

00:19:59.718 --> 00:20:02.640 

działań przez powiat zielonogórski. 

 

00:20:02.700 --> 00:20:06.604 

To jest zmiana do porządku obrad zgłoszona przez Pana 

Piotra Bodnara 
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00:20:06.624 --> 00:20:08.165 

w imieniu klubu. 

 

00:20:08.205 --> 00:20:17.053 

Bardzo proszę Państwa radnych o oddanie głosu na 

swoich urządzeniach. 

 

00:20:17.293 --> 00:20:18.634 

Za 20 radnych. 

 

00:20:18.695 --> 00:20:24.239 

Stwierdzam, że zmiana porządku obrad została przyjęta i 

trzecia 

 

00:20:24.279 --> 00:20:29.803 

zmiana to jest zmiana dotycząca wycofania z porządku 

obrad druku 

 

00:20:29.843 --> 00:20:35.408 

numer 59/2025 w sprawie budowy drugiego węzła 

drogowego w ciągu 

 

00:20:35.448 --> 00:20:38.850 

drogi ekspresowej S3 w północnej części Gminy Sulechów. 

 

00:20:38.910 --> 00:20:40.471 

To jest zmiana zaproponowana przeze mnie. 

 

00:20:40.511 --> 00:20:43.954 

Bardzo proszę Państwa radnych o oddanie głosu na 

swoich urządzeniach. 

 

00:20:44.094 --> 00:20:46.175 

Usunięcie z porządku obrad druku numer 59/2025. 

 

00:20:46.296 --> 00:20:59.416 

Za 20 radnych. Stwierdzam, że zmiana została przyjęta i 

przechodzimy 

 

00:20:59.456 --> 00:21:01.737 

do realizacji porządku obrad. 

 

00:21:01.757 --> 00:21:05.600 

Punkt trzeci, informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej 

w Sulechowie 

 

00:21:05.660 --> 00:21:08.242 

o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

 

00:21:08.282 --> 00:21:11.424 

Taką informację Państwo radni tradycyjnie dostaliście w 

formie 

 

00:21:11.444 --> 00:21:15.027 

mailowej. Ona została również udostępniona 

mieszkańcom w sposób 

 

00:21:15.087 --> 00:21:17.189 

elektroniczny za pomocą mediów społecznościowych, 

 

00:21:18.229 --> 00:21:19.330 

więc nie będę jej odczytywać. 

 

00:21:19.350 --> 00:21:22.432 

Czy ktoś z Państwa radnych lub Pan burmistrz chciałby 

zadać pytanie 

 

00:21:22.472 --> 00:21:24.088 

do informacji? 

 

00:21:24.108 --> 00:21:26.309 

Nie widzę, zatem przechodzimy do kolejnego punktu. 

 

00:21:26.369 --> 00:21:27.750 

Punkt czwarty. 

 

00:21:27.810 --> 00:21:30.371 

Informacja przewodniczących komisji Rady Miejskiej w 

Sulechowie 

 

00:21:30.431 --> 00:21:32.572 

z prac komisji w okresie międzysesyjnym. 

 

00:21:32.612 --> 00:21:37.154 

Protokół z posiedzenia wspólnego Państwo radni 

otrzymaliście w formie 

 

00:21:37.174 --> 00:21:40.295 

elektronicznej. Jest on również tutaj zamieszczony w 

naszym programie 

 

00:21:40.335 --> 00:21:43.337 

eSesji. Czy ktoś z Państwa radnych chciałby zadać pytanie 

 

00:21:43.477 --> 00:21:45.678 

do protokołu? Bardzo proszę, Pan Radny Sebastian 

Różycki. 

 

00:21:47.253 --> 00:21:50.075 

- Panie przewodniczący, Panowie burmistrzowie, 

 

00:21:50.115 --> 00:21:54.019 

szanowni radni, szanowni goście. 

 

00:21:54.079 --> 00:21:57.041 

To nie jest protokół, który dotyczył tej komisji, 

 

00:21:57.081 --> 00:22:00.184 

która miała miejsce tydzień temu. 

 

00:22:00.244 --> 00:22:05.928 

Nie widać żadnych głosów, które dotyczyły planowanych 

projektów uchwał. 

 

00:22:05.949 --> 00:22:08.431 

Każdy projekt uchwały zawiera tylko głosowanie. 
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00:22:09.383 --> 00:22:13.186 

W sprawach różnych tematy poruszane były przez Panów 

burmistrzów. 

 

00:22:13.246 --> 00:22:18.070 

Zatem proszę o to, aby Przewodniczący Komisji Wspólnej 

wyjaśnił, 

 

00:22:18.110 --> 00:22:21.573 

dlaczego nie ma głosów, które były do uchwał, 

 

00:22:21.633 --> 00:22:23.095 

a były istotne. 

 

00:22:23.135 --> 00:22:25.817 

Dziękuję. 

 

00:22:25.857 --> 00:22:35.065 

- Dziękuję. 

 

00:22:35.125 --> 00:22:36.526 

Tu, Panie Bartku, tak sobie patrzę... 

 

00:22:42.827 --> 00:22:44.670 

- Panie przewodniczący. To, że jest zawsze, 

 

00:22:44.730 --> 00:22:46.291 

to nie znaczy, że jest dobrze. 

 

00:22:46.352 --> 00:22:50.937 

Ja tylko wytykam, że w protokole powinny zawierać się 

wypowiedzi 

 

00:22:50.977 --> 00:22:55.042 

radnych dotyczące kwestii i dyskusji nad uchwałami. Nie 

ma nic. 

 

00:22:59.625 --> 00:23:02.166 

- Przyjmujemy tę informację. 

 

00:23:02.226 --> 00:23:04.026 

- Zatem wnoszę o nieprzyjęcie... 

 

00:23:04.666 --> 00:23:08.467 

Przyjęcie na zasadzie, bo tak nie głosujemy nad tym, 

 

00:23:08.507 --> 00:23:12.108 

ale proszę przyjąć, że protokół powinien ewidentnie 

zawierać dane, 

 

00:23:12.148 --> 00:23:18.529 

które dotyczyły nazwijmy wypowiedzi podczas całości 

komisji. Dziękuję. 

 

00:23:18.589 --> 00:23:20.509 

- Myślę, że nie jesteśmy chyba w stanie tego wszystkiego 

tak spisać, 

 

00:23:20.529 --> 00:23:23.690 

natomiast wydaje mi się, że można zasygnalizować krótko, 

 

00:23:23.910 --> 00:23:27.231 

kto zabrał głos i przeciw czy za czym. 

 

00:23:27.291 --> 00:23:29.511 

Pan Radny Artur Lepka się zgłasza do głosu. 

 

00:23:30.595 --> 00:23:32.315 

- Panie przewodniczący, Panie burmistrzu, 

 

00:23:32.395 --> 00:23:36.436 

szanowna rado, jako przewodniczący wspólnego 

posiedzenia komisji 

 

00:23:36.456 --> 00:23:41.318 

chciałbym zauważyć, że protokół nie jest scenopisem 

zapisu komisji 

 

00:23:41.378 --> 00:23:46.119 

i komisja jest nagrywana całościowo, więc wszystkie 

wypowiedzi są nagrane. 

 

00:23:46.139 --> 00:23:50.700 

Można się do nich cofnąć, więc według mojej wiedzy i 

jakby 

 

00:23:50.760 --> 00:23:54.501 

przeświadczenia taki protokół ma ogólnie opisywać 

przebieg 

 

00:23:54.901 --> 00:23:57.902 

posiedzenia komisji. Nie jest to scenopis zapisów z 

posiedzenia 

 

00:23:57.942 --> 00:23:59.302 

komisji. Bardzo dziękuję. 

 

00:23:59.892 --> 00:24:01.213 

- Dziękuję. 

 

00:24:01.253 --> 00:24:03.976 

Bardzo proszę, Pan Radny Sebastian Różycki. 

 

00:24:04.016 --> 00:24:07.359 

- Panie przewodniczący, chyba nie do końca się z tym 

zgadzam, 

 

00:24:07.419 --> 00:24:12.364 

dlatego że jeżeli pytania dotyczyły clue, czyli konkretnego 

projektu 

 

00:24:12.384 --> 00:24:13.385 

uchwały... 

 

00:24:13.425 --> 00:24:16.468 

To, co zaproponował Pan Przewodniczący Radosław 

Murkowski, 
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00:24:16.528 --> 00:24:18.470 

powinno się w tym znaleźć protokole. 

 

00:24:18.510 --> 00:24:21.052 

Ja nie mówię, że to ma być dosłownie słowo w słowo, 

 

00:24:21.072 --> 00:24:23.274 

bo kiedyś tak było to praktykowane. 

 

00:24:23.354 --> 00:24:29.717 

Obecnie wystarczyłoby zasygnalizować, że zostały zadane 

pytania 

 

00:24:29.777 --> 00:24:35.479 

dotyczące tego i koniec, a w tym protokole niestety nie 

ma o tym słowa. 

 

00:24:35.499 --> 00:24:38.380 

Gdyby w sprawach różnych zostało to dopisane, 

 

00:24:38.440 --> 00:24:42.041 

nie byłoby problemu, ale sprawy różne dotyczyły zupełnie 

innych 

 

00:24:42.221 --> 00:24:46.123 

kwestii nieporuszanych w tematach dotyczących uchwał. 

 

00:24:46.203 --> 00:24:47.923 

- Dziękuję. 

 

00:24:47.943 --> 00:24:54.591 

Można jeszcze rozważyć udostępnianie nagrania z 

posiedzenia komisji 

 

00:24:54.651 --> 00:24:58.034 

w naszej stronie BIP, tylko wtedy będzie potrzebne 

tłumaczenie 

 

00:24:58.074 --> 00:25:01.157 

pewnie, ale to będziemy dyskutować. 

 

00:25:01.217 --> 00:25:06.942 

Transkrypcja na... [niezrozumiałe] Ani Radna Izabela 

Wojewoda, bardzo proszę. 

 

00:25:08.912 --> 00:25:11.093 

- Panie przewodniczący, szanowni Panowie burmistrzowie, 

 

00:25:11.154 --> 00:25:12.314 

szanowni Państwo radni. 

 

00:25:12.354 --> 00:25:17.637 

Panie Sebastianie, myśmy na pracach poprzedniej 

kadencji pracowali 

 

00:25:17.697 --> 00:25:22.039 

na statutem i ustaliliśmy, że zapis taki... 

 

00:25:22.339 --> 00:25:26.801 

Odtworzenie słowa w słowo zajmuje za dużo miejsca, 

 

00:25:26.861 --> 00:25:28.442 

ale jest możliwy. 

 

00:25:28.482 --> 00:25:31.404 

Natomiast opis to, co mówisz, parafrazując, 

 

00:25:31.444 --> 00:25:33.686 

czyli opisując, kto co powiedział, w jakiej sprawie zabrał 

głos, 

 

00:25:33.786 --> 00:25:37.288 

budziło tyle kontrowersji, że to nie tak powiedzieliśmy, 

 

00:25:37.328 --> 00:25:39.309 

nie tak było to powiedziane, nie tak brzmiało, 

 

00:25:39.349 --> 00:25:40.650 

nie o to mi chodziło... 

 

00:25:40.690 --> 00:25:42.011 

Że to budziło tyle kontrowersji. 

 

00:25:42.031 --> 00:25:45.072 

Na komisji statutowej każdy protokół omawialiśmy, 

 

00:25:45.113 --> 00:25:49.035 

że opisanie, kto jak, co powiedział, jest zbyt 

kontrowersyjne, 

 

00:25:49.075 --> 00:25:52.157 

stąd nagrania i dostęp ewentualnie do nagrania. 

 

00:25:53.272 --> 00:25:56.013 

Tak ustaliliśmy, że tylko system generuje. 

 

00:25:56.053 --> 00:25:57.994 

Teraz wywrócimy tą koncepcję po to, 

 

00:25:58.034 --> 00:26:00.615 

żeby za każdym razem do protokołu wnosić uwagi, 

 

00:26:00.676 --> 00:26:05.638 

że to nie tak powiedziałem, nie tak to miało być... 

 

00:26:05.818 --> 00:26:11.081 

Bo opisanie słów kogoś, kto wypowiada się przez 5-7 

minut w jednym 

 

00:26:11.141 --> 00:26:15.026 

zdaniu powoduje, że można całkowicie zmienić sens 

zdania. 

 

00:26:15.146 --> 00:26:16.889 

Nie do końca żeśmy... 

 

00:26:16.969 --> 00:26:19.272 

Wydyskutowaliśmy jakieś wspólne wyjście z sytuacji, 
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00:26:19.312 --> 00:26:23.919 

że tylko system generuje, bo to tak naprawdę jest systemu 

generowany 

 

00:26:23.939 --> 00:26:27.604 

protokół, wyniki głosowań, a pozostawiamy to na 

nagraniu. 

 

00:26:28.941 --> 00:26:30.863 

- Dziękuję. W międzyczasie ustaliłem, 

 

00:26:30.903 --> 00:26:33.605 

że jeżeli byśmy chcieli to na BIP udostępnić, 

 

00:26:33.665 --> 00:26:35.807 

to musimy to wszystko tłumaczyć na Braille'a, 

 

00:26:35.867 --> 00:26:38.349 

czyli jeszcze z tysiąc złotych trzeba będzie za to zapłacić. 

 

00:26:38.409 --> 00:26:40.811 

Bardzo proszę, Pan Radny Sebastian Różycki. Bardzo 

proszę. 

 

00:26:40.831 --> 00:26:44.714 

- Panie przewodniczący, dokładnie Pan mi wyjął to z ust. 

Jeżeli 

 

00:26:44.754 --> 00:26:46.355 

w protokole nie ma słowa o tym, 

 

00:26:46.415 --> 00:26:51.059 

że radni w jakiś sposób zapoznali się chociaż z treścią 

uchwały, 

 

00:26:51.079 --> 00:26:53.961 

bo to nawet o tym nie ma mowy, bo protokół powinien 

zawierać, 

 

00:26:53.981 --> 00:26:58.945 

że Kowalski, Różycki, Nowak zabrał głos tylko w tej 

kwestii... 

 

00:26:58.985 --> 00:27:01.026 

Protokół nie zawiera nic. 

 

00:27:01.066 --> 00:27:05.210 

Materiał w postaci nośnika elektronicznego może w 

jakimś momencie być 

 

00:27:05.290 --> 00:27:06.911 

uszkodzony i niedostępny. 

 

00:27:06.951 --> 00:27:10.514 

Poza tym osoby, które, że tak powiem, 

 

00:27:10.554 --> 00:27:12.796 

nie dowidzą, to tylko mogą odsłuchać, 

 

00:27:12.836 --> 00:27:17.480 

a te które widzą, a nie słyszą, to nigdy nie dowiedzą się, 

 

00:27:18.360 --> 00:27:22.226 

jakie tematy były poruszane, więc zatem należałoby 

rozważyć to, 

 

00:27:22.326 --> 00:27:27.333 

aby w wersji jakiejś uproszczonej protokół zawierał 

kwestie 

 

00:27:27.393 --> 00:27:29.456 

wypowiedzi w trakcie komisji. 

 

00:27:29.476 --> 00:27:31.298 

Dziękuję. 

 

00:27:32.019 --> 00:27:33.902 

- Dziękuję. Bardzo proszę, Pan Radny Artur Lepka. 

 

00:27:34.468 --> 00:27:35.729 

- Panie przewodniczący, Panie burmistrzu, 

 

00:27:35.749 --> 00:27:39.152 

szanowna rado, ja tutaj też się odniosę jeszcze do słów 

Pani Radnej 

 

00:27:39.172 --> 00:27:44.696 

Izabeli Wojewody, że jakiekolwiek opisywanie w takim 

protokole słów, 

 

00:27:44.716 --> 00:27:47.358 

o których Pan wspomina, Panie Sebastianie, 

 

00:27:47.418 --> 00:27:50.420 

będzie powodować, że będą to jakieś opinie, 

 

00:27:50.480 --> 00:27:53.683 

sformułowania, które oderwane od całości dyskusji, 

 

00:27:53.703 --> 00:27:58.306 

wypowiedzi mogą być właśnie niedopowiedziane i źle 

zrozumiane przez 

 

00:27:58.346 --> 00:28:01.769 

odbiorców. Po to jest zapis całej sesji nagrany, 

 

00:28:01.809 --> 00:28:04.151 

żeby każdy mógł odsłuchać i całość dyskusji sobie 

odtworzyć. 

 

00:28:06.492 --> 00:28:11.574 

Takie wprowadzenie w kontekście takiego sprowadzania 

wybiórczych 

 

00:28:11.634 --> 00:28:13.934 

wpisów będzie przez osobę, która będzie to tworzyć, 
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00:28:13.954 --> 00:28:18.236 

czyli przewodniczącego komisji czy tutaj przy wsparciu 

Biura Rady, 

 

00:28:18.276 --> 00:28:23.118 

będzie powodować, że to może być właśnie zmieniona 

treść czy intencja 

 

00:28:23.178 --> 00:28:24.758 

danej osoby. 

 

00:28:24.818 --> 00:28:28.260 

Sam fakt wypowiedzi, to jeśli nie będzie tam treści 

merytorycznej, 

 

00:28:28.300 --> 00:28:30.701 

nie będzie chyba miało tak naprawdę większego 

znaczenia, 

 

00:28:30.761 --> 00:28:34.763 

bo dopiero treść merytoryczna tej wypowiedzi ma sens i 

opisanie tej 

 

00:28:34.803 --> 00:28:37.325 

treści, a to znowu właśnie wchodzimy w opis, 

 

00:28:37.345 --> 00:28:40.566 

który może być źle zapisany. 

 

00:28:40.606 --> 00:28:42.067 

Dziękuję. 

 

00:28:42.107 --> 00:28:43.728 

- Bardzo proszę, Pan Radny Piotr Miszkiewicz. 

 

00:28:44.625 --> 00:28:45.988 

- Dziękuję Panie przewodniczący. 

 

00:28:46.108 --> 00:28:47.831 

Panie Przewodniczący Arturze. 

 

00:28:47.872 --> 00:28:52.861 

Naszym obowiązkiem jako Rady Miejskiej jest pracować 

na sesjach Rad 

 

00:28:52.901 --> 00:28:54.124 

Miasta i na komisjach. 

 

00:28:54.893 --> 00:28:57.054 

Mieszkańcy, żeby ocenić naszą pracę, 

 

00:28:57.094 --> 00:29:00.496 

muszą wiedzieć, nad czym my pracujemy i jak my 

pracujemy. 

 

00:29:00.556 --> 00:29:03.537 

Nie zgadzam się również, bo my czy Pan Radny Różycki, 

 

00:29:03.577 --> 00:29:06.119 

nie mówimy po chińsku, my mówimy wprost. 

 

00:29:06.179 --> 00:29:10.281 

Proste, krótkie sformułowania, czy padły jakieś wnioski ze 

strony 

 

00:29:10.321 --> 00:29:12.822 

konkretnych radnych, czy nie i czego dotyczyły. 

 

00:29:12.862 --> 00:29:16.283 

Nie chodzi nam o słowa, tylko o konkretne zapisy, 

 

00:29:16.303 --> 00:29:19.165 

czy były wnioski i w jakiej sprawie ktoś zabrał głos. 

 

00:29:19.245 --> 00:29:21.846 

Bez cytowania dosłownie słów. 

 

00:29:21.866 --> 00:29:24.851 

I to jest nasz obowiązek, żeby to przelać na papier, 

 

00:29:24.872 --> 00:29:26.893 

skoro tego nie ma dzisiaj na BIP. 

 

00:29:26.913 --> 00:29:29.574 

I tutaj nie ma w mojej ocenie polemiki na ten temat. 

 

00:29:29.634 --> 00:29:30.955 

To powinno się znaleźć i kropka. 

 

00:29:30.975 --> 00:29:33.836 

- Artur Lepka. 

 

00:29:35.137 --> 00:29:36.518 

- Panie przewodniczący, Panie burmistrzu, 

 

00:29:36.558 --> 00:29:37.779 

szanowni radni. 

 

00:29:38.019 --> 00:29:40.300 

Panie Radny Piotrze, myślę, że w takim razie może trzeba 

by było się 

 

00:29:40.320 --> 00:29:43.221 

zastanowić nad scenopisem całego sprawozdania, 

 

00:29:43.302 --> 00:29:45.102 

całego posiedzenia komisji, scenopisem, 

 

00:29:45.123 --> 00:29:47.444 

który zapisze wszystkie słowa. 

 

00:29:47.564 --> 00:29:48.925 

Jeśli Państwo mówią, że jest potrzebne, bo ktoś nie 

słyszy... [niezrozumiałe] 

 

00:29:48.945 --> 00:29:53.207 

Ale to będą wyrywane zapisy z kontekstu. [niezrozumiałe] 
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00:29:57.185 --> 00:30:00.649 

- Bardzo proszę Państwa radnych o zgłaszanie się do 

porządku obrad. 

 

00:30:00.709 --> 00:30:02.811 

Pan Radny Jacek Światły. 

 

00:30:02.871 --> 00:30:04.814 

- Dziękuję Panie przewodniczący, Panie burmistrzu, 

 

00:30:04.834 --> 00:30:07.517 

szanowni Państwo radni, szanowni goście. 

 

00:30:07.737 --> 00:30:11.521 

Słuchajcie, przysłuchuję się i tak patrzę sobie na ten... 

 

00:30:11.541 --> 00:30:13.844 

Wpadają stwierdzenia, że bo to nie było, 

 

00:30:13.884 --> 00:30:15.025 

bo to było i tak dalej. 

 

00:30:15.430 --> 00:30:18.712 

Ja proponuję się zapoznać z protokołem i odwołuję do 

protokołu z dnia 

 

00:30:19.292 --> 00:30:21.674 

11 marca 2025 roku. 

 

00:30:21.694 --> 00:30:23.835 

I tutaj trudno się nie zgodzić po części, 

 

00:30:24.155 --> 00:30:26.197 

że tak powiem, z wnioskiem Pana Sebastiana, 

 

00:30:26.517 --> 00:30:28.218 

że tak powiem... 

 

00:30:28.238 --> 00:30:29.299 

Znaczy wnioskiem... 

 

00:30:29.339 --> 00:30:30.920 

Stwierdzeniem Pana Sebastiana Różyckiego, 

 

00:30:30.940 --> 00:30:34.542 

dlatego że w protokole z dnia 11 marca właśnie o to 

chodzi między 

 

00:30:34.562 --> 00:30:37.364 

innymi, że jest krótko opisane, kto zabrał głos i mniej 

więcej 

 

00:30:37.384 --> 00:30:38.424 

w jakiej sprawie. 

 

00:30:38.464 --> 00:30:42.587 

I tu nic wielkiego nie ma i wystarczy 

tylko spojrzeć na protokół z 11 marca. Dziękuję. 

 

00:30:44.088 --> 00:30:46.610 

- Dziękuję. Pan Radny Sebastian Różycki. 

 

00:30:47.451 --> 00:30:50.313 

- Panie przewodniczący, Panowie burmistrzowie, radni. 

 

00:30:50.333 --> 00:30:53.756 

Proszę zauważyć, że w sprawach różnych 11 jakoś się 

udało krótką 

 

00:30:53.796 --> 00:30:58.159 

wypowiedź Pana burmistrza i innych radnych 

skonkretyzować. 

 

00:30:58.219 --> 00:30:59.300 

To jest jedna rzecz. 

 

00:30:59.340 --> 00:31:01.122 

Druga rzecz... 

 

00:31:01.182 --> 00:31:04.765 

A proszę mi powiedzieć, jeżeli w sprawie apelu zabierali 

głos Pan 

 

00:31:04.805 --> 00:31:07.267 

Miłosz Brodzikowski, Pan Piotr Bodnar, 

 

00:31:07.327 --> 00:31:11.010 

Pan Burmistrz Sulechowa, nie ma ani o tym słowa... 

 

00:31:11.790 --> 00:31:13.051 

Ani o tym słowa. 

 

00:31:13.111 --> 00:31:14.692 

Więc w tym momencie nagle się okazuje, 

 

00:31:14.712 --> 00:31:18.113 

że wszyscy apel przyjęli, a tydzień później magiczną 

różdżką nagle 

 

00:31:18.153 --> 00:31:20.455 

odwołujemy? 

 

00:31:20.535 --> 00:31:24.797 

Pewny ciąg zdarzeń może być zawarty w formie esencji. 

 

00:31:24.837 --> 00:31:25.858 

I o to proszę. 

 

00:31:25.898 --> 00:31:33.102 

Dziękuję bardzo. 

 

00:31:33.122 --> 00:31:36.051 

- Dziękuję. 

 

00:31:36.071 --> 00:31:37.632 

Myślę, że ta dyskusja się przeniesie, 

 

00:31:37.712 --> 00:31:40.272 
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ale niekoniecznie na sesję i będziemy dyskutować, 

 

00:31:40.292 --> 00:31:43.534 

w jakiej formie taki protokół powinien wyglądać, 

 

00:31:43.614 --> 00:31:46.394 

ale to już niekoniecznie dzisiaj. 

 

00:31:46.454 --> 00:31:48.355 

Więcej zgłoszeń w tym punkcie nie ma. 

 

00:31:48.375 --> 00:31:49.655 

Przechodzimy do kolejnego punktu. 

 

00:31:49.715 --> 00:31:52.436 

Punkt piąty, sprawozdanie z działalności Burmistrza 

Sulechowa 

 

00:31:52.456 --> 00:31:54.477 

w okresie międzysesyjnym. Bardzo proszę Panie 

burmistrzu. 

 

00:31:57.225 --> 00:32:00.107 

- Szanowni Państwo, tak jak wcześniej wspominałem, 

 

00:32:00.207 --> 00:32:03.149 

uzupełnię tylko i wyłącznie moją informację o te rzeczy, 

 

00:32:03.169 --> 00:32:06.791 

które w formie pisanej Państwu nie przekazałem, 

 

00:32:06.851 --> 00:32:08.812 

i chciałbym... 

 

00:32:08.872 --> 00:32:11.894 

O tej jednej rzeczy już powiedziałem, o spotkaniu z 

powiatem, 

 

00:32:11.934 --> 00:32:14.016 

Zarządem Powiatu. 

 

00:32:14.096 --> 00:32:17.059 

Chciałbym powiedzieć, że otrzymaliśmy dobrą dla nas 

informację 

 

00:32:17.079 --> 00:32:22.005 

dotyczącą zadań popowodziowych, dotyczącą kwoty 

blisko 2 milionów 

 

00:32:22.045 --> 00:32:25.428 

złotych. Na ostateczną decyzję przyjdzie nam pewnie 

jeszcze poczekać 

 

00:32:25.468 --> 00:32:29.653 

mniej więcej miesiąc, tak obstawiam, 

 

00:32:29.733 --> 00:32:36.720 

ale generalnie warto powiedzieć, że w zakresie trzech 

zadań drogowych 

 

00:32:36.800 --> 00:32:42.004 

uzyskaliśmy akceptację MSWiA i ministra właściwego do 

spraw odbudowy 

 

00:32:42.044 --> 00:32:46.669 

i one uzyskały rekomendacje do dalszego procedowania. 

 

00:32:46.709 --> 00:32:51.973 

Natomiast jeśli Państwo pozwolicie, to ja tak dla porządku 

 

00:32:52.974 --> 00:32:56.637 

przeczytam, których dróg to dotyczy. 

 

00:32:56.677 --> 00:33:00.040 

To jest droga gminna, ulica Podgórna w Cigacicach. 

 

00:33:00.080 --> 00:33:04.303 

To jest droga gminna w miejscowości Leśna Góra i to jest 

droga gminna 

 

00:33:04.343 --> 00:33:06.685 

w miejscowości Górki Małe przy Odrze. 

 

00:33:08.105 --> 00:33:10.766 

I tutaj właśnie mój zastępca Pan Wojciech podpowiada, 

 

00:33:10.826 --> 00:33:15.908 

że akceptacja jest na poziomie stu procent wykazanych 

przez nas 

 

00:33:15.968 --> 00:33:18.750 

koniecznych kosztów do poniesienia. 

 

00:33:18.790 --> 00:33:21.351 

Szanowni Państwo, chciałbym jeszcze... 

 

00:33:21.411 --> 00:33:24.052 

Pan Przewodniczący, mam nadzieję, też pozwoli i 

przyłączy się 

 

00:33:24.092 --> 00:33:26.993 

do tego. Mam nadzieję, że czynię to w imieniu nas 

wszystkich, 

 

00:33:27.053 --> 00:33:29.754 

ale również naszych mieszkańców. 

 

00:33:30.654 --> 00:33:34.875 

szanowni Państwo, nie tak dawno mieliśmy niestety, 

 

00:33:34.975 --> 00:33:37.736 

dla mnie to jest pewna symboliczna sprawa wręcz, 

 

00:33:37.816 --> 00:33:41.317 

dewastację jednego z sulochowskich suleszków. 

 

00:33:41.357 --> 00:33:46.479 

Dla pełnego obrazu, myślę, że warto to powtarzać, 
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00:33:46.539 --> 00:33:49.559 

to są figurki fundowane zewnętrznie. 

 

00:33:49.599 --> 00:33:53.241 

Jak dotychczas my nie ponosiliśmy na to żadnych kosztów, 

 

00:33:53.261 --> 00:33:55.964 

choć może słowo żadnych nie powinno się znaleźć, 

 

00:33:55.984 --> 00:33:58.626 

bo oczywiście bierzemy udział przy przygotowaniu 

dokumentacji, 

 

00:33:58.646 --> 00:34:00.588 

występujemy, uzgadniamy z konserwatorem, 

 

00:34:01.989 --> 00:34:05.632 

dokonujemy promocji poprzez te działania. 

 

00:34:05.672 --> 00:34:11.197 

Natomiast jak Państwo wiecie sprawca tej dewastacji i 

kradzieży, 

 

00:34:11.237 --> 00:34:13.059 

bo ja bym powiedział, tu są dwa elementy, 

 

00:34:14.140 --> 00:34:18.144 

został ujęty i chciałbym w imieniu własnym, 

 

00:34:18.184 --> 00:34:20.766 

w imieniu mam nadzieję wszystkich Państwa, 

 

00:34:20.826 --> 00:34:25.591 

ale również mieszkańców podziękować za bardzo szybką i 

skuteczną 

 

00:34:25.651 --> 00:34:27.572 

interwencję ze strony Policji. 

 

00:34:27.612 --> 00:34:31.256 

Jest z nami Pan Komisarz Sławomir Wojsa. 

 

00:34:31.316 --> 00:34:34.559 

Panie Komisarzu, na Pana ręce mam przygotowany 

stosowny adres. 

 

00:34:34.599 --> 00:34:37.482 

Za chwilkę z Panem przewodniczącym podejdziemy i 

przekażemy. 

 

00:34:38.262 --> 00:34:41.865 

Proszę oczywiście o przekazanie tych podziękowań 

czterem policjantom, 

 

00:34:41.905 --> 00:34:45.588 

którzy byli zaangażowani w tą sprawę. 

 

00:34:45.608 --> 00:34:48.610 

Chciałbym również przy tej okazji podziękować naszemu 

Panu 

 

00:34:48.670 --> 00:34:53.934 

Komendantowi Straży Miejskiej, Panu Zbyszkowi 

Wiżynisowi, 

 

00:34:53.974 --> 00:34:56.535 

bo również warto przy tej okazji powiedzieć, 

 

00:34:56.555 --> 00:34:59.938 

szanowni Państwo, że tak naprawdę przy tego rodzaju 

sprawach jak 

 

00:34:59.978 --> 00:35:02.760 

dotychczas mamy praktycznie stuprocentową 

skuteczność. 

 

00:35:04.681 --> 00:35:06.683 

A dlaczego? Dlatego, że jest też monitoring, 

 

00:35:06.723 --> 00:35:09.565 

który pozwala prześledzić ścieżkę tych, 

 

00:35:09.625 --> 00:35:13.908 

którzy mają inny pomysł na zagospodarowanie 

przestrzeni. 

 

00:35:13.928 --> 00:35:17.311 

Ale szanowni Państwo, dlaczego myślę o tym jako pewien 

symbol? 

 

00:35:17.491 --> 00:35:21.694 

Bo z jednej strony budujemy pewną tożsamość miejsca, 

 

00:35:21.754 --> 00:35:24.296 

cieszymy się takimi drobiazgami, tak jak mówię, 

 

00:35:24.316 --> 00:35:30.680 

które są też nam przekazane, ufundowane przez wielu 

zewnętrznych, 

 

00:35:30.700 --> 00:35:32.442 

współpracujących z nami przyjaciół. 

 

00:35:33.022 --> 00:35:34.783 

Jest z nami również przedstawiciel nadleśnictwa, 

 

00:35:34.803 --> 00:35:40.325 

które też przecież taką figurkę, takiego suleszka nam 

ufundowało, 

 

00:35:40.365 --> 00:35:43.546 

a z drugiej strony pokazuje, że czasami zderzamy się z 

jakże 

 

00:35:43.566 --> 00:35:46.887 

brutalną, niefajną rzeczywistością. 

 



Załącznik do protokołu ORG.0002.5.2025 z dnia 20 maja 2025 r. 

Strona 17 z 89 
 

00:35:46.907 --> 00:35:47.927 

Chciałoby się powiedzieć: 

 

00:35:47.987 --> 00:35:49.948 

komu to przeszkadzało... 

 

00:35:50.028 --> 00:35:54.070 

Jaki ktoś ma pomysł, żeby zniszczyć coś o dużej wartości, 

 

00:35:54.110 --> 00:35:56.670 

a później próbować to sprzedać za niewielkie pieniądze, 

 

00:35:56.710 --> 00:36:01.316 

bo najczęściej się to tak niestety mogłoby skończyć. 

 

00:36:01.356 --> 00:36:05.182 

Panie komisarzu, raz jeszcze bardzo oficjalnie chcę 

podziękować. 

 

00:36:05.223 --> 00:36:20.000 

Panie przewodniczący, gdybyśmy mogli w tej chwili, tak? 

 

00:37:23.495 --> 00:37:26.897 

Panie przewodniczący i ostatnia moja informacja taka 

uzupełniająca, 

 

00:37:26.957 --> 00:37:29.938 

warto to również w tym miejscu powiedzieć. 

 

00:37:29.978 --> 00:37:33.799 

W ostatni weekend dwójka naszych sołtysów została 

wyróżniona 

 

00:37:33.859 --> 00:37:36.760 

na poziomie województwa lubuskiego. 

 

00:37:36.820 --> 00:37:43.502 

Pani Sołtys Krystyna Talaga została sołtysem laureatem 

konkursu 

 

00:37:43.562 --> 00:37:45.423 

Sołtys Roku. 

 

00:37:47.343 --> 00:37:49.824 

To jest uroczystość organizowana przez Marszałka 

Województwa 

 

00:37:49.844 --> 00:37:51.605 

Lubuskiego w tej formie po raz pierwszy. 

 

00:37:52.445 --> 00:37:59.428 

Natomiast wyróżnienie otrzymała Sołtys Krępska, 

 

00:37:59.489 --> 00:38:04.031 

Pani Magdalena Mikulska-Jaroszkiewicz. 

 

00:38:04.091 --> 00:38:12.412 

Brawo. [oklaski] Akurat nie ma dzisiaj Pani, 

 

00:38:12.432 --> 00:38:16.495 

w związku z tym... [niezrozumiałe] To żeby nie było, 

 

00:38:16.555 --> 00:38:21.999 

oczywiście byliśmy na miejscu, Pan Wojciech Szefner w 

naszym imieniu 

 

00:38:22.680 --> 00:38:24.982 

przekazał kwiaty i gratulacje, ale myślę, 

 

00:38:25.002 --> 00:38:29.425 

że jak spotkamy się tutaj na żywo podczas kolejnej sesji 

być może, 

 

00:38:29.465 --> 00:38:31.407 

to wtedy uczynimy to pewnie raz jeszcze. Dziękuję. 

 

00:38:31.787 --> 00:38:33.749 

- Dziękuję. 

 

00:38:33.790 --> 00:38:35.952 

Bardzo proszę, Pan Radny Michał Pilarz ad vocem. 

 

00:38:37.254 --> 00:38:39.536 

- Panie przewodniczący, Panie burmistrzu, 

 

00:38:39.576 --> 00:38:41.499 

Wysoka Rado, szanowni goście. 

 

00:38:41.539 --> 00:38:44.342 

Ja chciałem się odnieść do tej informacji, 

 

00:38:44.362 --> 00:38:48.127 

którą przekazał Pan burmistrz przed chwilą o środkach 

powodziowych. 

 

00:38:49.207 --> 00:38:53.769 

Chciałem podziękować w tym miejscu już za pracę 

wykonaną do tej pory 

 

00:38:53.809 --> 00:38:59.371 

na rzecz właśnie zdobycia tych funduszy dla Pana 

burmistrza, 

 

00:38:59.411 --> 00:39:03.313 

dla całego zespołu i powiedzieć, że trzymamy kciuki, 

 

00:39:03.353 --> 00:39:06.774 

żeby to finalnie udało się doprowadzić do końca. Dziękuję 

bardzo. 

 

00:39:16.470 --> 00:39:18.291 

- Dziękuję. Bardzo proszę Panie burmistrzu. 

 

00:39:19.071 --> 00:39:20.292 

- To może wypada, szanowni Państwo, 

 

00:39:20.332 --> 00:39:24.374 
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dopowiedzieć, bo rzeczywiście tutaj troszkę osób było 

zaangażowanych. 

 

00:39:24.434 --> 00:39:27.395 

My finalnie dwukrotnie się od tego odwoływaliśmy. 

 

00:39:27.455 --> 00:39:29.416 

Tak naprawdę nie ma jeszcze pozytywnego finału, 

 

00:39:29.496 --> 00:39:32.077 

stąd mówiłem, że my czekamy, za miesiąc zakładam, 

 

00:39:32.097 --> 00:39:36.739 

natomiast jesteśmy już po tej najważniejszych chyba 

weryfikacji i tu 

 

00:39:36.759 --> 00:39:39.160 

rzeczywiście pracownicy zarówno ci, 

 

00:39:39.180 --> 00:39:41.181 

którzy zajmują się zarządzaniem kryzysowym, 

 

00:39:41.201 --> 00:39:46.202 

jak i budownictwem, Wydziału Budownictwa i Inwestycji, 

 

00:39:48.683 --> 00:39:51.143 

musieli sporo przy tym popracować. 

 

00:39:51.203 --> 00:39:54.844 

Cieszymy się, że mamy szansę te trzy drogi, 

 

00:39:54.884 --> 00:39:57.045 

mam nadzieję, skutecznie wyremontować. 

 

00:39:57.145 --> 00:39:58.205 

Dziękuję bardzo. 

 

00:39:58.305 --> 00:40:01.406 

- Dziękuję bardzo. Proszę, Pan Radny Sebastian Różycki. 

 

00:40:01.446 --> 00:40:02.866 

- Panie przewodniczący, Panie burmistrzu, 

 

00:40:02.906 --> 00:40:04.107 

szanowni radni. 

 

00:40:04.167 --> 00:40:05.967 

Tylko kwestia porządkowa. 

 

00:40:06.027 --> 00:40:08.748 

Prosilibyśmy, aby to sprawozdanie było podpięte pod 

porządek. Dziękuję. 

 

00:40:11.497 --> 00:40:12.657 

- Dziękuję, nie podpięliśmy. 

 

00:40:14.858 --> 00:40:17.998 

W międzyczasie Pan Bartek chyba to zrobi. 

 

00:40:18.038 --> 00:40:19.879 

Przechodzimy do kolejnego. 

 

00:40:19.919 --> 00:40:22.219 

Bardzo proszę, jeszcze Pan Radny Piotr Miszkiewicz się 

zgłasza. 

 

00:40:23.739 --> 00:40:25.099 

- Dziękuję Panie przewodniczący. 

 

00:40:25.140 --> 00:40:27.340 

Panie przewodniczący, Wysoka Rado, 

 

00:40:27.380 --> 00:40:32.061 

Panie burmistrzu, kilka pytań albo może próśb. 

 

00:40:32.141 --> 00:40:38.042 

Kwestia rozdziału piątego, kiedy mówimy o obchodach 

stulecia mostów 

 

00:40:38.062 --> 00:40:40.429 

w Cigacicach. 

 

00:40:40.470 --> 00:40:44.833 

Co do samej uroczystości w naszej ocenie uwag 

oczywiście nie mamy. 

 

00:40:44.873 --> 00:40:48.897 

Zawsze jest to jakaś promocja, aczkolwiek pewna 

wątpliwość była, 

 

00:40:48.957 --> 00:40:51.259 

kto był organizatorem takim głównym, 

 

00:40:51.339 --> 00:40:52.821 

czy to była gmina, ściśle mówiąc, 

 

00:40:52.901 --> 00:40:58.386 

czy to był Pan burmistrz tym organizatorem tych 

uroczystości. 

 

00:40:58.446 --> 00:41:02.129 

No i kwestia również takiego przekazu medialnego do 

naszych 

 

00:41:02.169 --> 00:41:05.372 

mieszkańców i do wszystkich w zasadzie w województwie 

lubuskim, 

 

00:41:06.027 --> 00:41:09.688 

ponieważ ten most nie jest oczywiście w naszej 

kompetencji 

 

00:41:09.748 --> 00:41:12.029 

w posiadaniu Gminy Sulechów. 

 

00:41:12.109 --> 00:41:15.590 

Niemniej warto artykułować precyzyjnie, 
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00:41:15.610 --> 00:41:17.170 

dlaczego ten most jeszcze stoi, 

 

00:41:17.290 --> 00:41:19.911 

a nie jest zamknięty. 

 

00:41:19.931 --> 00:41:23.152 

W Pańskim przekazie możemy przeczytać na profilu, 

 

00:41:23.252 --> 00:41:28.014 

że w drugiej połowie 2018 roku stan techniczny mostu 

uległ znacznemu 

 

00:41:28.074 --> 00:41:32.375 

pogorszeniu, co doprowadziło do wprowadzenia 

ograniczeń w ruchu. 

 

00:41:32.415 --> 00:41:38.503 

Po protestach mieszkańców i interwencji władz w 2019 

roku rozpoczęto 

 

00:41:38.543 --> 00:41:40.826 

gruntowną modernizację przeprawy. 

 

00:41:40.846 --> 00:41:46.552 

Praca zakończono w marcu 2022. 

 

00:41:46.552 --> 00:41:49.715 

Jest to jakiś przekaz oczywiście. 

 

00:41:49.795 --> 00:41:51.437 

Tylko władz... 

 

00:41:51.477 --> 00:41:53.259 

Możemy zawsze mieć wątpliwość... 

 

00:41:53.299 --> 00:41:55.702 

Władz sołeckich, gminnych, powiatowych. 

 

00:41:57.133 --> 00:42:01.075 

Czy tak ciężko jest doprecyzować, że to Pan Premier 

Mateusz 

 

00:42:01.115 --> 00:42:03.917 

Morawiecki przekazał 12 milionów złotych? 

 

00:42:03.957 --> 00:42:05.638 

No nie wiem, być może to jest trudne, 

 

00:42:05.678 --> 00:42:08.420 

to ja sobie pozwolę Państwu wszystkim przypomnieć, 

 

00:42:08.480 --> 00:42:13.943 

że to Pan Premier Mateusz Morawiecki przekazał merem 

od mostu 12 milionów 

 

00:42:14.023 --> 00:42:18.606 

złotych po bardzo skutecznym działaniu Pana Posła 

Jerzego Materny. 

 

00:42:19.848 --> 00:42:21.209 

Oczywiście to nie jest nic złego, 

 

00:42:21.269 --> 00:42:25.270 

ale jest to taki mały niuans, o którym mam prośbę, 

 

00:42:25.330 --> 00:42:27.350 

bo takich niuansów jest więcej. 

 

00:42:27.410 --> 00:42:30.591 

Czy jest szansa precyzyjnie przekazywać informację, 

 

00:42:30.631 --> 00:42:35.793 

Panie burmistrzu, mieszkańcom, bo to jest jedna z iluś 

tam już 

 

00:42:35.873 --> 00:42:38.474 

informacji przez Pana przekazywanych. 

 

00:42:38.554 --> 00:42:42.135 

Ona jest prawdziwa, ale nie jest dokładna. 

 

00:42:42.195 --> 00:42:43.896 

A z jakiej przyczyny, to pewnie nie wiem... 

 

00:42:43.956 --> 00:42:45.156 

Być może się zaraz dowiemy. 

 

00:42:46.380 --> 00:42:51.061 

Również kwestia SIM-u, ale chciałbym nawiązać 

troszeczkę głębiej, 

 

00:42:51.221 --> 00:42:52.801 

jeśli chodzi o SIM, bo cieszymy się, 

 

00:42:52.841 --> 00:42:58.263 

że ten blok już jest ku końcowi i chyba jest zapełniony co 

do każdej 

 

00:42:58.343 --> 00:43:00.383 

nieruchomości. 

 

00:43:00.423 --> 00:43:04.684 

Jednak dla obecnej rady pozwolę sobie przypomnieć i dla 

wszystkich 

 

00:43:04.724 --> 00:43:11.265 

Państwa dzisiaj zgromadzonych, że w 2021 roku była 

propozycja Pana 

 

00:43:11.305 --> 00:43:15.438 

burmistrza, abyśmy jako gmina przystąpili do społecznej 

inicjatywy 

 

00:43:15.478 --> 00:43:17.881 

mieszkaniowej takiej bardzo dużej, 

 

00:43:17.941 --> 00:43:23.168 
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Lubuskiego Trójmiasta i nasz klub zawnioskował, 

 

00:43:23.228 --> 00:43:27.934 

żeby być przeciwko tej uchwale i wyrzuciliśmy ją z 

porządku. 

 

00:43:27.974 --> 00:43:32.299 

Bardzo duże na nas wówczas spadły cięgi ze strony władz 

Miasta 

 

00:43:32.359 --> 00:43:37.043 

Zielona Góra, że my jako klub sulechowskiego PiS-u nie 

chcemy 

 

00:43:37.063 --> 00:43:41.046 

realizować programów rządowych Zjednoczonej Prawicy. 

 

00:43:41.086 --> 00:43:44.489 

Jednak skutkiem tego, że wtedy tak się zachowaliśmy, 

 

00:43:44.529 --> 00:43:49.252 

mamy dzisiaj to, że to Gmina Sulechów weszła w spółkę z 

RTBS-em i ten 

 

00:43:49.332 --> 00:43:53.915 

blok dzisiaj jest ku końcowi i w planach jest blok kolejny. 

 

00:43:54.336 --> 00:43:55.857 

Jest to co prawda taki mały niuans, 

 

00:43:55.937 --> 00:44:00.009 

ale warto również, Panie burmistrzu, kiedy Pan udziela 

wywiadów 

 

00:44:00.089 --> 00:44:06.435 

w mediach lubuskich, nazywając środki zewnętrzne, 

 

00:44:06.475 --> 00:44:10.579 

może jednak dopowiedzieć, że były to środki z budżetu 

Państwa i tak 

 

00:44:10.619 --> 00:44:14.003 

dalej i tak dalej. Nie wiem, jeśli to sprawia problem, 

 

00:44:14.063 --> 00:44:17.526 

to rozumiem, ale my apelujemy i prosimy, 

 

00:44:17.566 --> 00:44:23.760 

żeby nazywać pozyskane środki w poprzedniej kadencji 

wartości 55 milionów 

 

00:44:23.800 --> 00:44:27.241 

środkami, które miały nazwę w programach rządowych. 

 

00:44:27.281 --> 00:44:29.841 

To był Polski Ład i tak dalej, i tak dalej. 

 

00:44:29.921 --> 00:44:33.322 

SIM był to również program rządowy Zjednoczonej 

Prawicy, 

 

00:44:33.362 --> 00:44:35.603 

do którego przystąpiliśmy jako gmina. 

 

00:44:35.663 --> 00:44:38.223 

On miał nazwę i nie były to środki zewnętrzne, 

 

00:44:38.283 --> 00:44:39.883 

a konkretna była nazwa. Dziękuję. 

 

00:44:41.064 --> 00:44:45.445 

- Dziękuję. Bardzo proszę Panie burmistrzu. 

 

00:44:45.505 --> 00:44:49.350 

- Panie Piotrze. 

 

00:44:49.390 --> 00:44:53.612 

Mam takie wrażenie, że można się przekomarzać o 

wszystko, tak? 

 

00:44:53.632 --> 00:44:59.233 

I ja, odpowiadając Panu, powiem tak... 

 

00:44:59.273 --> 00:45:01.714 

Jeśli już jesteśmy bardzo zasadniczy, 

 

00:45:01.794 --> 00:45:04.835 

to ja uważam, że wniosek o to, 

 

00:45:04.915 --> 00:45:08.316 

aby rozważyć inną formę realizacji, zgłosił Pan Jan Rerus, 

 

00:45:10.464 --> 00:45:12.626 

którego dzisiaj nie ma przy tym stole, 

 

00:45:12.686 --> 00:45:16.287 

i jeśli już tak mamy mówić, to według mnie rzeczywiście 

on skutecznie 

 

00:45:16.327 --> 00:45:22.010 

zaszczepił myśl, żeby zrobić to w zupełnie odrębnym 

wydaniu, 

 

00:45:22.110 --> 00:45:25.712 

ale innym niż to, które tak naprawdę zostało 

zrealizowane, 

 

00:45:25.792 --> 00:45:29.915 

bo był za tym, aby zrobić to w 100% samodzielnie, być 

może powołać 

 

00:45:29.955 --> 00:45:32.436 

własną spółkę, tak naprawdę zaszczepił pomysł. 

 

00:45:34.642 --> 00:45:39.706 

Ostatecznie w wyniku dyskusji i Panie Piotrze, 
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00:45:39.766 --> 00:45:44.449 

żeby było jasne, to, że wtedy przyjęto taką koncepcję, 

 

00:45:44.489 --> 00:45:50.654 

wynikało wprost z przykazu obecnego wtedy rządu, 

 

00:45:50.674 --> 00:45:53.776 

Prawa i Sprawiedliwości, który wskazywał wprost, 

 

00:45:53.836 --> 00:45:57.739 

że to powinny być porozumienia zawierane wspólnie z 

KZN-em, 

 

00:46:00.908 --> 00:46:02.489 

nie między innymi, szanowni Państwo. 

 

00:46:02.529 --> 00:46:05.911 

Ja uczestniczyłem w tych spotkaniach, w szkoleniach w 

tym zakresie 

 

00:46:05.931 --> 00:46:10.753 

i w przekazie, który był przez KZN i BGK przekazywany 

nam 

 

00:46:10.793 --> 00:46:15.155 

samorządowcom, więc mówmy w takim razie do końca, 

 

00:46:15.215 --> 00:46:18.377 

jak było i kto komu co sugerował. 

 

00:46:18.417 --> 00:46:23.759 

My zgodnie z tym przekazem przygotowaliśmy Państwu 

rozwiązanie, 

 

00:46:23.779 --> 00:46:33.550 

natomiast ostateczny wybór jest tak naprawdę wyborem 

nawet 

 

00:46:33.570 --> 00:46:38.392 

niepośrednim, tylko innym od tych dwóch, 

 

00:46:38.432 --> 00:46:42.754 

które w mojej ocenie były bardzo wprost zgłoszone. 

 

00:46:42.794 --> 00:46:44.295 

To jest odpowiedź na pierwsze pytanie. 

 

00:46:44.315 --> 00:46:47.116 

Jeśli chodzi o obchody stulecia mostu, 

 

00:46:47.176 --> 00:46:53.231 

to na szczęście jesteśmy po niedzieli wyborczej, 

 

00:46:53.271 --> 00:46:55.012 

choć niestety przed kolejną. 

 

00:46:55.052 --> 00:47:00.134 

Niestety, bo ja z tego powodu między innymi ważę słowa i 

żeby to 

 

00:47:00.154 --> 00:47:02.936 

wybrzmiało jasno, szanowni Państwo, 

 

00:47:03.016 --> 00:47:04.757 

też dzisiaj za wiele nie powiem. 

 

00:47:04.817 --> 00:47:07.258 

Powiem być może po kolejnych wyborach po to, 

 

00:47:07.278 --> 00:47:13.682 

żeby nie robić z tego kolejnego cyrku wyborczego i 

przekomarzania się. 

 

00:47:13.742 --> 00:47:17.264 

Natomiast ja muszę i czuję się w obowiązku powiedzieć 

jedną rzecz. 

 

00:47:17.324 --> 00:47:18.925 

A, przepraszam, jeszcze wrócę na chwilkę do SIM, 

 

00:47:18.965 --> 00:47:21.246 

Panie Piotrze. 

 

00:47:21.306 --> 00:47:24.007 

Ja na to, że ktoś nagrywa ze mną setkę. 

 

00:47:24.067 --> 00:47:27.489 

Setka to jest tak w przybliżeniu minuta nagrania, 

 

00:47:27.529 --> 00:47:31.512 

później z niego wybiera 5 czy 6 sekund do relacji, 

 

00:47:31.572 --> 00:47:33.813 

to już ja na to wpływu nie mam, tak? 

 

00:47:33.873 --> 00:47:35.134 

Generalnie to, co ja powiedziałem do kamer, 

 

00:47:35.174 --> 00:47:38.635 

to na pewno nie jest to, co w 100% powiedziałem i 

zostało 

 

00:47:38.655 --> 00:47:40.156 

opublikowane. 

 

00:47:40.196 --> 00:47:41.217 

To po pierwsze. 

 

00:47:41.257 --> 00:47:46.040 

Po drugie, jeśli zarzut, już kończąc ten wątek w tym 

zakresie. 

 

00:47:46.060 --> 00:47:48.521 

Jeśli zarzut dotyczy tego, że ja nie informuję z jakich 

źródeł, 

 

00:47:48.561 --> 00:47:52.383 
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Panie Piotrze, to ja zaryzykuję, że chyba nie ma wokół 

kogoś, 

 

00:47:52.403 --> 00:47:56.185 

kto bardziej wprost informował, z jakich środków i 

dziękował, 

 

00:47:56.265 --> 00:47:57.466 

zawsze dziękował. 

 

00:47:57.506 --> 00:47:59.267 

Natomiast wracając do stulecia mostu, 

 

00:48:00.668 --> 00:48:03.331 

to jest trochę tak jak te informacje w przestrzeni 

publicznej, 

 

00:48:03.371 --> 00:48:05.053 

których czasami nie warto, szanowni Państwo, 

 

00:48:05.113 --> 00:48:08.977 

komentować właśnie po to, bo one wywołują tylko i 

wyłącznie ruch 

 

00:48:09.017 --> 00:48:13.162 

strumieniowy w sieci, a ja komuś tego ruchu 

strumieniowego nie będę 

 

00:48:13.202 --> 00:48:14.864 

dokładał. 

 

00:48:14.904 --> 00:48:18.408 

Żeby były jasne tych autorów i przywołanego przez Pana 

premiera 

 

00:48:18.428 --> 00:48:22.831 

również zaproszono na te obchody, ale ja Panu tylko 

oznajmiam, 

 

00:48:22.871 --> 00:48:25.913 

natomiast przekaz wielu osób, również Pana środowiska 

jest zupełnie 

 

00:48:25.973 --> 00:48:29.175 

inny i też mógłbym zacytować portale. 

 

00:48:29.235 --> 00:48:31.756 

Inna sprawa, czemu niektóre osoby nie przyjechały... 

 

00:48:31.796 --> 00:48:36.239 

Nie wiem. Ja mam w zwyczaju zapraszać wszystkich 

parlamentarzystów, 

 

00:48:36.279 --> 00:48:38.940 

natomiast słowo wszystkich muszę skorygować. 

 

00:48:38.980 --> 00:48:41.561 

To prawda, odkąd jestem burmistrzem, ja zapraszam tylko 

jednego, 

 

00:48:41.621 --> 00:48:42.902 

Posła Mejzy. 

 

00:48:42.922 --> 00:48:45.244 

I to jest mój osobisty wybór. 

 

00:48:45.284 --> 00:48:47.426 

W kategoriach bezwzględnych nie wstydzę się tego, 

 

00:48:47.466 --> 00:48:48.767 

mówię o tym otwarcie. 

 

00:48:48.807 --> 00:48:51.530 

Szanowni Państwo, tylko tego posła z województwa 

lubuskiego 

 

00:48:51.570 --> 00:48:53.672 

nie zapraszałem i również na tą uroczystość, 

 

00:48:53.692 --> 00:48:55.313 

z tego co wiem, nie było na liście. 

 

00:48:55.353 --> 00:48:57.495 

Natomiast jeśli ktoś z Państwa chce zobaczyć kto był na 

liście, 

 

00:48:57.535 --> 00:49:00.958 

to bardzo proszę skontaktować się z Wydziałem 

Współpracy i myślę, 

 

00:49:00.978 --> 00:49:03.140 

że tu nic więcej mówić nie trzeba. 

 

00:49:03.180 --> 00:49:06.074 

Natomiast istotą i clue tej imprezy jest, 

 

00:49:06.094 --> 00:49:08.737 

szanowni Państwo, stulecie mostu. 

 

00:49:08.818 --> 00:49:10.119 

Stulecie mostu. 

 

00:49:10.159 --> 00:49:14.544 

Impreza środowiskowa mieszkańców Cigacic, 

 

00:49:14.604 --> 00:49:21.853 

Pięciowsi i przy żadnym z spotkań, 

 

00:49:21.913 --> 00:49:29.110 

żadnym z elementów nie chcieliśmy i nie chcemy, 

 

00:49:29.190 --> 00:49:36.155 

aby była to przestrzeń do budowania jakiejkolwiek 

przekazu 

 

00:49:36.216 --> 00:49:38.898 

dodatkowego poza tym, który się tam wydarzył. 
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00:49:39.751 --> 00:49:44.273 

Jeśli Pan był, choć nie widziałem, to warto może o tym 

powiedzieć. 

 

00:49:44.293 --> 00:49:47.114 

Szanowni Państwo, nie było wystąpień, 

 

00:49:47.174 --> 00:49:52.276 

nie było generalnie przemówień, nie było przemówień 

również tych osób 

 

00:49:52.316 --> 00:49:55.277 

i parlamentarzystów i osób z zewnątrz, 

 

00:49:55.317 --> 00:49:58.179 

które do nas przyjechały jako goście. 

 

00:49:58.239 --> 00:50:00.539 

Oni uznali, że to... I bardzo im za to dziękuję, 

 

00:50:00.580 --> 00:50:04.341 

że to jest impreza, w której właśnie tego typu wystąpienia 

i tego 

 

00:50:04.381 --> 00:50:09.443 

typu rzeczy mogłyby być niepotrzebnie kojarzone z 

choćby tym, 

 

00:50:09.483 --> 00:50:13.245 

co się w tej chwili dzieje, a więc kampanią wyborczą. 

 

00:50:13.325 --> 00:50:17.667 

I ja mogę tylko powiedzieć, że w żadnym z elementów 

tego nie było, 

 

00:50:17.687 --> 00:50:19.668 

z czego bardzo się cieszyliśmy i powiem, 

 

00:50:19.688 --> 00:50:22.809 

nawiasem mówiąc, podziękowano mi za to, 

 

00:50:22.869 --> 00:50:26.491 

mieszkańcy mi za to podziękowali, że było naturalnie, 

 

00:50:26.551 --> 00:50:30.492 

swobodnie i brzydko to brzmi, ale czasami tak się mówi, 

 

00:50:30.512 --> 00:50:31.993 

bez krawaciarstwa. 

 

00:50:32.033 --> 00:50:34.133 

Krawaciarze nie pchali się do mikrofonów, 

 

00:50:34.173 --> 00:50:36.294 

ja również, szanowni Państwo, tylko przywitałem, 

 

00:50:36.334 --> 00:50:40.055 

powiedziałem dzień dobry i zadał Pan jeszcze jedno 

pytanie. 

 

00:50:40.096 --> 00:50:41.176 

Kto był organizatorem. 

 

00:50:41.696 --> 00:50:43.917 

Organizatorem była oczywiście Gmina Sulechów, 

 

00:50:43.937 --> 00:50:48.619 

którą, jak Pan wie, mam dla mnie przyjemność 

reprezentować, 

 

00:50:48.639 --> 00:50:55.121 

w związku z tym dla mnie byłoby to i było naturalne, 

 

00:50:55.201 --> 00:50:59.643 

że to ja przywitałem w imieniu organizatora. 

 

00:50:59.703 --> 00:51:03.665 

A dlaczego ja, mimo że nie jestem właścicielem jako 

gmina? 

 

00:51:04.405 --> 00:51:08.247 

Szanowni Państwo, a to dlatego, że właśnie impreza 

środowiskowa, 

 

00:51:08.267 --> 00:51:10.488 

do której tak naprawdę ci wszyscy inni, 

 

00:51:10.528 --> 00:51:15.610 

którzy być może też powinni, a może nie powinni, 

 

00:51:15.670 --> 00:51:17.610 

tak wprost bardzo przyłączyć się nie chcieli. 

 

00:51:17.650 --> 00:51:21.792 

My tak naprawdę kapitał, czy też budżet tej imprezy 

budowaliśmy 

 

00:51:21.832 --> 00:51:23.693 

do samego końca. 

 

00:51:23.733 --> 00:51:28.435 

Ja Państwu wskazywałem, również w tym poście 

wymieniłem, 

 

00:51:28.475 --> 00:51:31.756 

zakładam, że większość tych, którzy się do imprezy 

dołożyli, 

 

00:51:32.716 --> 00:51:35.338 

ale to wcale nie było takie proste, tak? 

 

00:51:35.378 --> 00:51:38.219 

Właścicielsko rzeczywiście powinien organizować tą 

imprezę ktoś inny, 

 

00:51:38.259 --> 00:51:41.501 

ale to nie była impreza, tak jak mówię, 
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00:51:41.541 --> 00:51:45.203 

związana z zakończonym remontem, to nie była impreza 

związana 

 

00:51:45.243 --> 00:51:48.505 

z pozyskaniem środków, to była impreza na stulecie 

mostu. 

 

00:51:48.545 --> 00:51:53.568 

Szanowni Państwo, już zupełnie na koniec powiem. 

 

00:51:53.628 --> 00:51:57.490 

Gdyby przyjąć taką koncepcję, że miałbym coś wymieniać 

historycznie, 

 

00:51:58.411 --> 00:52:04.557 

to obawiam się, że byłby to kolejny przyczynek do 

niepotrzebnej 

 

00:52:04.597 --> 00:52:09.662 

dyskusji, czy to jest most, kto go wybudował, tak? 

 

00:52:09.722 --> 00:52:12.425 

Absolutnie abstrakcyjne dla mnie myślenie. 

 

00:52:12.465 --> 00:52:15.568 

To jest most dla mieszkańców między innymi Gminy 

Sulechów, 

 

00:52:15.628 --> 00:52:19.372 

którzy korzystają z tego, sam z niego korzystam regularnie 

 

00:52:19.412 --> 00:52:23.597 

i nie wyobrażamy sobie, żeby on nie funkcjonował. 

 

00:52:24.097 --> 00:52:28.762 

Warto powiedzieć, że tak naprawdę ciężką pracę wykonali 

sami 

 

00:52:28.782 --> 00:52:31.606 

mieszkańcy, a my im tylko pomogliśmy. 

 

00:52:31.666 --> 00:52:32.887 

Dziękuję bardzo. 

 

00:52:32.927 --> 00:52:35.050 

- Dziękuję, ad vocem Pan Radny Piotr Miszkiewicz. 

 

00:52:37.054 --> 00:52:38.454 

- Dziękuję Panie przewodniczący. 

 

00:52:38.494 --> 00:52:42.616 

Wysoka Rado, Panie burmistrzu, bo bardzo ładnie Pan 

powiedział, 

 

00:52:42.716 --> 00:52:47.037 

ale w zasadzie nie o to pytałem, przynajmniej w części, 

 

00:52:47.117 --> 00:52:48.437 

a już na pewno nie o zaproszenia. 

 

00:52:48.497 --> 00:52:52.498 

Powiedziałem, że pewnie Pan o tym wspomni i nie 

znajdzie Pan 

 

00:52:52.538 --> 00:52:57.700 

na żadnym portalu albo przynajmniej w żadnym profilu 

żadnej 

 

00:52:57.720 --> 00:53:00.541 

wypowiedzi naszych radnych powiatowych, 

 

00:53:00.581 --> 00:53:04.442 

gminnych o jakichkolwiek zaproszeniach. 

 

00:53:04.482 --> 00:53:06.153 

Nie znajdzie Pan. 

 

00:53:06.253 --> 00:53:10.699 

A za strony sulechowskie my nie odpowiadamy, 

 

00:53:10.739 --> 00:53:12.621 

jeśli Pan bardzo chce nam to przypisać. 

 

00:53:12.661 --> 00:53:13.783 

To jest jedna rzecz. 

 

00:53:13.803 --> 00:53:17.327 

Ja powiedziałem na wstępie, że sama organizacja w naszej 

ocenie jest 

 

00:53:17.367 --> 00:53:21.091 

pozytywna, bo promuje gminę i do niej nie mamy uwag. 

 

00:53:21.131 --> 00:53:25.873 

Ja tylko mówię o tym, że przekaz do mieszkańców 

powinien być 

 

00:53:25.933 --> 00:53:29.216 

konkretny i opierać się o fakty. 

 

00:53:29.256 --> 00:53:32.338 

Jeśli stwierdzamy, bo faktem jest, 

 

00:53:32.398 --> 00:53:36.740 

że remont tego mostu był z budżetu państwa, 

 

00:53:36.780 --> 00:53:39.602 

to nie jest to kampania wyborcza, Panie burmistrzu. 

 

00:53:39.642 --> 00:53:45.066 

Jeśli mówimy, że w 2005 roku Leszek Miller jako premier 

dał środki 

 

00:53:45.306 --> 00:53:47.547 

na X, to przecież nie jest to kampania wyborcza, 

 

00:53:47.607 --> 00:53:54.166 
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tylko my podsumowujemy, z czego została infrastruktura 

wyremontowana. 

 

00:53:54.186 --> 00:53:57.268 

I proszę się nie obawiać, że kiedy Pan by wspomniał, 

 

00:53:57.308 --> 00:54:00.950 

że to Premier Mateusz Morawiecki przekazał środki, 

 

00:54:01.010 --> 00:54:05.713 

mógłby Pan być postrzegany, że Pan popiera Prawo i 

Sprawiedliwość. 

 

00:54:05.753 --> 00:54:06.994 

Absolutnie nie. 

 

00:54:07.014 --> 00:54:09.075 

Przynajmniej w tym temacie na pewno ja się z Panem nie 

zgadzam, 

 

00:54:10.134 --> 00:54:13.538 

a faktem jest, że te środki były z budżetu państwa, 

 

00:54:13.598 --> 00:54:16.901 

o których Pan nie wspomniał i tylko o tym mówię, 

 

00:54:16.942 --> 00:54:21.587 

bo bardzo lubi Pan czasami jednak naszą wypowiedź 

skręcić w inną 

 

00:54:21.647 --> 00:54:27.032 

stronę, czy może nakierować na inne tory. No nie. 

 

00:54:27.072 --> 00:54:29.315 

Sama impreza była oczywiście pozytywna, 

 

00:54:29.375 --> 00:54:31.097 

dała bardzo dużo dla Gminy Sulechów, 

 

00:54:31.852 --> 00:54:34.853 

ale ja mówię o takim przekazie konkretnym, tak? 

 

00:54:34.933 --> 00:54:35.993 

Skąd, jakie... 

 

00:54:36.053 --> 00:54:37.654 

Tak jak są zresztą tablice. 

 

00:54:37.694 --> 00:54:39.595 

Wybudowana droga z Polskiego Ładu. 

 

00:54:39.635 --> 00:54:42.956 

Czy można by powiedzieć, że w tym miejscu dzisiaj 

uprawiamy kampanię 

 

00:54:42.976 --> 00:54:44.656 

wyborczą? No nie. 

 

00:54:44.696 --> 00:54:47.477 

Jest to tylko podsumowanie konkretnej nazwy, 

 

00:54:47.537 --> 00:54:50.858 

konkretnego programu z konkretnych władz. 

 

00:54:50.918 --> 00:54:52.099 

I tyle tylko. 

 

00:54:52.139 --> 00:54:55.100 

Zresztą to była prośba, to nie był wytyk. To była prośba. 

 

00:54:57.193 --> 00:54:59.115 

- Dziękuję. Panie burmistrzu, od razu ad vocem, 

 

00:54:59.135 --> 00:55:00.616 

czy poczekamy aż Pani Krystyna... 

 

00:55:00.636 --> 00:55:02.859 

- Chciałbym od razu krótko. 

 

00:55:02.919 --> 00:55:05.321 

Panie Piotrze, ale ja podkreślę raz jeszcze. 

 

00:55:05.381 --> 00:55:08.964 

To jest impreza która miała związek wyłącznie ze 

stuleciem mostu, 

 

00:55:09.044 --> 00:55:12.508 

a środki nie wpływają na nasze konto, 

 

00:55:12.548 --> 00:55:15.371 

nie my jesteśmy właścicielem, więc dlaczego my się mamy 

za kogoś 

 

00:55:15.391 --> 00:55:16.632 

wypowiadać, szanowni Państwo? 

 

00:55:16.992 --> 00:55:20.513 

Właśnie mówiąc wprost, jeśli mówimy o konkretach, 

 

00:55:20.533 --> 00:55:24.594 

to konkretem jest tylko to, że to była impreza 

środowiskowa, 

 

00:55:24.654 --> 00:55:27.575 

jakkolwiek by to nie zabrzmiało, pretekst do tego, 

 

00:55:27.615 --> 00:55:31.156 

żeby wspólnie świętować i promować region. 

 

00:55:31.196 --> 00:55:32.436 

I to był konkret. 

 

00:55:32.496 --> 00:55:36.037 

I to był konkret... I nic więcej. 

 

00:55:37.318 --> 00:55:38.758 

- Ale zgodzi się Pan, Panie burmistrzu, 
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00:55:38.778 --> 00:55:41.999 

że gdyby nie było remontu, to tych obchodów by też nie 

było, prawda? 

 

00:55:44.294 --> 00:55:47.197 

- Pozwoli Pan, Panie przewodniczący? 

 

00:55:47.257 --> 00:55:50.381 

A ja myślę, że byłby, bo być może Pan o tym nie wie, 

 

00:55:50.441 --> 00:55:55.987 

ale już wtedy mówiono o tym, że stulecie mostu będzie 

świętowane 

 

00:55:56.047 --> 00:55:58.549 

i fajnie by było, żeby było właśnie w takiej formie, 

 

00:55:58.589 --> 00:56:03.174 

że jest most wyremontowany, a nie będę przywoływał 

słów, 

 

00:56:03.455 --> 00:56:06.117 

kto je wypowiedział. 

 

00:56:06.197 --> 00:56:09.619 

Most by był, tyle tylko, że byłby kładką pieszo rowerową, 

 

00:56:09.679 --> 00:56:16.923 

jak powiedział jeden z przedstawicieli władz wyższego 

stopnia wtedy. 

 

00:56:16.963 --> 00:56:19.604 

- Bardzo proszę, Pan Radny Michał Pilarz ad vocem. 

 

00:56:20.416 --> 00:56:24.458 

- Jeszcze chciałem się też odnieść do uroczystości stulecia 

mostu 

 

00:56:24.478 --> 00:56:29.700 

i chciałbym pomału tak zakończyć tą rozmowę, 

 

00:56:29.780 --> 00:56:35.583 

ale zostawić z takim przesłaniem, jakie niosła ta impreza. 

 

00:56:35.703 --> 00:56:40.346 

Stulecie mostu miało łączyć lokalną społeczność, 

 

00:56:40.406 --> 00:56:46.408 

mieszkańców i mieszkańców gminy i chciałbym żeby nie 

mieszać w to 

 

00:56:46.448 --> 00:56:49.490 

wszystko jakichś zawiłości politycznych. 

 

00:56:51.031 --> 00:56:57.334 

Po prostu było to skupione, mieszkańcy też wyrażali taką 

chęć, 

 

00:56:57.374 --> 00:57:04.017 

skupione to było na wspólnym działaniu w obszarze tutaj 

przy 

 

00:57:04.037 --> 00:57:05.697 

uroczystości tego stulecia mostu, 

 

00:57:05.737 --> 00:57:08.919 

więc zakończmy tą dyskusję, bo ona niczemu nie prowadzi 

w tym 

 

00:57:08.959 --> 00:57:15.222 

momencie teraz i pamiętajmy, że to było właśnie 

społeczne. 

 

00:57:15.502 --> 00:57:17.363 

Miało to połączyć wszystkich dookoła. 

 

00:57:18.725 --> 00:57:19.746 

- Dziękuję bardzo. 

 

00:57:19.786 --> 00:57:21.286 

Proszę, Pani Krystyna Jagodzińska-Kochaniak. 

 

00:57:25.328 --> 00:57:28.910 

- Kończąc odpowiedź Pana radnego, dodam tylko tyle. 

 

00:57:29.030 --> 00:57:34.813 

Ile kosztowało gminę organizowanie czy zainwestowanie 

w rewitalizację 

 

00:57:34.873 --> 00:57:37.114 

niemieckiego dziedzictwa kulturowego? 

 

00:57:37.194 --> 00:57:38.835 

Ile to kosztowało? 

 

00:57:38.915 --> 00:57:44.598 

Czy naszą rzeczą jest robienie imprez na takim poziomie. 

 

00:57:44.618 --> 00:57:47.960 

Zdziwicie się Państwo, że są mieszkańcy, 

 

00:57:47.980 --> 00:57:53.143 

którzy mają odmienne zdanie i nikt się z tym zdaniem tak 

konkretnie 

 

00:57:53.183 --> 00:57:58.046 

nie liczy, a jednak obchodzimy stulecie mostu i to jest 

bardzo mocno 

 

00:57:58.086 --> 00:57:59.768 

akcentowane. 

 

00:57:59.828 --> 00:58:02.950 

Nie remont tego mostu, tylko stulecie mostu, 

 

00:58:03.850 --> 00:58:08.293 

czyli rewitalizujemy tą kulturę dziedzictwa niemieckiego i 

to jest 
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00:58:08.373 --> 00:58:10.435 

błąd. To się ludziom nie podoba. 

 

00:58:10.475 --> 00:58:12.236 

To znaczy się, że co? 

 

00:58:12.296 --> 00:58:17.148 

Że będziemy obchodzić jakieś tam lecie wierzy ciśnień 

albo jeszcze 

 

00:58:17.168 --> 00:58:20.149 

jakieś tam lecie czegoś? 

 

00:58:20.209 --> 00:58:23.249 

To przecież jest nie w porządku. 

 

00:58:23.349 --> 00:58:25.530 

No rozgrzałam towarzystwo. 

 

00:58:25.630 --> 00:58:29.391 

A widzicie Państwo, to jednak ma coś na rzeczy. 

 

00:58:29.451 --> 00:58:33.592 

Ponawiam pytanie, ile nas kosztowało to kultywowanie 

dziedzictwa 

 

00:58:33.632 --> 00:58:36.653 

kulturowego niemieckiego? 

 

00:58:36.733 --> 00:58:37.773 

- Dziękuję bardzo. 

 

00:58:37.813 --> 00:58:39.854 

Proszę, Pan Radny Miłosz Brodzikowski, wniosek formalny. 

 

00:58:41.809 --> 00:58:46.510 

- Szanowni Państwo, myślę, że ta dyskusja już dawno stała 

się jałowa 

 

00:58:46.550 --> 00:58:49.431 

i wnoszę wniosek formalny o zakończenie tej dyskusji. 

 

00:58:49.471 --> 00:58:52.691 

- Panie Bartku, bardzo proszę o poddanie wniosku pod 

głosowanie, 

 

00:58:52.711 --> 00:58:55.472 

wniosek o zakończenie dyskusji w punkcie piątym. 

Zakończenie dyskusji. 

 

00:59:22.057 --> 00:59:23.478 

Panie Bartku, jesteśmy gotowi. Tak, bardzo proszę. 

 

01:00:01.550 --> 01:00:04.611 

Bardzo proszę Państwa radnych o oddanie głosu. 

 

01:00:04.651 --> 01:00:07.371 

Wniosek o zakończenie dyskusji, za osiemnastu radnych, 

 

01:00:07.391 --> 01:00:09.171 

dwóch radnych się wstrzymało. 

 

01:00:09.211 --> 01:00:11.512 

Stwierdzam, że dyskusja została zakończona. 

 

01:00:11.552 --> 01:00:12.792 

Przechodzimy do kolejnego punktu. 

 

01:00:12.832 --> 01:00:18.473 

Punkt szósty, rozpatrzenie i debata nad raportem o stanie 

Gminy 

 

01:00:18.513 --> 01:00:20.674 

Sulechów za 2024 rok. 

 

01:00:20.714 --> 01:00:23.154 

Na początek punkt pierwszy, przedstawienie raportu o 

stanie Gminy 

 

01:00:23.174 --> 01:00:25.895 

Sulechów za 2024. 

 

01:00:25.895 --> 01:00:26.895 

Bardzo proszę Panie burmistrzu. 

 

01:00:40.032 --> 01:00:48.283 

- Przepraszam, klikam, klikam, nie mogę odklikać. 

 

01:00:48.303 --> 01:00:51.656 

Szanowni Państwo. 

 

01:00:51.676 --> 01:00:55.818 

Przyznam się szczerze, że raport o stanie gminy to 

wyjątkowy 

 

01:00:55.838 --> 01:00:59.619 

dokument. Taki dokument, który z jednej strony jest 

powtórzeniem 

 

01:00:59.679 --> 01:01:03.641 

informacji, które znajdują się tuż zaraz, 

 

01:01:03.701 --> 01:01:06.742 

bo oczywiście w podsumowaniu budżetu za rok kolejny, 

 

01:01:06.782 --> 01:01:12.224 

ale jednak ma on charakter dużo bardziej ogólny i 

odnoszący się 

 

01:01:12.284 --> 01:01:14.885 

do sytuacji, w jakiej znajduje się konkretny samorząd. 

 

01:01:15.946 --> 01:01:21.809 

Ja z radością mogę powiedzieć, że ubiegły rok to rok 

wyjątkowy 

 

01:01:21.849 --> 01:01:25.312 
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właśnie z punktu widzenia przynajmniej mojej oceny, 

 

01:01:25.372 --> 01:01:28.034 

ale nie boję się tego powiedzieć również moich 

współpracowników, 

 

01:01:28.094 --> 01:01:32.336 

ale również instytucji zewnętrznych, które nas oceniają 

jeśli chodzi 

 

01:01:32.397 --> 01:01:38.901 

o właśnie pewne podsumowanie, sklasyfikowanie pozycji 

Gminy Sulechów. 

 

01:01:39.281 --> 01:01:40.883 

Dlaczego tak mówię? 

 

01:01:40.943 --> 01:01:44.286 

No i pewnie się Państwo spodziewacie, że powiem coś, 

 

01:01:44.326 --> 01:01:48.810 

o czym miałem okazję już przynajmniej z niektórymi z 

Państwa 

 

01:01:48.870 --> 01:01:55.116 

rozmawiać, bo zakończyliśmy rok 2024 w sposób 

doskonały jeśli chodzi 

 

01:01:55.156 --> 01:01:57.799 

o finanse gminne. 

 

01:01:57.859 --> 01:02:01.923 

Dwie rzeczy miały tu kolosalne znaczenie. 

 

01:02:01.963 --> 01:02:07.287 

Z jednej strony to wpływy z podatku od nieruchomości, 

 

01:02:07.307 --> 01:02:12.371 

które po raz pierwszy w takiej wysokości pełnej trafiały do 

nas ze 

 

01:02:12.391 --> 01:02:15.894 

względu na zainwestowanie przez podmioty gospodarcze. 

 

01:02:15.914 --> 01:02:19.356 

Myślę oczywiście o tych trzech dużych budynkach, 

 

01:02:19.396 --> 01:02:24.300 

które dają nam w tej chwili już kilkanaście milionów 

złotych rocznie. 

 

01:02:25.561 --> 01:02:26.661 

To jest rzecz najważniejsza. 

 

01:02:26.682 --> 01:02:32.465 

Natomiast istotne miał również to, że... 

 

01:02:32.505 --> 01:02:33.986 

I tu muszę powiedzieć, że mam to szczęście, 

 

01:02:34.047 --> 01:02:38.510 

że mogę kontynuować moją pracę na stanowisku 

burmistrza, 

 

01:02:38.550 --> 01:02:43.873 

którą miałem okazję rozpocząć w roku 2018. 

 

01:02:43.873 --> 01:02:48.817 

Te działania przynoszą konkretne i wymierne efekty w 

zakresie 

 

01:02:48.917 --> 01:02:52.839 

funkcjonalnym i również właśnie w zakresie budżetowym. 

 

01:02:54.361 --> 01:02:56.462 

Przechodząc do pewnych konkretów, szanowni Państwo, 

 

01:02:56.482 --> 01:03:02.748 

w roku 2024 budżet gminy po stronie dochodów wyniósł 

ponad 201 milionów 

 

01:03:02.788 --> 01:03:04.890 

złotych, a po stronie wydatków 182. 

 

01:03:04.890 --> 01:03:07.492 

Nadwyżka budżetowa 19 milionów 130 tysięcy złotych, 

 

01:03:07.572 --> 01:03:18.922 

a nadwyżka operacyjna 17 789 000 zł. 

 

01:03:18.982 --> 01:03:26.265 

Wydatki inwestycyjne zrealizowano na poziomie 26 

milionów 872 tysięcy 

 

01:03:26.325 --> 01:03:32.347 

złotych i tu muszę powiedzieć, że ja mam z tego powodu 

niedosyt. 

 

01:03:32.387 --> 01:03:33.567 

No taką mam naturę. 

 

01:03:33.607 --> 01:03:36.228 

W mojej ocenie to jest za mało. 

 

01:03:36.928 --> 01:03:39.869 

Chciałoby się zdecydowanie więcej, 

 

01:03:39.909 --> 01:03:43.250 

bo wydatki inwestycyjne na poziomie około 15 

procentowym przy tej 

 

01:03:43.290 --> 01:03:47.072 

skali budżetu chcielibyśmy realizować zdecydowanie w 

wyższej 

 

01:03:47.092 --> 01:03:48.312 

wysokości. 
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01:03:48.332 --> 01:03:52.053 

Nadal niestety nam jako samorządowi towarzyszy bardzo 

wysoka 

 

01:03:52.093 --> 01:03:54.114 

struktura wydatków bieżących i to się, 

 

01:03:54.174 --> 01:03:56.475 

szanowni Państwo, nie zmieni do momentu, 

 

01:03:56.555 --> 01:04:02.937 

aż nie będziemy mieć bądź kolejnych dobrych strzałów 

inwestycyjnych, 

 

01:04:03.517 --> 01:04:08.500 

bądź zmian organizacyjnych w kategoriach 

funkcjonowania jednostek 

 

01:04:08.560 --> 01:04:09.941 

gminnych. 

 

01:04:09.981 --> 01:04:12.382 

Chciałbym oczywiście podkreślić i zauważyć to, 

 

01:04:12.482 --> 01:04:16.845 

co myślę, dla Państwa siedzących przy tym stole radnych 

jest 

 

01:04:16.885 --> 01:04:20.627 

oczywiste, bo wyrażaliście Państwo na to zgodę i za to 

serdecznie 

 

01:04:20.647 --> 01:04:22.388 

dziękuję. 

 

01:04:22.448 --> 01:04:25.609 

Doprowadziliśmy do bardzo niskiego zadłużenia gminy, 

 

01:04:25.629 --> 01:04:34.233 

które na koniec roku 2024 wynosiło jedynie 9 400 000 zł. 

 

01:04:34.293 --> 01:04:38.575 

Dla przypomnienia my obligacje, jak gdyby zadłużenie 

gminy 

 

01:04:38.635 --> 01:04:41.296 

w ostatnich latach, będę się odnosił wyłącznie do tego 

czasu, 

 

01:04:41.336 --> 01:04:45.820 

kiedy ja jestem burmistrzem, emitowaliśmy w roku 2019 

półtorej 

 

01:04:45.840 --> 01:04:54.968 

miliona, w 2020 - 4,4 mln zł i 2022 - 3,5 mln zł. 

 

01:04:55.008 --> 01:04:59.933 

Natomiast, szanowni Państwo, warto przy tej okazji... 

 

01:05:00.033 --> 01:05:02.535 

To jest wyłącznie moja ocena... 

 

01:05:02.575 --> 01:05:10.881 

Wspomnieć, że kiedy kończyłem rok 2023, 

 

01:05:10.881 --> 01:05:14.683 

mówiłem, że takim bezpiecznym poziomem zadłużenia 

według tamtego 

 

01:05:14.723 --> 01:05:20.026 

stanu to jest około 25 do 30 milionów złotych dla gminy 

takiej jak 

 

01:05:20.086 --> 01:05:24.369 

Sulechów, to byłoby nadal zadłużenie na poziomie 

zbliżającym się, 

 

01:05:24.409 --> 01:05:26.350 

powiedzmy, do 15 punktów procentowych. 

 

01:05:27.131 --> 01:05:30.735 

Dzisiaj mógłbym powiedzieć, co najmniej 5 milionów 

więcej jest 

 

01:05:30.775 --> 01:05:34.980 

bezpiecznym zadłużeniem i nie chciałbym się w żaden 

sposób porównywać 

 

01:05:35.040 --> 01:05:37.843 

do innych samorządów czy samorządów z województwa 

lubuskiego, 

 

01:05:37.863 --> 01:05:39.345 

ale też innych samorządów. 

 

01:05:39.365 --> 01:05:43.710 

Natomiast, szanowni Państwo, taki poziom zadłużenia jest 

bardzo 

 

01:05:43.750 --> 01:05:47.314 

rzadko spotykany, wręcz powiedziałbym, wyjątkowy. 

 

01:05:47.774 --> 01:05:48.835 

I tu bardzo dziękuję. 

 

01:05:48.875 --> 01:05:51.597 

Przy okazji pozwolicie Państwo, że będę od czasu do czasu 

robił takie 

 

01:05:51.617 --> 01:05:55.039 

przerywniki. Już teraz bardzo dziękuję Panu Marcinowi 

Fafule, 

 

01:05:55.099 --> 01:06:00.782 

który bardzo skutecznie przekonuje też do pewnych 

działań związanych, 

 

01:06:00.802 --> 01:06:06.006 
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szanowni Państwo, z odpowiednim gospodarowaniem 

naszym kapitałem, 

 

01:06:06.046 --> 01:06:10.088 

naszymi możliwościami finansowymi w bardzo krótkim 

okresie, 

 

01:06:10.108 --> 01:06:16.594 

bo z jednej strony wręcz codzienne lokowanie środków na 

rachunkach 

 

01:06:16.634 --> 01:06:21.417 

bankowych i lokatach, które w naszym przypadku 

pozwoliło nam 

 

01:06:21.457 --> 01:06:24.979 

dodatkowo wprowadzić do budżetu gminy ponad milion 

złotych. 

 

01:06:26.485 --> 01:06:29.286 

To jest całkiem sporo. 

 

01:06:29.346 --> 01:06:33.528 

Z drugiej strony kolejna nadpłata również dzięki właśnie 

takiemu 

 

01:06:33.608 --> 01:06:39.290 

zarządzaniu kolejnej nadpłaconej raty obligacji. 

 

01:06:39.310 --> 01:06:42.211 

Warto powiedzieć, że w ogóle nasze zadłużenie ma formę 

tylko 

 

01:06:42.231 --> 01:06:43.832 

i wyłącznie obligacyjną. 

 

01:06:43.892 --> 01:06:46.093 

My nie zaciągaliśmy, szanowni Państwo, 

 

01:06:46.433 --> 01:06:47.533 

kredytów. 

 

01:06:47.573 --> 01:06:54.300 

Stan gruntów na dzień 31 grudnia 2024 roku w Gminie 

Sulechów to 

 

01:06:55.101 --> 01:06:58.745 

45 642 000 zł. 

 

01:06:58.785 --> 01:07:00.446 

Warto również podkreślić, że to kolejny rok, 

 

01:07:00.466 --> 01:07:03.589 

w którym gmina również nabywała mienie. 

 

01:07:03.629 --> 01:07:04.931 

Dlaczego warto to podkreślić? 

 

01:07:05.071 --> 01:07:08.414 

Bo niestety w historii sulechowskiego samorządu takich 

lat, 

 

01:07:08.454 --> 01:07:10.076 

kiedy my rzeczywiście nabywaliśmy mienie, 

 

01:07:10.456 --> 01:07:16.200 

specjalnie wiele nie było, ale nie samo nabycie mienia jest 

istotne, 

 

01:07:16.260 --> 01:07:21.303 

natomiast to, do jakich celów to mienie nabywamy i takim 

przykładem, 

 

01:07:21.343 --> 01:07:23.485 

o którym powiem, jest chociażby to, 

 

01:07:23.505 --> 01:07:25.786 

że skutecznie doprowadziliśmy do sytuacji, 

 

01:07:25.806 --> 01:07:30.169 

w której dziś jesteśmy mogę powiedzieć stuprocentowym 

właścicielem 

 

01:07:30.229 --> 01:07:34.291 

terenów przylegających do stacji PKP i dzięki temu w 

kolejnych latach 

 

01:07:34.332 --> 01:07:36.853 

samorząd będzie mógł skutecznie, zakładam, 

 

01:07:36.893 --> 01:07:39.475 

też w tamtym obszarze inwestować. 

 

01:07:39.955 --> 01:07:45.859 

Szanowni Państwo, zbyliśmy w tym czasie mienie na 

poziomie 

 

01:07:45.900 --> 01:07:48.381 

1,8 mln zł. 

 

01:07:48.401 --> 01:07:51.263 

Ja mam nadzieję, że ja nie muszę Państwo odczytywać 

tych kwot co 

 

01:07:51.303 --> 01:07:54.166 

do przecinków, bo to nie jest sprawozdanie finansowe. 

 

01:07:54.206 --> 01:07:58.749 

Też Państwo macie te dokumenty istotne i myślę, 

 

01:07:58.789 --> 01:08:02.592 

że bardzo istotna dla przede wszystkim naszych 

mieszkańców jest to, 

 

01:08:03.232 --> 01:08:11.943 

że w roku 2024 realizowaliśmy setkę zadań 

inwestycyjnych, 
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01:08:12.043 --> 01:08:16.909 

ale powiedzmy, o ile sama ta ilość być może nie robi na 

kimś 

 

01:08:16.969 --> 01:08:19.271 

wrażenia, na mnie i na moich pracownikach robi, 

 

01:08:19.291 --> 01:08:24.136 

szanowni Państwo, bo ilość zadań do wykonania przy 

nawet jednym 

 

01:08:24.216 --> 01:08:26.538 

zadaniu inwestycyjnym jest najczęściej bardzo duża. 

 

01:08:26.578 --> 01:08:29.100 

To jest przygotowanie dokumentacji, to jest 

przeprowadzenie 

 

01:08:29.140 --> 01:08:34.504 

skutecznej procedury wyłonienia wykonawcy i rozliczenie, 

 

01:08:34.564 --> 01:08:38.267 

a jeszcze po drodze i oby jak najczęściej rozliczenie 

środków 

 

01:08:38.327 --> 01:08:40.568 

zewnętrznych, co jest jeszcze dodatkową pracą. 

 

01:08:40.608 --> 01:08:42.230 

Natomiast chciałbym przy tej okazji powiedzieć, 

 

01:08:45.132 --> 01:08:50.075 

że wśród tych zadań zrealizowaliśmy 8 własnych zadań 

drogowych, 

 

01:08:50.095 --> 01:08:54.538 

szanowni Państwo, 8 dróg w ubiegłym roku i jeszcze do 

tego 

 

01:08:54.578 --> 01:08:59.361 

dołożyliśmy się do zadań innych jednostek w czterech 

przypadkach, 

 

01:08:59.401 --> 01:09:03.084 

to znaczy droga wojewódzka i drogi powiatowe, 

 

01:09:03.104 --> 01:09:07.426 

choć właściwie tylko jedna z nich miała charakter 

drogowy, 

 

01:09:07.466 --> 01:09:10.609 

pozostałe jeśli chodzi o chodniki i to zaplecze, 

 

01:09:10.669 --> 01:09:12.590 

infrastrukturę przy drodze. 

 

01:09:12.790 --> 01:09:15.973 

Natomiast te 8 zadań, które ja wymieniłem drogowych 

gminy, 

 

01:09:16.033 --> 01:09:21.099 

to czyste zadania drogowe i właśnie ja do tego nie 

wliczam chodników. 

 

01:09:22.500 --> 01:09:26.224 

Zaryzykuję takie twierdzenie, że gdybyśmy utrzymali to 

tempo i ktoś 

 

01:09:26.264 --> 01:09:29.308 

teraz powie, że to abstrakcyjnie długo, 

 

01:09:29.368 --> 01:09:32.750 

to mniej więcej za 15 lat, szanowni Państwo, 

 

01:09:32.790 --> 01:09:35.251 

być może mielibyśmy dość dobrą sytuację, 

 

01:09:35.271 --> 01:09:37.052 

jeśli chodzi o infrastrukturę drogową. 

 

01:09:37.632 --> 01:09:40.653 

15 lat, to przecież jaki to jest długi okres czasu, 

 

01:09:40.713 --> 01:09:43.834 

ale ja chcę Państwu delikatnie przypomnieć, 

 

01:09:43.914 --> 01:09:48.336 

że te 6 lat temu, kiedy zaczynałem, wspólnie przy tym 

stole mówiliśmy 

 

01:09:48.376 --> 01:09:51.897 

o tym, że przedział do wykonania dróg jest między 200, 

 

01:09:51.897 --> 01:09:56.499 

a 250, żebyśmy mogli powiedzieć, że zrobiliśmy olbrzymi 

skok 

 

01:09:56.559 --> 01:09:58.439 

cywilizacyjny. 

 

01:09:58.499 --> 01:10:02.183 

Dzisiaj wykonaliśmy już tych zadań w sumie historycznie 

około 

 

01:10:02.223 --> 01:10:05.147 

wspólnie około pięćdziesięciu, tak jak mówię, 

 

01:10:05.227 --> 01:10:07.811 

osiem w ubiegłym roku. 

 

01:10:07.871 --> 01:10:13.619 

Szanowni Państwo, warto odnieść się do przy okazji 

informacji 

 

01:10:13.659 --> 01:10:17.244 

o stanie gminy, warto odnieść się do kwestii 

mieszkaniowych. 
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01:10:17.304 --> 01:10:18.645 

I tu, szanowni Państwo, muszę powiedzieć, 

 

01:10:18.685 --> 01:10:22.067 

że to jest ten element, w którym czuję się najmniej 

komfortowo. 

 

01:10:22.107 --> 01:10:23.187 

Dlaczego? 

 

01:10:23.207 --> 01:10:25.588 

Dlatego, że uważam tu jest bardzo dużo do zrobienia, 

 

01:10:25.629 --> 01:10:31.452 

a niestety działania moje, nasze w tym zakresie są, 

 

01:10:31.512 --> 01:10:34.393 

ja je oceniam za niezadowalające. 

 

01:10:34.433 --> 01:10:36.014 

Być może dla niektórych to jest zaskoczenie, 

 

01:10:36.034 --> 01:10:37.335 

że tak mówię, ale szanowni Państwo, 

 

01:10:37.375 --> 01:10:40.376 

my jedynie kilka mieszkań dołożyliśmy dotychczas do 

mieszkań 

 

01:10:40.416 --> 01:10:41.917 

komunalnych. SIM-ów nie liczę, tak? 

 

01:10:41.957 --> 01:10:44.899 

Rozpoczętej inwestycji SIM-owskiej, ponieważ ona ma 

nieco inną 

 

01:10:45.439 --> 01:10:47.801 

strukturę. 

 

01:10:47.841 --> 01:10:52.703 

Natomiast jak Państwo wiecie, prowadzimy działania na 

kilku polach. 

 

01:10:52.723 --> 01:10:56.706 

Natomiast należy się Państwu informacja taka bardzo 

ogólna. 

 

01:10:56.746 --> 01:11:02.589 

My jako współwłasność posiadamy w 132 budynkach 276 

lokali 

 

01:11:02.609 --> 01:11:13.657 

mieszkalnych, w tym cztery w najmie socjalnym. 

 

01:11:13.677 --> 01:11:17.221 

W stu procentach, kiedy jest budynek własnością gminy, 

 

01:11:17.241 --> 01:11:21.764 

posiadamy 212 lokali mieszkalnych i 65. 

 

01:11:22.665 --> 01:11:29.311 

W sumie posiadamy 488 lokali mieszkalnych, 

 

01:11:29.351 --> 01:11:34.414 

pół tysiąca prawie, więc też nie mało. 

 

01:11:34.454 --> 01:11:37.096 

Przepraszam za to wtrącenie w tym momencie. 

 

01:11:37.136 --> 01:11:38.757 

Właśnie macie Państwo też rozmawiać o tym, 

 

01:11:38.797 --> 01:11:40.018 

co dalej. 

 

01:11:40.078 --> 01:11:45.101 

Czy mieszkania mają być sprzedawane, ewentualnie w 

jakiej wysokości. 

 

01:11:45.141 --> 01:11:48.283 

Myślę, że to bardzo ważny, istotny temat. 

 

01:11:48.303 --> 01:11:50.985 

Należy bowiem przyjąć, szanowni Państwo, 

 

01:11:51.025 --> 01:11:56.550 

że zapotrzebowanie ze względu na nieposiadanie 

własnego samodzielnego 

 

01:11:56.590 --> 01:12:03.676 

mieszkania na lokale mieszkalne to jest ponad 

dziewięćdziesiąt lokali 

 

01:12:03.696 --> 01:12:05.718 

mieszkalnych, a w najmie socjalnym 54, 

 

01:12:06.619 --> 01:12:09.802 

więc zobaczcie Państwo, że nadal gdybyśmy powiedzieli, 

 

01:12:09.862 --> 01:12:14.827 

że sto kolejnych lokali nadal nie załatwia tematu, 

 

01:12:14.867 --> 01:12:19.892 

tym bardziej ważne jest, jak gospodarujemy właśnie tymi 

lokalami. 

 

01:12:19.912 --> 01:12:22.556 

Natomiast o ile w tym czasie, szanowni Państwo, 

 

01:12:22.596 --> 01:12:27.663 

my rzeczywiście nie pozyskaliśmy tutaj znaczącej liczby 

budynków, 

 

01:12:27.703 --> 01:12:32.149 

to warto odnotować, że wykonaliśmy całkiem sporo zadań 

inwestycyjnych 

 

01:12:32.190 --> 01:12:34.433 
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bądź remontowych na tych budynkach. 

 

01:12:35.874 --> 01:12:41.739 

To między innymi dwie kamienice przy Kościuszki 15 i Jana 

Pawła II 

 

01:12:41.799 --> 01:12:47.984 

23. To również instalacje etażowego ogrzewania 

centralnego na ulicy 

 

01:12:48.024 --> 01:12:49.846 

Licealnej, Armii Krajowej, Kościuszki, 

 

01:12:49.886 --> 01:12:52.228 

Styczniowej i Jana Pawła. 

 

01:12:53.769 --> 01:12:56.070 

Szanowni Państwo, w tym czasie oczywiście 

wymienialiśmy... 

 

01:12:56.750 --> 01:12:58.932 

Nie będę tego, szanowni Państwo, odczytywał... 

 

01:12:58.972 --> 01:13:03.794 

Wymienialiśmy stolarkę okienną, drzwiową, 

 

01:13:03.854 --> 01:13:05.615 

przeprowadzaliśmy remonty dachów, 

 

01:13:05.655 --> 01:13:08.737 

to już zdecydowanie bardziej znaczące, 

 

01:13:08.857 --> 01:13:15.121 

bo wykonaliśmy te prace przy budynkach w Górkach 

Małych 

 

01:13:15.181 --> 01:13:18.842 

w Sulechowie przy Przemysłowej oraz Tkackiej. 

 

01:13:18.882 --> 01:13:22.884 

Prowadziliśmy pracę przy instalacjach elektrycznych, 

 

01:13:22.924 --> 01:13:27.486 

wodociągowych, ale oczywiście usuwaliśmy też awarie, 

 

01:13:27.506 --> 01:13:31.007 

które na bieżąco się niestety u nas pojawiają. 

 

01:13:31.047 --> 01:13:36.069 

Szanowni Państwo, od jakiegoś czasu w formie 

dodatkowego takiego 

 

01:13:36.109 --> 01:13:40.111 

wyznaczonego dodatkowo obszaru próbujemy 

podsumować działania 

 

01:13:40.151 --> 01:13:43.012 

związane z tak zwanym zielonym budżetem. 

 

01:13:43.072 --> 01:13:47.053 

I proszę tylko brać pod uwagę, że zielony budżet 

traktujemy wszystkie 

 

01:13:47.113 --> 01:13:51.634 

te zadania, które mają bezpośredni, pośredni wpływ na 

środowisko, 

 

01:13:51.654 --> 01:13:57.156 

a więc zarówno te prace, które są związane z 

termomodernizacją, 

 

01:13:57.216 --> 01:14:02.698 

instalacjami fotowoltaicznymi, przebudową zbiorników 

retencyjnych, 

 

01:14:02.778 --> 01:14:07.460 

ale również oczywiście z nasadzeniami, z 

zagospodarowaniem wód 

 

01:14:07.520 --> 01:14:12.942 

opadowych, ale również zmianą oświetlenia ulicznego na 

oświetlenie 

 

01:14:13.022 --> 01:14:16.264 

energooszczędne, ledowe, zmniejszające z jednej strony 

nasze 

 

01:14:16.324 --> 01:14:21.186 

rachunki, a z drugiej strony mające tym samym wpływ na 

środowisko. 

 

01:14:21.286 --> 01:14:27.690 

Szanowni Państwo, jeśli pozwolicie, bo to jest dość 

istotne. 

 

01:14:27.710 --> 01:14:29.191 

W takim podsumowaniu wychodzi nam, 

 

01:14:29.211 --> 01:14:30.952 

że to jest blisko dziewięć milionów złotych, 

 

01:14:31.012 --> 01:14:42.400 

8 839 000 zł w roku 2024 wydaliśmy właśnie na tego 

rodzaju działania, 

 

01:14:42.480 --> 01:14:49.732 

a więc z jednej strony wymianę ogrzewania na 

ogrzewanie gazowe 

 

01:14:50.973 --> 01:14:52.473 

bądź inną formę, która jest już, 

 

01:14:52.513 --> 01:14:56.995 

powiedzmy, do opomiarowania i spełnia określone normy. 

 

01:14:57.075 --> 01:15:03.477 

Poza tym elewacje i termomodernizację budynków. 
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01:15:03.538 --> 01:15:08.599 

Poza tym, szanowni Państwo, ta wymiana opraw z 

sodowych 

 

01:15:08.639 --> 01:15:14.483 

na energooszczędne ledowe, to jest blisko 100 tysięcy 

złotych i tu 

 

01:15:14.543 --> 01:15:20.691 

pragnę podkreślić, że dzięki działaniom informacyjnym z 

jednej 

 

01:15:20.731 --> 01:15:27.680 

strony, a z drugiej strony działaniom kontrolnym w dwóch 

obszarach 

 

01:15:27.720 --> 01:15:35.569 

budowa zbiorników bezodpływowych oraz właśnie 

wymiana ogrzewania 

 

01:15:35.629 --> 01:15:40.594 

na to niskoemisyjne, nasze budżety są wykorzystywane, 

 

01:15:40.634 --> 01:15:44.217 

nawet jest potrzeba zwiększania, co też Państwo czynicie. 

 

01:15:44.237 --> 01:15:45.879 

Chociażby w ostatnim czasie, wiecie Państwo, 

 

01:15:45.899 --> 01:15:48.321 

że też o to wnioskowaliśmy i wszystko wskazuje na to, 

 

01:15:48.381 --> 01:15:52.846 

że będziemy dalej wnioskować, aby te pozycje w budżecie 

miały 

 

01:15:52.906 --> 01:15:54.768 

znaczące pozycje. 

 

01:15:54.828 --> 01:16:00.813 

Najdroższą pozycją w tym obszarze w roku 2024 była 

termomodernizacja, 

 

01:16:00.854 --> 01:16:03.116 

remont szkoły podstawowej w Brodach, 

 

01:16:03.136 --> 01:16:09.642 

gdzie w tym etapie wydaliśmy 3 634 000 zł. 

 

01:16:09.682 --> 01:16:12.144 

I tak jak Państwu w sposób ogólny wspomniałem, 

 

01:16:12.164 --> 01:16:15.608 

również dokonaliśmy montażu instalacji fotowoltaicznych, 

 

01:16:16.909 --> 01:16:19.451 

w tym między innymi na dachu budynku, 

 

01:16:19.471 --> 01:16:20.672 

w którym się w tej chwili znajdujemy, 

 

01:16:20.752 --> 01:16:25.396 

a więc dachu Sulechowskiego Ratusza. 

 

01:16:25.457 --> 01:16:27.558 

Tradycyjnie już, szanowni Państwo, 

 

01:16:27.598 --> 01:16:30.921 

dokonaliśmy nasadzeń na terenie Gminy Sulechów w 

terenach 

 

01:16:31.021 --> 01:16:36.686 

ogólnodostępnych w ilości przekraczającej 100 nasadzeń 

w ubiegłym roku. 

 

01:16:36.726 --> 01:16:41.371 

Szanowni Państwo, w tym miejscu chciałbym przede 

wszystkim Państwu 

 

01:16:41.411 --> 01:16:49.624 

powiedzieć, że jestem spokojny, jeśli chodzi o finanse 

Gminy 

 

01:16:49.684 --> 01:16:51.505 

Sulechów. 

 

01:16:51.525 --> 01:16:56.927 

Dlaczego? Dlatego, że ten rok 2025 pokazuje, że nawet w 

sytuacji, 

 

01:16:57.007 --> 01:17:03.930 

kiedy nie ma możliwości uzyskania znaczących środków 

zewnętrznych 

 

01:17:03.990 --> 01:17:08.692 

na zadania remontowe, zadania drogowe, 

 

01:17:08.752 --> 01:17:11.673 

mimo wszystko, za to też Państwu dziękuję, 

 

01:17:11.693 --> 01:17:16.635 

w budżecie znowu jest zapisanych 100 zadań 

inwestycyjnych na okrągło 

 

01:17:16.715 --> 01:17:18.756 

i realizujemy je, szanowni Państwo, 

 

01:17:18.796 --> 01:17:21.418 

ze środków własnych, a więc tych środków, 

 

01:17:21.438 --> 01:17:23.679 

które udało nam się wypracować w latach poprzednich, 

 

01:17:23.719 --> 01:17:26.340 

i tych, które na bieżąco trafiają do Gminy Sulechów. 

 

01:17:27.020 --> 01:17:29.263 

Gdyby nie ta sytuacja, gdyby nie to właśnie, 
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01:17:29.323 --> 01:17:34.748 

jak zakończyliśmy rok 2024, jak prowadziliśmy tą politykę 

finansową 

 

01:17:34.768 --> 01:17:38.432 

w latach poprzednich, zaryzykowałbym twierdzenie, 

 

01:17:38.492 --> 01:17:41.235 

pewnie nie bylibyśmy w stanie podjąć się żadnego 

zadania, 

 

01:17:41.275 --> 01:17:47.762 

a już na pewno żadnego zadania bez zaciągania kredytów 

bądź innej 

 

01:17:47.802 --> 01:17:48.803 

formy pożyczki. 

 

01:17:49.844 --> 01:17:53.147 

Istotne i to już właściwie ostatnia rzecz, 

 

01:17:53.167 --> 01:17:55.889 

którą chciałbym Państwu powiedzieć, jest to, 

 

01:17:55.989 --> 01:18:02.374 

że liczba zadań projektowych, przygotowujących z jednej 

strony 

 

01:18:02.434 --> 01:18:06.116 

do kolejnej perspektywy finansowej, a z drugiej strony 

spełniające 

 

01:18:06.136 --> 01:18:09.519 

oczekiwania naszych mieszkańców, jest i była bardzo 

wysoka, 

 

01:18:09.579 --> 01:18:12.621 

co również Państwo w tej tabeli możecie odczytać. 

 

01:18:12.661 --> 01:18:15.503 

Tu już nie będę tego czynił, bo zakładam, 

 

01:18:15.543 --> 01:18:17.465 

że każdy z Państwa może to zrobić. 

 

01:18:17.925 --> 01:18:21.528 

Ja bardzo Państwu dziękuję za tą współpracę, 

 

01:18:21.588 --> 01:18:24.011 

bardzo Państwu dziękuję za ten wspólny rok, 

 

01:18:24.071 --> 01:18:27.594 

bo za nami już wspólny rok tej kadencji. 

 

01:18:27.634 --> 01:18:30.176 

Bardzo dziękuję moim współpracownikom, kierownikom 

jednostek, 

 

01:18:30.236 --> 01:18:35.280 

dyrektorom za to, że wspólnie naprawdę możemy zrobić 

całkiem sporo 

 

01:18:35.300 --> 01:18:37.222 

i dziękuję Państwu jeszcze za jedno, 

 

01:18:37.322 --> 01:18:41.786 

że ja naprawdę dostrzegam z drugiej strony chęć do 

rozmowy i chęć 

 

01:18:41.826 --> 01:18:47.270 

takiego realnego wskazywania rzeczy do poprawy. 

 

01:18:47.330 --> 01:18:50.412 

Zwykłym tak mówić, moi współpracownicy wiedzą, 

 

01:18:50.452 --> 01:18:52.793 

że ja to od czasu do czasu powtarzam, 

 

01:18:52.813 --> 01:18:56.296 

po prostu świat zza biurka potrafi wyglądać zupełnie 

inaczej, 

 

01:18:56.376 --> 01:19:01.759 

a ze względu na liczbę zobowiązań i liczbę spotkań to tak 

naprawdę 

 

01:19:01.819 --> 01:19:04.500 

Państwo środowiskowo też w terenie jesteście w stanie 

ocenić, 

 

01:19:04.561 --> 01:19:06.722 

co jest dla naszych mieszkańców najważniejsze. 

 

01:19:08.082 --> 01:19:13.184 

Kończąc, uważam, że Gmina Sulechów jest w bardzo 

dobrym momencie, 

 

01:19:13.204 --> 01:19:15.945 

w momencie dający możliwości rozwojowe. 

 

01:19:15.965 --> 01:19:21.946 

W momencie, który pozwala nam zdecydowanie 

optymistycznie patrzeć 

 

01:19:22.006 --> 01:19:24.087 

w przyszłość, ale też szanowni Państwo, 

 

01:19:24.127 --> 01:19:26.288 

co podkreślę, na pewno nie w momencie, 

 

01:19:26.308 --> 01:19:29.308 

w którym należy przejadać zgromadzony kapitał, 

 

01:19:29.328 --> 01:19:33.610 

należy go mądrze inwestować, tak jak chociażby te 

przywołane 
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01:19:33.650 --> 01:19:35.250 

inwestycje gospodarcze. 

 

01:19:35.290 --> 01:19:36.871 

Szanowni Państwo, one by się nie wydarzyły, 

 

01:19:36.911 --> 01:19:39.672 

gdyby nie zainwestowane środki w infrastrukturę, 

 

01:19:39.732 --> 01:19:43.973 

ale również i to być może dla niektórych jednak mimo 

wszystko jest 

 

01:19:44.053 --> 01:19:49.635 

zaskoczenie, zainwestowanych w odpowiednią promocję 

naszego samorządu 

 

01:19:49.655 --> 01:19:53.696 

i nasze kontakty zewnętrzne, bo jedna rzecz się również 

od jakiegoś 

 

01:19:53.736 --> 01:19:54.917 

czasu nie zmienia. 

 

01:19:55.697 --> 01:19:59.558 

Szanowni Państwo, my budujemy relacje i na tych 

relacjach chcemy 

 

01:19:59.638 --> 01:20:01.038 

opierać rozwój Gminy Sulechów. 

 

01:20:01.078 --> 01:20:03.039 

Bardzo dziękuję. 

 

01:20:03.059 --> 01:20:04.099 

- Dziękuję Panie burmistrzu. 

 

01:20:04.139 --> 01:20:05.480 

Przechodzimy do kolejnego punktu. 

 

01:20:05.560 --> 01:20:09.801 

Punkt drugi, debata nad raportem o stanie Gminy 

Sulechów za 2024 rok. 

 

01:20:09.861 --> 01:20:11.961 

Bardzo proszę Państwa radnych o udział w debacie. 

 

01:20:12.021 --> 01:20:14.422 

Na początek Pani Radna Krystyna Jagodzińska-Kochaniak. 

 

01:20:17.915 --> 01:20:19.616 

- Panie przewodniczący, Panie burmistrzu, 

 

01:20:19.636 --> 01:20:24.180 

dziękuję za relację dotyczące raportu o stanie gminy. 

 

01:20:24.260 --> 01:20:29.725 

Ja mam takie pytanie, bo to nie wybrzmiało. 

 

01:20:29.765 --> 01:20:34.909 

Wspomniał Pan burmistrz, że sytuacja mieszkaniowa w 

naszej gminie 

 

01:20:34.929 --> 01:20:36.990 

jest ciężka. To prawda, ja bym powiedziała, 

 

01:20:37.010 --> 01:20:39.472 

że bardzo ciężka. 

 

01:20:39.512 --> 01:20:46.547 

Wspomniał Pan burmistrz, że mamy te 488 mieszkań, w 

tym 69 mieszkań 

 

01:20:46.587 --> 01:20:50.350 

socjalnych, ale te wszystkie mieszkania są zajęte. 

 

01:20:50.391 --> 01:20:57.217 

Natomiast Komisja Mieszkaniowa rozpatrywała wnioski 

mieszkańców, 

 

01:20:57.237 --> 01:21:02.362 

którzy ubiegali się o mieszkania, pierwsze mieszkania 

samodzielne 

 

01:21:02.442 --> 01:21:03.623 

i takich rodzin było 145. 

 

01:21:03.623 --> 01:21:08.610 

Mówimy o roku 2024. 

 

01:21:08.610 --> 01:21:10.971 

I słuchajcie, proszę Państwa, i prawdą jest to, 

 

01:21:11.051 --> 01:21:13.511 

co Pan burmistrz też tu mówił, że w rotacji, 

 

01:21:13.551 --> 01:21:16.232 

jeżeli mamy w rotacji mieszkania, 

 

01:21:16.252 --> 01:21:19.592 

które się zwalniają i można kolejną rodziną zasiedlić, 

 

01:21:19.652 --> 01:21:22.093 

to jest cztery. 

 

01:21:22.153 --> 01:21:24.713 

Także sytuacja jest bardzo ciężka. 

 

01:21:24.733 --> 01:21:29.734 

W związku z tym, wracając do tej sprawy, 

 

01:21:29.774 --> 01:21:32.055 

tej trudnej sytuacji mieszkaniowej w Sulechowie, 

 

01:21:34.669 --> 01:21:43.313 

był czas, kiedy gmina przystąpiła do programu rządowego 

mającego 

 



Załącznik do protokołu ORG.0002.5.2025 z dnia 20 maja 2025 r. 

Strona 37 z 89 
 

01:21:43.393 --> 01:21:46.294 

na celu budowę mieszkań komunalnych. 

 

01:21:46.374 --> 01:21:50.155 

To było w 2020 roku. 

 

01:21:50.195 --> 01:21:51.676 

Szczęśliwie przystąpiliśmy też do SIM-u, 

 

01:21:51.756 --> 01:21:56.738 

ale to było już rok później, 2021 zdaje się tak było. 

 

01:21:56.758 --> 01:22:04.755 

Wtedy też już trzeba było w naszych planach zadbać o to, 

 

01:22:04.815 --> 01:22:10.039 

żeby było odpowiednie zapotrzebowanie na ciepłą 

energię elektryczną 

 

01:22:10.159 --> 01:22:14.102 

i gaz, bo to jak gdyby uruchamia się budownictwo, 

 

01:22:14.182 --> 01:22:17.364 

a w Sulechowie tych obiektów oprócz tych, 

 

01:22:17.384 --> 01:22:19.326 

które my chcemy zbudować, komunalnych, 

 

01:22:19.346 --> 01:22:23.269 

czyli tych różnych przemysłowych, było dużo. 

 

01:22:23.289 --> 01:22:26.551 

W związku z tym już w tamtym czasie należało o to 

zadbać. 

 

01:22:26.611 --> 01:22:29.493 

I pytanie moje jest takie, proszę nam powiedzieć, 

 

01:22:29.513 --> 01:22:35.098 

jak to wygląda na dzień dzisiejszy, bo w budżecie żeśmy 

przewidzieli 

 

01:22:35.178 --> 01:22:41.781 

kwotę 220 tysięcy złotych na opracowanie dokumentacji 

związanej 

 

01:22:41.841 --> 01:22:44.623 

z budownictwem mieszkań komunalnych. 

 

01:22:44.683 --> 01:22:47.585 

Chciałabym się dopytać, bo tutaj żeśmy tego nie usłyszeli, 

 

01:22:47.685 --> 01:22:50.466 

a to jest sprawa naprawdę istotna, 

 

01:22:50.506 --> 01:22:54.889 

na jakim etapie są te prace związane z dokumentacją, 

 

01:22:54.969 --> 01:23:00.292 

bo nie wiemy i w ogóle czy ten program ruszy i czy w 

ogóle będziemy 

 

01:23:01.273 --> 01:23:03.074 

tą inwestycję prowadzić. 

 

01:23:03.134 --> 01:23:07.057 

Mówimy o mieszkaniach komunalnych, bo proszę 

Państwa, 

 

01:23:07.117 --> 01:23:15.281 

dzisiaj mieliśmy procedować uchwałę dotyczącą bonifikat 

wykupu lokali 

 

01:23:15.341 --> 01:23:16.342 

komunalnych. 

 

01:23:16.382 --> 01:23:22.165 

Mieliśmy to dzisiaj procedować, tylko ja się pytam prosto i 

krótko. 

 

01:23:22.225 --> 01:23:26.308 

Osoby, które przekraczają dochód, 

 

01:23:26.428 --> 01:23:32.644 

a zajmują mieszkania komunalne, to mają zwiększony 

czynsz. 

 

01:23:32.684 --> 01:23:35.306 

Jest to jakieś tam rozwiązanie. 

 

01:23:35.366 --> 01:23:42.389 

Natomiast nie tędy droga jest, żeby ludziom utrudniać po 

wielu latach 

 

01:23:44.350 --> 01:23:47.832 

zasiedlania takiego mieszkania komunalnego, 

 

01:23:47.932 --> 01:23:51.474 

bo w moim przekonaniu jest to, 

 

01:23:51.534 --> 01:23:55.401 

że ludzie powinni się wzbogacać, powinni podwajać, 

 

01:23:55.461 --> 01:23:59.443 

potrajać swoje, swój kapitał osobisty. 

 

01:23:59.503 --> 01:24:05.206 

Tymczasem my chcemy wprowadzić zmiany, 

 

01:24:06.627 --> 01:24:09.588 

którymi chcemy obciążyć tych mieszkańców, 

 

01:24:09.668 --> 01:24:15.591 

a nie skupiamy się na tym, żeby te mieszkania komunalne 

i socjalne budować. 

 

01:24:15.611 --> 01:24:18.773 

Nie może tak być, że za wszystko musi płacić mieszkaniec. 
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01:24:19.930 --> 01:24:22.672 

Musi być tak, żebyśmy się... 

 

01:24:22.752 --> 01:24:26.435 

Jak gdyby wszystkie ręce na pokład i zaczęli walczyć o to, 

 

01:24:26.495 --> 01:24:29.397 

żeby tych nieruchomości w Sulechowie było więcej. 

 

01:24:29.457 --> 01:24:33.620 

To przed nami i to jest nieuniknione, że będziemy musieli 

budować 

 

01:24:33.680 --> 01:24:36.962 

prędzej czy później, a jednak będziemy musieli budować, 

 

01:24:37.022 --> 01:24:41.585 

ponieważ same SIM-y to w ogóle jest inna grupa ludzi. 

 

01:24:41.685 --> 01:24:45.588 

Natomiast mieszkania komunalne, mieszkania socjalne to 

jest priorytet 

 

01:24:45.628 --> 01:24:50.794 

na dzień dzisiejszy, bo mieszkanie nie jest łaską, 

 

01:24:50.854 --> 01:24:56.378 

tylko to jest obowiązek państwa, żeby każdy człowiek miał 

dach 

 

01:24:56.459 --> 01:24:57.900 

nad głową. 

 

01:24:57.940 --> 01:24:59.401 

Tak to wygląda. 

 

01:24:59.461 --> 01:25:00.682 

Dziękuję bardzo. 

 

01:25:00.742 --> 01:25:02.684 

- Dziękuję. Panie burmistrzu, bardzo proszę. 

 

01:25:06.976 --> 01:25:10.540 

- Pani Krystyno, to może wątek sprzedaży lokali, 

 

01:25:10.580 --> 01:25:12.622 

bo właściwie tym Pani kończyła. 

 

01:25:12.682 --> 01:25:16.006 

Proszę tylko pamiętać, że mówimy o sytuacji, 

 

01:25:16.026 --> 01:25:22.272 

w której obowiązkiem samorządu jest spranie osób 

niezamożnych, 

 

01:25:22.292 --> 01:25:24.074 

których nie stać na mieszkanie. 

 

01:25:24.954 --> 01:25:27.596 

I w tych kategoriach... [niezrozumiałe] Pani Krystyno, 

 

01:25:27.616 --> 01:25:30.978 

ale dokładnie takie było pytanie, czy mamy sprzedawać, 

 

01:25:31.038 --> 01:25:33.360 

bo mówiła Pani o bogaceniu się, 

 

01:25:33.500 --> 01:25:36.201 

więc odpowiadam w ten sposób, że osoby, 

 

01:25:36.241 --> 01:25:39.764 

które posiadają kapitał, w ogóle nie powinny mieszkać w 

mieszkaniach 

 

01:25:39.804 --> 01:25:41.585 

komunalnych. 

 

01:25:41.625 --> 01:25:45.727 

Tak, Pani Krystyno, ponieważ dochód tych osób jest 

wprost określony 

 

01:25:45.747 --> 01:25:49.871 

przepisami prawa i ani Państwo, ani ja tych przepisów nie 

ustalacie. 

 

01:25:49.911 --> 01:25:54.355 

Jest określony poziom dochodu na jedną osobę i takiej 

osobie albo się 

 

01:25:54.395 --> 01:25:56.077 

to należy, albo nie. 

 

01:25:56.097 --> 01:26:01.623 

I proszę się nie gniewać, ale dla mnie wprost to jest 

właśnie taka 

 

01:26:01.663 --> 01:26:05.567 

sytuacja, która prowadzi do sytuacji patologicznych. 

 

01:26:06.087 --> 01:26:10.993 

To znaczy środki na wykup mieszkania czasami nie 

pochodzą od lokatora 

 

01:26:11.033 --> 01:26:14.196 

tego mieszkania, od najemcy, tylko od innych osób, 

 

01:26:14.216 --> 01:26:18.801 

które, mówiąc obrazowo, próbują sobie zapewnić 

własność tego lokalu 

 

01:26:18.841 --> 01:26:21.344 

w sytuacji, kiedy lokatora już nie będzie. 

 

01:26:21.384 --> 01:26:25.549 

Czy taki jest zamysł realizacji tego zadania? 

 

01:26:25.589 --> 01:26:27.010 
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W mojej ocenie zdecydowanie nie. 

 

01:26:27.911 --> 01:26:32.874 

Dlatego uważam, że bardzo istotne jest wydyskutowanie, 

 

01:26:32.894 --> 01:26:37.837 

w jakim zakresie powinno się udzielać wsparcia i proszę to 

wprost tak 

 

01:26:37.877 --> 01:26:40.059 

odczytać, bo taki jest mój zamysł, 

 

01:26:40.299 --> 01:26:46.063 

czy mieszkańcy inni mają osobie prywatnej 

dofinansowywać zakup 

 

01:26:46.083 --> 01:26:50.445 

mieszkania ze środków naszych wspólnych, 

 

01:26:50.485 --> 01:26:55.107 

czytaj budżetu gminy, bo w praktyce do tego się to 

sprowadza, 

 

01:26:55.127 --> 01:26:59.249 

szanowni Państwo. Jeśli lokal jest przyjmijmy wyceniony 

na 100 tysięcy, 

 

01:26:59.289 --> 01:27:08.077 

bonifikata wynosi 65 tysięcy, to to jest po prostu danie 

komuś 65 tysięcy. 

 

01:27:08.117 --> 01:27:09.999 

To, że się to inaczej może nazywać, 

 

01:27:10.039 --> 01:27:14.324 

jest to zapis prawny bonifikaty, to w praktyce oznacza, 

 

01:27:14.364 --> 01:27:19.470 

że 65 tysięcy złotych jest ze wspólnego garnuszka 

przekazywane 

 

01:27:19.530 --> 01:27:21.052 

konkretnej osobie fizycznej. 

 

01:27:21.707 --> 01:27:22.828 

To jest pierwsza rzecz. 

 

01:27:22.868 --> 01:27:25.691 

Druga rzecz, jeśli chodzi o zapewnienie możliwości 

rozwoju 

 

01:27:25.751 --> 01:27:29.115 

budownictwa wielorodzinnego i w ogóle budownictwa na 

terenie Gminy 

 

01:27:29.155 --> 01:27:32.838 

Sulechów, to chciałem Państwu delikatnie przypomnieć, 

 

01:27:32.898 --> 01:27:36.542 

że już cztery lata temu sygnalizowaliśmy, że największym 

wyzwaniem 

 

01:27:36.602 --> 01:27:40.765 

z punktu widzenia takiego budownictwa jest niestety 

zapewnienie 

 

01:27:40.805 --> 01:27:43.907 

mediów w postaci u nas akurat gazu. 

 

01:27:43.967 --> 01:27:48.249 

Oczywiście ci, którzy przyjęliby zupełnie inne formy 

ogrzewania, 

 

01:27:48.289 --> 01:27:52.772 

to się tym martwić nie muszą, ale tych osób wcale wbrew 

pozorom tak 

 

01:27:52.812 --> 01:27:54.233 

wielu nie ma. 

 

01:27:54.273 --> 01:27:59.137 

I jak Państwo wiecie, jednym z podstawowych problemów 

do uzyskania 

 

01:27:59.197 --> 01:28:02.460 

dokumentacji i uzgodnienia dokumentacji budowy 

mieszkań socjalnych 

 

01:28:02.500 --> 01:28:08.266 

przy ulicy Przemysłowej było wskazanie realnej możliwości 

zapewnienia 

 

01:28:08.366 --> 01:28:12.350 

źródła ogrzewania do zaakceptowania przez przyszłych 

lokatorów, 

 

01:28:13.010 --> 01:28:14.871 

bo też, żeby było jasne, szanowni Państwo, 

 

01:28:14.931 --> 01:28:19.172 

oczywiście projektant może tam zapewnić, 

 

01:28:19.232 --> 01:28:23.674 

czysto teoretycznie wpisać, że to jest ogrzewanie 

elektryczne. 

 

01:28:23.734 --> 01:28:26.195 

Ja po drugiej stronie widzę rodzinę, 

 

01:28:26.235 --> 01:28:28.636 

która oczekuje mieszkania komunalnego, 

 

01:28:28.656 --> 01:28:32.237 

która dostaje rachunek co miesiąc, 

 

01:28:32.297 --> 01:28:36.499 

zaryzykuje półtorej tysiąca złotych za ogrzewanie i kto za 

to 
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01:28:36.539 --> 01:28:38.674 

ogrzewanie płaci? 

 

01:28:38.775 --> 01:28:45.542 

Płaci gmina, bo ten lokator nie będzie w stanie takiego 

ogrzewania opłacić. 

 

01:28:45.602 --> 01:28:48.825 

Niestety i stąd też, szanowna Pani Krystyno, 

 

01:28:48.885 --> 01:28:52.189 

mój dyskomfort w zakresie gospodarki komunalnej, 

 

01:28:52.229 --> 01:28:57.315 

niestety projekt nie posunął się w mojej ocenie ani o 

gram, 

 

01:28:57.355 --> 01:28:59.016 

żebym mógł powiedzieć, że ja jestem spokojny, 

 

01:28:59.056 --> 01:29:00.278 

że on zostanie zrealizowany. 

 

01:29:01.660 --> 01:29:05.926 

Mój przekaz dla moich pracowników, ale również dla 

obsługi prawnej 

 

01:29:05.966 --> 01:29:09.892 

w tym zakresie od kilkunastu miesięcy jest jasny. 

 

01:29:09.932 --> 01:29:13.718 

Jestem zwolennikiem wypowiedzenia tej umowy i nawet 

gdyby miało się 

 

01:29:13.758 --> 01:29:18.703 

to dotyczyć spraw sądowych, bo nie widzę możliwości na 

dzisiaj, 

 

01:29:18.723 --> 01:29:21.685 

ja nie widzę realnej możliwości, że ten człowiek przedłoży 

nam 

 

01:29:21.745 --> 01:29:24.287 

w końcu za miesiąc, za dwa, za trzy, 

 

01:29:24.347 --> 01:29:27.268 

bo w mojej ocenie on już nie jest partnerem żadnym do 

rozmowy 

 

01:29:27.329 --> 01:29:30.911 

i z żadnych wcześniejszych zobowiązań się nie wywiązuje, 

 

01:29:31.011 --> 01:29:35.334 

a konstrukcja prawna, czego chce się domagać, 

 

01:29:35.394 --> 01:29:38.776 

pokazuje, że musi być traktowane, jak musi być. 

 

01:29:38.816 --> 01:29:40.738 

Takie jest prawo. 

 

01:29:40.758 --> 01:29:43.881 

Mówiąc bardzo obrazowo, on wykonuje jakieś prace, 

 

01:29:43.901 --> 01:29:45.883 

on występuje do instytucji zewnętrznych, 

 

01:29:45.903 --> 01:29:48.486 

tylko co z tego, jak po drugiej stronie nie ma efektu, 

 

01:29:48.526 --> 01:29:52.670 

a dla mnie efektem byłoby oddanie dokumentacji z 

uzgodnionym 

 

01:29:52.710 --> 01:29:54.552 

na przykład ogrzewaniem gazowym. 

 

01:29:54.572 --> 01:30:00.678 

Jak Państwo wiecie, te cztery lata temu wywołaliśmy 

temat właśnie 

 

01:30:00.738 --> 01:30:02.220 

zabezpieczenia energetycznego. 

 

01:30:02.720 --> 01:30:06.822 

Dzisiaj, co widać już w okolicy miejscowości Krężoły, 

 

01:30:07.383 --> 01:30:11.325 

trwają już prace przygotowawcze do budowy nowej nitki 

gazociągu 

 

01:30:11.365 --> 01:30:15.707 

z miejscowości Nowe Tłoki i jeśli ten gazociąg zostanie 

ukończony, 

 

01:30:15.747 --> 01:30:20.250 

to jak rozumiem, taki jest oficjalny przekaz od wielu lat ze 

strony 

 

01:30:21.951 --> 01:30:25.653 

realizujących, PGNiG również, to będzie to moment, 

 

01:30:25.673 --> 01:30:28.995 

w którym ilość dostępnego gazu dla nas będzie taka, 

 

01:30:29.035 --> 01:30:33.757 

że będzie można wydawać kolejne decyzje pozytywne dla 

inwestorów. 

 

01:30:33.798 --> 01:30:36.379 

Żeby było jasne, to nie dotyczy tylko samorządu. 

 

01:30:36.419 --> 01:30:38.440 

My wiemy o tym, że prywatne osoby, 

 

01:30:38.500 --> 01:30:42.082 

budując swoje nieruchomości, również wielorodzinne, 
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01:30:42.142 --> 01:30:45.203 

otrzymywały brak zgody i wybudowały właśnie inne, 

 

01:30:45.243 --> 01:30:49.485 

np. wspomagane elektrycznie i w OZE instalacje, 

 

01:30:49.565 --> 01:30:55.328 

ale domyślacie się w jakich pieniądzach i finalnie kto za to 

płaci. 

 

01:30:55.368 --> 01:30:59.911 

Osoby, które kupują taki lokal, czyli mają też określone 

zasoby 

 

01:30:59.951 --> 01:31:01.897 

finansowe. 

 

01:31:01.917 --> 01:31:03.203 

Właściwie te trzy wątki Pani poruszyła. 

 

01:31:03.223 --> 01:31:05.032 

Wydaje mi się, że na trzy wątki odpowiedziałem. 

 

01:31:07.111 --> 01:31:08.412 

- Dziękuję. 

 

01:31:08.512 --> 01:31:10.233 

Zanim oddam głos ad vocem Pani Krystynie, 

 

01:31:10.293 --> 01:31:13.435 

to tylko się sam do tego odniosę, że to jest wariactwo, 

 

01:31:13.475 --> 01:31:16.337 

że nie możemy budować w bloku swoją kotłownię, 

 

01:31:16.417 --> 01:31:20.640 

ale chcemy budować nowe osiedle, a przepisy powodują 

to, 

 

01:31:20.700 --> 01:31:24.703 

że po pierwsze nie mamy gazu, bo nie ma tego gazu 

wystarczająco. 

 

01:31:25.324 --> 01:31:28.626 

Kiedyś moglibyśmy zbudować kotłownię i nie byłoby 

żadnego problemu. 

 

01:31:29.066 --> 01:31:31.048 

Budujemy nowe osiedle, na nic nie czekamy, 

 

01:31:31.088 --> 01:31:33.209 

ale to jest coś nie tak w tym u góry. 

 

01:31:33.269 --> 01:31:34.570 

Bardzo proszę Panie burmistrzu, bo widzę. 

 

01:31:34.929 --> 01:31:38.990 

- To jeszcze tylko uzupełniając, bo rzeczywiście coś mi 

umknęło. 

 

01:31:39.210 --> 01:31:42.170 

Pani Krystyno, Pani powiedziała, że w ramach programu 

przystąpiliśmy 

 

01:31:42.190 --> 01:31:44.971 

do programu. My do żadnego programu nie 

przystąpiliśmy. 

 

01:31:45.011 --> 01:31:47.111 

My chcieliśmy skorzystać ze środków, 

 

01:31:47.151 --> 01:31:53.532 

które można było zapotrzebować w BGK i w ramach tego 

właśnie 

 

01:31:53.552 --> 01:31:55.573 

dlatego musimy to zaprojektować w takiej formie, 

 

01:31:55.593 --> 01:31:58.913 

która w ogóle dawała nam szansę na uzyskanie tego 

dofinansowania, 

 

01:31:58.953 --> 01:32:04.195 

czytaj niskie zużycie energetyczne, czytaj pozyskanie 

źródeł 

 

01:32:04.255 --> 01:32:08.917 

określonych, bo jak słusznie tutaj zauważył Pan 

przewodniczący, 

 

01:32:09.017 --> 01:32:14.059 

można by oczywiście przyjąć, że się buduje to z piecem na 

pellet 

 

01:32:14.159 --> 01:32:17.240 

bądź innym odpowiedniej klasy energetycznej. 

 

01:32:17.280 --> 01:32:21.902 

Natomiast wtedy, mówiąc wprost, jesteśmy poza 

możliwościami ubiegania 

 

01:32:21.962 --> 01:32:24.123 

się o środki w BGK. Dziękuję. 

 

01:32:24.203 --> 01:32:25.644 

- Dziękuję. Bardzo proszę, Pani Krystyna. 

 

01:32:27.731 --> 01:32:32.095 

- Czyli reasumując, długa dyskusja na temat i poza 

tematem, 

 

01:32:32.175 --> 01:32:38.187 

ale dobrze, moje pytanie brzmi, kiedy ta nitka będzie 

doprowadzona 

 

01:32:38.247 --> 01:32:41.928 
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i w którym roku będziemy mogli uruchomić tą budowę 

mieszkań 

 

01:32:41.969 --> 01:32:44.890 

komunalnych, bo się okazuje, że ten, 

 

01:32:44.930 --> 01:32:47.131 

który projektuje, nie może dostać uzgodnień. 

 

01:32:47.191 --> 01:32:49.973 

Są jakieś problemy, są jakieś dyskusje. 

 

01:32:50.013 --> 01:32:53.634 

Nas interesuje krótka rozmowa. 

 

01:32:53.695 --> 01:32:55.856 

Od czterech lat nie możemy tego ruszyć, 

 

01:32:55.896 --> 01:32:58.317 

to ile jeszcze potrzebujemy czasu, 

 

01:32:58.417 --> 01:33:02.499 

żebyśmy mogli dostać te uzgodnienia dotyczące dostawy 

gazu. 

 

01:33:02.579 --> 01:33:04.120 

Tak, Panie burmistrzu? O gaz chodziło. 

 

01:33:05.157 --> 01:33:09.343 

Kiedy to nastąpi według Pana i co my w takim razie... 

 

01:33:09.383 --> 01:33:11.205 

Jesteśmy bezradni. 

 

01:33:11.225 --> 01:33:13.568 

Nic nie możemy przyspieszyć. 

 

01:33:13.588 --> 01:33:18.754 

Może należałoby po prostu bardziej naciskać w tym 

temacie. 

 

01:33:19.850 --> 01:33:22.092 

Nie wiem, musimy się nad tym zastanowić, 

 

01:33:22.132 --> 01:33:23.493 

bo to jest nasza wspólna sprawa. 

 

01:33:23.553 --> 01:33:25.816 

To nie jest to, że ja mam jakieś pretensje. 

 

01:33:25.856 --> 01:33:28.098 

Nie, nie ma mieszkań w Sulechowie komunalnych, 

 

01:33:28.138 --> 01:33:32.342 

nie ma socjalnych, nie ma czym obracać i cały czas jest 

ten sam 

 

01:33:32.442 --> 01:33:36.666 

problem od lat, a od czterech lat nie możemy zakończyć 

projektowania 

 

01:33:36.706 --> 01:33:38.407 

i nie możemy ruszyć do przodu. 

 

01:33:38.507 --> 01:33:42.491 

Pytanie krótkie, kiedy to jest możliwe według Pana oceny. 

 

01:33:43.573 --> 01:33:45.635 

- Dziękuję. Zanim oddam głos, Panie burmistrzu, 

 

01:33:45.655 --> 01:33:49.237 

może warto jednak rozważyć zakończenie tej 

dokumentacji nawet przy 

 

01:33:49.297 --> 01:33:52.960 

tych takich dziwnych rozwiązaniach typu ogrzewanie 

elektryczne, 

 

01:33:53.020 --> 01:33:56.382 

mając na względzie to, że ewentualnie kiedyś tą 

dokumentację 

 

01:33:56.423 --> 01:33:59.124 

zmienimy, jak się pojawi ta nitka. 

 

01:33:59.185 --> 01:34:00.726 

Panie burmistrzu, bardzo proszę ad vocem. 

 

01:34:01.963 --> 01:34:05.284 

- Analizowaliśmy formę, różne formy. 

 

01:34:05.324 --> 01:34:08.005 

W naszej ocenie przejęcie takiej dokumentacji będzie 

oznaczało, 

 

01:34:08.045 --> 01:34:10.406 

że będziemy dokumentację, którą nie będziemy w stanie 

zrealizować, 

 

01:34:10.426 --> 01:34:14.568 

szanowni Państwo, więc ja jestem daleki od takiego 

rozwiązania. 

 

01:34:14.608 --> 01:34:17.909 

Pyta mnie Pani o moje postrzeganie tej sprawy. 

 

01:34:17.929 --> 01:34:22.131 

Ja bym powiedział, że za półtorej do dwóch lat ta nitka 

będzie, 

 

01:34:22.151 --> 01:34:25.672 

że tak powiem, w Sulechowie w takim stopniu, 

 

01:34:25.692 --> 01:34:29.234 

że tak powiem, że my to wykorzystamy. 

 

01:34:30.914 --> 01:34:34.096 
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Natomiast żeby było jasne, o tym nie mówiłem, 

 

01:34:34.196 --> 01:34:36.136 

ale Państwo to wiecie. 

 

01:34:36.176 --> 01:34:37.697 

Właśnie dlatego, że to wygląda tak, 

 

01:34:37.717 --> 01:34:42.138 

jak wygląda, to my równolegle prowadziliśmy i 

prowadzimy rozmowę, 

 

01:34:42.198 --> 01:34:44.679 

to nie jest też żadna tajemnica, między innymi z 

Uniwersytetem 

 

01:34:44.719 --> 01:34:47.820 

Zielonogórskim na temat ich obiektów i zresztą nie tylko 

ich 

 

01:34:47.900 --> 01:34:51.761 

obiektów, żeby było jasne, również obiektów innych 

właścicieli celem 

 

01:34:51.801 --> 01:34:53.662 

przejęcia i ewentualnego przystosowania. 

 

01:34:53.702 --> 01:34:56.183 

Państwo wiecie, że pozyskaliśmy obiekt w Kalsku, 

 

01:34:56.223 --> 01:35:04.586 

który mam nadzieję w tym roku, a oby nie później jak w 

przyszłym 

 

01:35:04.666 --> 01:35:07.928 

pozwolił na oddanie w pierwszym etapie ośmiu, 

 

01:35:07.988 --> 01:35:10.629 

a później kolejnych mieszkań. 

 

01:35:10.649 --> 01:35:14.931 

Natomiast Pani Krystyno, ja mogę tylko mówić o tym, 

 

01:35:14.971 --> 01:35:17.515 

co jest u nas. 

 

01:35:17.555 --> 01:35:20.397 

Tutaj Pan Marcin Górzny wprost mi odpowiedział. 

 

01:35:20.417 --> 01:35:24.781 

My wszystkie uzgodnienia na poziomie gminnym mamy. 

 

01:35:24.841 --> 01:35:26.803 

To jest absolutnie poza... 

 

01:35:26.923 --> 01:35:29.144 

Dobrze, ale żeby to wybrzmiało. 

 

01:35:29.204 --> 01:35:30.325 

Ja nie mam... 

 

01:35:30.666 --> 01:35:34.048 

Pani Krystyno, ale bo Pani ode mnie oczekuje odpowiedzi. 

 

01:35:34.108 --> 01:35:38.752 

Ja Pani odpowiadam... [niezrozumiałe] Dziękuję. 

 

01:35:38.812 --> 01:35:43.236 

- Dziękuję. Czy ktoś jeszcze z Państwa radnych zgłasza się 

do głosu? 

 

01:35:43.276 --> 01:35:44.857 

Pan Radny Piotr Miszkiewicz, bardzo proszę. 

 

01:35:47.896 --> 01:35:50.417 

- Dziękuję Panie przewodniczący. 

 

01:35:50.457 --> 01:35:51.958 

Panie przewodniczący, Panie burmistrzu, 

 

01:35:51.978 --> 01:35:55.520 

Wysoka Rado, szanowni goście. 

 

01:35:55.580 --> 01:36:02.743 

Ten punkt debata nad raportem jest pewnym 

podsumowaniem tego roku tej 

 

01:36:02.783 --> 01:36:05.104 

kadencji samorządowej. 

 

01:36:05.144 --> 01:36:09.927 

Zatem zachęcam radnych, żeby wypowiedzieli się, 

 

01:36:09.967 --> 01:36:14.309 

czy jest dobrze, czy źle i czy w dobrym kierunku 

zmierzamy jako 

 

01:36:14.369 --> 01:36:20.555 

samorząd, chyba że każdy uważa, że jest dobrze i będzie 

dzisiaj milczą. 

 

01:36:20.595 --> 01:36:26.540 

Niemniej Panie burmistrzu, kilka kwestii co do samego 

dokumentu raportu. 

 

01:36:26.580 --> 01:36:32.846 

W zeszłym roku sugerowaliśmy, żeby taki raport zawierał 

również takie 

 

01:36:32.906 --> 01:36:36.910 

ogólne informacje, ale uwzględniające wszystkich 

pracowników 

 

01:36:36.950 --> 01:36:39.452 

administracyjnych w Gminie Sulechów, 

 

01:36:39.512 --> 01:36:42.275 

łącznie z jednostkami podległymi pod urząd. 
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01:36:43.668 --> 01:36:45.649 

Nie chcieliśmy tego narzucać w formie uchwały, 

 

01:36:45.689 --> 01:36:48.569 

bo takie uchwały przez ten rok nie proponowaliśmy. 

 

01:36:48.629 --> 01:36:52.770 

Niemniej pamiętam, że w zeszłym roku rozmawialiśmy o 

tym, 

 

01:36:52.830 --> 01:36:57.191 

że chcielibyśmy, aby takie krótkie zapisy w raporcie mogły 

się 

 

01:36:57.251 --> 01:37:00.852 

pojawić. Czy to zatrudnienie się zwiększyło, 

 

01:37:00.892 --> 01:37:04.653 

zmniejszyło bez oceniania, czy to jest rzecz dobra, 

 

01:37:04.713 --> 01:37:06.753 

czy negatywna, tylko czy ona jest, 

 

01:37:06.813 --> 01:37:09.314 

czy nie ma w naszej gminie. 

 

01:37:10.709 --> 01:37:16.151 

I w tym raporcie również nie zostało to uwzględnione i 

tutaj od razu 

 

01:37:16.211 --> 01:37:19.493 

powiem, na pewno nie uważamy, że było to celowo 

pominięte. 

 

01:37:21.393 --> 01:37:24.395 

Jedną z kolejnych ważnych kwestii jest również, 

 

01:37:24.455 --> 01:37:29.717 

czy w takim raporcie mogłaby się znaleźć krótka 

informacja na temat 

 

01:37:29.797 --> 01:37:34.559 

dynamiki rozwoju gospodarczego, czyli takie krótkie małe 

wskaźniki 

 

01:37:34.599 --> 01:37:43.202 

zatrudnienia, bezrobocia, być może średniego poziomu 

średnich 

 

01:37:43.262 --> 01:37:46.604 

zarobków mieszkańców, czy taki raport mógłby 

uwzględniać, 

 

01:37:46.624 --> 01:37:49.747 

bo również jest to punkt odniesienia do tego, 

 

01:37:49.807 --> 01:37:51.628 

że faktycznie jest ten progres bardzo, 

 

01:37:51.688 --> 01:37:54.870 

bardzo duży. 

 

01:37:54.970 --> 01:38:00.114 

W dziale dziewiątym, kiedy mówimy o gospodarowaniu 

odpadami, 

 

01:38:01.595 --> 01:38:07.337 

w naszej ocenie można by było w przyszłym roku 

oczywiście już 

 

01:38:07.397 --> 01:38:13.242 

rozszerzyć ten rozdział o również informację w kwestii np. 

dynamiki 

 

01:38:13.282 --> 01:38:16.365 

zwiększania bądź zmniejszania ilości zbiorników 

bezodpływowych 

 

01:38:16.385 --> 01:38:19.247 

w gminie albo też przydomowych oczyszczalni ścieków, 

 

01:38:19.287 --> 01:38:21.089 

ponieważ ten problem, jak wiemy, 

 

01:38:21.109 --> 01:38:25.373 

i w najbliższym czasie mamy spotkanie z SuPeKom i 

przedsiębiorcami, 

 

01:38:25.413 --> 01:38:26.934 

że ten realny problem dzisiaj mamy, 

 

01:38:26.954 --> 01:38:29.696 

jeśli chodzi o odbiór nieczystości ciekłych, 

 

01:38:29.796 --> 01:38:32.579 

a ten dział dotyczy stricte odpadów komunalnych, 

 

01:38:33.643 --> 01:38:36.984 

o których mamy bardzo dużą wiedzę dzisiaj i przed nami 

są również 

 

01:38:37.024 --> 01:38:40.626 

bardzo ważne i trudne decyzje w tym roku. 

 

01:38:40.686 --> 01:38:42.867 

Ale czy można by było taki raport... 

 

01:38:42.927 --> 01:38:45.688 

To jest propozycja, to absolutnie tutaj nie chcemy 

narzucać, 

 

01:38:45.728 --> 01:38:49.669 

tylko proponujemy, żeby taki raport takie informacje 

również 

 

01:38:49.689 --> 01:38:51.250 

w przyszłym roku zawierał. 
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01:38:52.742 --> 01:38:56.747 

Jest to zawsze szczegółowa analiza każdego roku, 

 

01:38:56.787 --> 01:39:02.314 

każdego podsumowania, że my sprzyjamy mieszkańcom i 

jest lepiej. 

 

01:39:09.767 --> 01:39:11.068 

Rzecz ostatnia. 

 

01:39:11.108 --> 01:39:15.029 

Z racji tego, że jest to taki specyficzny charakter tego 

punktu, 

 

01:39:15.169 --> 01:39:20.651 

debata nad raportem o stanie gminy i jest to 

podsumowanie tego roku, 

 

01:39:20.691 --> 01:39:24.053 

chciałbym jeszcze się odnieść do bardzo trudnego tematu, 

 

01:39:24.073 --> 01:39:28.635 

który wywołał bardzo duże emocje w ciągu ostatnich 

miesiącach, 

 

01:39:28.695 --> 01:39:33.437 

ale mieści on się w ramach podsumowań o stanie Gminy 

Sulechów, 

 

01:39:33.497 --> 01:39:35.257 

o tym, co było. 

 

01:39:35.297 --> 01:39:39.000 

My również uważamy, że obecnie gmina jest w bardzo 

korzystnej 

 

01:39:39.040 --> 01:39:41.402 

sytuacji, przede wszystkim finansowej, 

 

01:39:41.422 --> 01:39:44.324 

jak Pan burmistrz już nam przedstawił. 

 

01:39:44.384 --> 01:39:49.028 

Jest to zasługa poprzedniej kadencji bardzo dobrego 

zarządzania, 

 

01:39:49.048 --> 01:39:52.530 

ale i współpracy z Radą Miejską. 

 

01:39:52.590 --> 01:39:57.354 

Szeregu dofinansowań również, 55 milionów tak 

naprawdę, 

 

01:39:57.414 --> 01:39:58.615 

które spłynęły do gminy. 

 

01:39:59.730 --> 01:40:05.212 

Niemniej chciałbym się odnieść do kwestii jednak 

nielegalnej 

 

01:40:05.252 --> 01:40:11.795 

migracji, która wzbudziła bardzo wielkie emocje w naszej 

gminie. 

 

01:40:11.835 --> 01:40:16.236 

Ten rok pokazał, że nasz klub wywołał tematykę, 

 

01:40:16.276 --> 01:40:20.618 

która jest bardzo wrażliwa, ale wywołał go z prostego 

powodu, 

 

01:40:20.678 --> 01:40:25.099 

żeby pewne rzeczy uświadomić i do których rzeczy się 

przygotować. 

 

01:40:25.139 --> 01:40:29.101 

I tylko to nas zmartwiło, że Pan jako włodarz, 

 

01:40:30.527 --> 01:40:34.989 

posiłkując się wyłącznie jednym dokumentem dyrektora 

szpitala 

 

01:40:35.029 --> 01:40:38.911 

wojewódzkiego, tak naprawdę zapewnił mieszkańcom, 

 

01:40:38.991 --> 01:40:43.713 

że na podstawie tego dokumentu gmina w najbliższych 

latach może być 

 

01:40:43.733 --> 01:40:45.594 

spokojna. 

 

01:40:45.634 --> 01:40:48.395 

Jak wiemy, dyrektor szpitala wojewódzkiego jest związany 

z pewnym 

 

01:40:48.435 --> 01:40:54.257 

środowiskiem politycznym, więc my mamy ostrożniejsze 

zdanie na temat 

 

01:40:54.297 --> 01:40:55.358 

stanowiska dyrektora. 

 

01:40:56.354 --> 01:41:02.857 

Niemniej taka krótka sugestia, że nawet jeśli my dzisiaj 

pomyliliśmy 

 

01:41:02.897 --> 01:41:06.439 

się z tak zwaną nadgorliwością społeczną, 

 

01:41:06.479 --> 01:41:09.180 

żeby uczulić mieszkańców tak naprawdę, 

 

01:41:09.220 --> 01:41:12.922 

że pakt migracyjny będzie wdrażany w Europie dopiero od 

przyszłego 
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01:41:12.962 --> 01:41:15.943 

roku, to nawet jeśli my się pomyliliśmy, 

 

01:41:16.003 --> 01:41:20.846 

to się nic takiego nie stanie, jeśli ci migranci do nas nie 

przyjadą. 

 

01:41:20.886 --> 01:41:24.896 

Gorzej będzie, jeśli pomylił się Pan dyrektor i sugestia, 

 

01:41:24.916 --> 01:41:30.219 

że nie powinniśmy takich uchwał przygotować dla 

rządzących dzisiaj, 

 

01:41:30.279 --> 01:41:33.801 

bo taka pomyłka może nas kosztować dużo więcej. 

 

01:41:33.841 --> 01:41:37.823 

Dlatego podsumowując ten rok, ta kwestia nas bardzo 

zmartwiła 

 

01:41:37.863 --> 01:41:43.628 

i chcemy, żeby ta rada, która jest w tej kadencji przy tym 

stole, 

 

01:41:43.668 --> 01:41:48.970 

odbierała taką ostrożność bardziej społecznie niż 

politycznie, 

 

01:41:49.010 --> 01:41:51.711 

ponieważ przypomnę, pakt migracyjny, szanowni 

Państwo, 

 

01:41:51.771 --> 01:41:55.432 

w Unii Europejskiej będzie wdrażany w przyszłym roku. 

 

01:41:55.473 --> 01:41:59.174 

I to, co jest przed nami to jest najtrudniejsza rzecz. 

 

01:41:59.214 --> 01:42:01.515 

Być może wielu z nas sobie nie zdaje jeszcze sprawy. 

 

01:42:02.443 --> 01:42:04.705 

Ale te wszystkie elementy, o których wspomniałem, 

 

01:42:04.745 --> 01:42:08.888 

których nie ma w raporcie, jeśli moglibyśmy poprosić o 

uzupełnienie 

 

01:42:08.928 --> 01:42:11.550 

na przyszły miesiąc w takiej już formie odrębnej, 

 

01:42:11.630 --> 01:42:13.591 

ale oczywiście na skrzynki mailowe, 

 

01:42:13.611 --> 01:42:17.474 

jakby można było nam to przesłać, a w przyszłym roku być 

może zawrzeć 

 

01:42:17.494 --> 01:42:18.875 

w tym raporcie. 

 

01:42:18.895 --> 01:42:23.298 

Nie chcemy uchwałą narzucać, co w tym raporcie 

powinno być, 

 

01:42:23.339 --> 01:42:26.621 

bo jednak jesteśmy zwolennikami kompromisów, 

 

01:42:26.661 --> 01:42:31.905 

dyskusji i na pewno nie przymuszania włodarza do 

pewnych rzeczy. 

 

01:42:33.416 --> 01:42:35.278 

W zeszłym roku apelowaliśmy, tego nie ma. 

 

01:42:35.318 --> 01:42:39.402 

Wierzymy, że w przyszłym roku to się znajdzie w raporcie. 

 

01:42:39.462 --> 01:42:44.728 

Pogratulować mogę jako przedstawiciel Klubu Prawa i 

Sprawiedliwości 

 

01:42:44.788 --> 01:42:46.870 

jednej decyzji w tej kadencji, Panie burmistrzu, 

 

01:42:47.942 --> 01:42:52.304 

że do współpracy przyjął Pan Wojciecha Szefnera i w 

mojej ocenie jest 

 

01:42:52.344 --> 01:42:54.905 

to kierunek właściwy i należy, uważam, 

 

01:42:54.945 --> 01:42:59.746 

dbać również o skarbnika, który bardzo skrupulatnie dba 

o nasze finanse. 

 

01:42:59.786 --> 01:43:04.008 

Jemu również należą się brawa i uznanie za ten rok, 

 

01:43:04.048 --> 01:43:11.110 

który bardzo czujnie i sprawnie nasze finanse prowadzi. 

 

01:43:11.130 --> 01:43:12.211 

- Bardzo proszę Panie burmistrzu. 

 

01:43:14.471 --> 01:43:17.815 

- Na pierwsze dwa pytania odpowiedź brzmi tak. 

 

01:43:18.035 --> 01:43:23.241 

Pytanie odnośnie szpitala i odpowiedzi, 

 

01:43:23.301 --> 01:43:26.304 

Panie Piotrze, ja pytam zawsze właściciela, 

 

01:43:26.364 --> 01:43:28.547 

czyli w mojej ocenie osoby jedynej, 



Załącznik do protokołu ORG.0002.5.2025 z dnia 20 maja 2025 r. 

Strona 47 z 89 
 

 

01:43:28.587 --> 01:43:30.309 

która może być naprawdę zorientowana. 

 

01:43:31.230 --> 01:43:38.397 

Nie będę pytał innych, więc tutaj też nic więcej do 

powiedzenia nie mam. 

 

01:43:38.437 --> 01:43:41.500 

Było pytanie dotyczące budynków, które na dzisiaj są 

własnością 

 

01:43:41.540 --> 01:43:45.524 

szpitala. W związku z tym zapytaliśmy dyrektora szpitala. 

 

01:43:45.564 --> 01:43:49.307 

Uważam, że jedyną osobę, którą możemy o to formalnie 

zapytać, 

 

01:43:49.367 --> 01:43:51.069 

o jego mienie. Dziękuję. 

 

01:43:51.169 --> 01:43:52.971 

- Dziękuję. Bardzo proszę, Pan Radny Piotr Bodnar. 

 

01:43:54.744 --> 01:43:55.985 

- Panie burmistrzu, Wysoka Rado, 

 

01:43:56.025 --> 01:44:00.931 

szanowni Państwo, odnosząc się do tematu tego punktu, 

 

01:44:01.011 --> 01:44:06.597 

czyli o debacie nad raportem o stanie Gminy Sulechów za 

rok 2024, 

 

01:44:06.597 --> 01:44:10.441 

nie sposób się nie odnieść do okresu wcześniejszego, 

 

01:44:10.461 --> 01:44:14.125 

o którym Pan burmistrz wspominał, czyli o tej pierwszej 

kadencji, 

 

01:44:14.805 --> 01:44:18.628 

gdzie udało się wykorzystać maksymalnie, 

 

01:44:18.689 --> 01:44:20.290 

tak w mojej ocenie przynajmniej i myślę, 

 

01:44:20.310 --> 01:44:23.272 

że też ocenie mieszkańców, bo też na tym chcę bazować, 

 

01:44:23.332 --> 01:44:27.256 

na tym, co mieszkańcy mówią na ten temat poprzez nas, 

 

01:44:27.356 --> 01:44:33.180 

jak oceniają tą kadencję poprzednią i ten rok 2024. 

 

01:44:33.180 --> 01:44:35.943 

To wykorzystanie środków zewnętrznych, też rządowych. 

 

01:44:36.864 --> 01:44:43.053 

To, że udało nam się poradzić z wieloma negatywnymi 

skutkami 

 

01:44:43.113 --> 01:44:46.558 

ekonomicznymi, jakie też istniały w tym czasie, 

 

01:44:46.598 --> 01:44:50.404 

bo też to był czas COVID, który nas dużo zubożył jako 

Polskę. 

 

01:44:52.066 --> 01:44:57.228 

Natomiast w ocenie mieszkańców tamta kadencja i ten 

rok to jest 

 

01:44:57.268 --> 01:45:01.170 

przede wszystkim pracowanie nad zrównoważonym 

budżetem i za to 

 

01:45:01.230 --> 01:45:07.433 

głównie chcemy udzielić wotum zaufania w następnym 

punkcie jako Klub 

 

01:45:07.453 --> 01:45:09.154 

Radnych dla Sulechowa Panu burmistrzowi. 

 

01:45:09.554 --> 01:45:13.439 

Uważamy, że rozsądne doprowadzenie budżetu do 

takiego poziomu, 

 

01:45:13.479 --> 01:45:15.762 

gdzie naprawdę możemy z uśmiechem mówić o tym, 

 

01:45:15.802 --> 01:45:19.667 

że jesteśmy bezpieczni, jeśli chodzi o budżet, 

 

01:45:19.727 --> 01:45:24.733 

o tym, że chociażby marszałek województwa nam 

gratuluje tego budżetu 

 

01:45:24.773 --> 01:45:29.156 

i porównuje ten swój budżet, który gdybyśmy taki mieli, 

 

01:45:29.196 --> 01:45:31.977 

to myślę, że już byłoby odwołanie rady i burmistrza, 

 

01:45:31.997 --> 01:45:33.737 

a my mieszkańcy byliby bardzo niezadowoleni. 

 

01:45:33.777 --> 01:45:37.658 

Jesteśmy w spokojnej sytuacji, jeśli o to chodzi i myślę, 

 

01:45:37.718 --> 01:45:40.119 

że w ten sposób powinniśmy dalej funkcjonować, 

 

01:45:40.139 --> 01:45:44.520 

licząc oczywiście na to, że te kolejne lata przyniosą jednak 

większy 
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01:45:44.540 --> 01:45:47.581 

udział środków zewnętrznych, byśmy mogli też realizować 

te 

 

01:45:47.681 --> 01:45:53.002 

zobowiązania, których realizacji się podjęliśmy dla dobra 

naszej 

 

01:45:53.022 --> 01:45:55.483 

gminy i dla mieszkańców. Bardzo dziękuję. 

 

01:45:56.311 --> 01:45:57.742 

- Dziękuję bardzo. Proszę, Panie burmistrzu. 

 

01:46:00.387 --> 01:46:02.608 

- Panie Piotrze, dziękuję za ten głos. 

 

01:46:02.689 --> 01:46:04.449 

Szanowni Państwo, nie jest żadną tajemnicą, 

 

01:46:04.489 --> 01:46:08.752 

że naprawdę najwięcej czasu poświęcamy na to, 

 

01:46:08.812 --> 01:46:12.033 

żeby do każdej złotówki cokolwiek dołożyć. 

 

01:46:12.093 --> 01:46:15.575 

Jak Państwo prześledzicie chociażby ten ostatni czas, 

 

01:46:15.615 --> 01:46:17.396 

niektóre z tych dofinansowań, powiedziałbym, 

 

01:46:17.436 --> 01:46:21.578 

są symboliczne, ale my się pochylamy nad każdą złotówką. 

 

01:46:21.858 --> 01:46:26.320 

Czy to będzie 10, czy to będzie 15 procent, to będzie te 

10 czy 15 procent 

 

01:46:26.360 --> 01:46:27.641 

niewydane z budżetu gminy. 

 

01:46:28.101 --> 01:46:30.123 

To jest szczególnie istotne wtedy, 

 

01:46:30.163 --> 01:46:34.268 

kiedy nie ma jeszcze otwartych naborów i takich naborów 

niestety 

 

01:46:34.328 --> 01:46:36.010 

wielu otwartych w ubiegłym roku nie było. 

 

01:46:36.050 --> 01:46:39.994 

Jak Państwo wiecie, te środki, które pozyskaliśmy na 

poziomie 

 

01:46:40.034 --> 01:46:42.857 

rządowym i na poziomie Urzędu Marszałkowskiego, 

 

01:46:43.537 --> 01:46:45.339 

to liczba projektów była całkiem fajna, 

 

01:46:46.060 --> 01:46:49.003 

tylko też wysokości dofinansowań były różne. 

 

01:46:49.043 --> 01:46:50.485 

To były oczywiście środki z LGD, 

 

01:46:50.545 --> 01:46:53.908 

o które nadal występujemy i możemy wtedy dyskutować. 

 

01:46:53.928 --> 01:46:55.890 

Natomiast tak przy okazji pozwolę sobie powiedzieć, 

 

01:46:55.910 --> 01:46:57.632 

tylko musimy wszyscy, szanowni Państwo, 

 

01:46:57.672 --> 01:47:01.596 

pamiętać, że tutaj wybór jest tylko jeden, 

 

01:47:01.637 --> 01:47:03.238 

to znaczy albo występujemy o to, 

 

01:47:03.298 --> 01:47:06.981 

o co jest możliwość, albo nie występujemy wcale. 

 

01:47:07.041 --> 01:47:08.121 

Co mam na myśli? 

 

01:47:08.181 --> 01:47:12.862 

To, że środków przeznaczonych np. na miękką 

infrastrukturę sportową, 

 

01:47:12.942 --> 01:47:19.124 

rekreacyjną albo środków przeznaczonych np. na 

dofinansowania 

 

01:47:19.184 --> 01:47:25.946 

związane z edukacją nie przeznaczymy na trwałą 

infrastrukturę np. drogową. 

 

01:47:25.966 --> 01:47:28.407 

To jest tylko i wyłącznie zero jedynkowy wybór, 

 

01:47:28.447 --> 01:47:29.467 

czy o to się ubiegamy. 

 

01:47:30.134 --> 01:47:34.735 

Ja na tą chwilę i powiedziałbym, podwójnie jestem na to 

wręcz 

 

01:47:34.755 --> 01:47:38.556 

zafiksowany, uważam, że w każdej z tych pytań należy 

odpowiedzieć 

 

01:47:38.576 --> 01:47:39.717 

sobie tak... 
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01:47:39.757 --> 01:47:41.817 

Należy występować o każde środki, 

 

01:47:41.837 --> 01:47:45.418 

szczególnie teraz, kiedy tak jak mówiłem na początku 

mojej 

 

01:47:45.438 --> 01:47:49.279 

wypowiedzi, w mojej ocenie posiadamy w końcu środki 

własne, 

 

01:47:49.299 --> 01:47:52.441 

które możemy wydać w większej skali, 

 

01:47:52.501 --> 01:47:55.202 

czytaj mniejszy procent uzyskanych środków, 

 

01:47:55.262 --> 01:47:58.925 

ale jednak mimo wszystko możliwość wnioskowania o te 

środki 

 

01:47:58.985 --> 01:48:01.026 

zewnętrzne, czyli zapewnienia wkładu własnego. 

 

01:48:01.046 --> 01:48:02.107 

Dziękuję. 

 

01:48:02.187 --> 01:48:06.709 

- Dziękuję. Bardzo proszę, Pani Radna Krystyna 

Jagodzińska-Kochaniak. 

 

01:48:06.749 --> 01:48:12.453 

- Proszę Państwa, z raportu o stanie gminy mamy taką 

informację, 

 

01:48:13.754 --> 01:48:21.590 

że mamy problem z zarówno uzależnieniami 

alkoholowymi, 

 

01:48:21.610 --> 01:48:28.073 

jak i z uzależnieniami od narkotyków i z raportu wynika, 

 

01:48:28.113 --> 01:48:34.335 

że w 2024 roku na gminny program profilaktyki 

rozwiązywania problemów 

 

01:48:34.375 --> 01:48:39.257 

alkoholowych i przeciwdziała narkomanii wydaliśmy 691 

tysięcy 

 

01:48:39.317 --> 01:48:41.998 

złotych. Ja będę okrągłe podawać kwoty. 

 

01:48:43.288 --> 01:48:51.730 

Z tego na zwalczanie narkomanii 102 tysiące złotych. 

 

01:48:51.770 --> 01:48:54.431 

Moje spostrzeżenie polega na tym, 

 

01:48:54.511 --> 01:48:59.192 

że może byśmy my wszyscy jako radni pochylili się nad 

tymi 

 

01:48:59.252 --> 01:49:02.773 

problemami, bo o tych problemach jest coraz głośniej. 

 

01:49:02.813 --> 01:49:07.014 

Mówią o tym rodzice, mówią o tym dyrektorze szkoły. 

 

01:49:07.094 --> 01:49:08.335 

Jest to sygnalizowane. 

 

01:49:08.375 --> 01:49:11.276 

Natomiast w moim pojęciu ja wiem skąd pochodzą 

pieniądze. 

 

01:49:11.316 --> 01:49:12.556 

Proszę tego nie tłumaczyć. 

 

01:49:14.497 --> 01:49:19.267 

Natomiast tutaj akurat w tym sprawozdaniu albo przez 

nieuwagę 

 

01:49:19.287 --> 01:49:22.634 

nie jest pisane, ile wydajemy na walkę z alkoholizmem, 

 

01:49:22.814 --> 01:49:24.818 

ale wszyscy też wiemy... 

 

01:49:25.791 --> 01:49:29.874 

No niech by nawet było wydane 150 czy 200 tysięcy... 

 

01:49:30.014 --> 01:49:33.716 

No 350. Ogółem żeśmy wydali 691. 

 

01:49:33.716 --> 01:49:39.480 

Różnica to są pieniądze, które są przekazywane na 

budowę tych placów 

 

01:49:39.540 --> 01:49:41.781 

zabaw, boisk i tak dalej. 

 

01:49:41.841 --> 01:49:43.923 

No nie wiem, czy to jest dobry pomysł. 

 

01:49:43.983 --> 01:49:45.023 

Może tak jest. 

 

01:49:45.063 --> 01:49:47.945 

Na coś innego nie możemy wydać, jak się okazuje. 

 

01:49:48.025 --> 01:49:51.948 

Natomiast możemy się pochylić nad problemem i więcej 

tych pieniędzy 

 

01:49:51.968 --> 01:49:58.366 
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przeznaczać dla osób profesjonalistów chociażby w tej 

grupie, 

 

01:49:58.386 --> 01:50:00.569 

która tworzy Bezpieczną Gminę Sulechów, 

 

01:50:00.609 --> 01:50:02.731 

bo tam są wszystkie środowiska. 

 

01:50:02.751 --> 01:50:10.359 

Może tu trzeba pochylić się nad tym i zastanowić się jak 

skutecznie 

 

01:50:10.419 --> 01:50:16.484 

zwalczać te problemy, bo te 102 tysiące złotych 

przeznaczone 

 

01:50:16.544 --> 01:50:19.106 

na narkomanię, a problem, jaki występuje, 

 

01:50:19.126 --> 01:50:21.428 

jest sygnalizowany w ostatnim czasie, 

 

01:50:21.488 --> 01:50:23.149 

według mnie jest nieadekwatny. 

 

01:50:23.169 --> 01:50:27.953 

W związku z tym ci Państwo, którzy tworzą tą grupę całą, 

 

01:50:28.013 --> 01:50:33.197 

powinniście się zastanowić, w którym kierunku większe 

źródło 

 

01:50:33.257 --> 01:50:36.140 

pieniędzy przeznaczyć, żeby być bardziej skutecznym. 

 

01:50:37.225 --> 01:50:40.308 

Także ja nie mam żadnych zastrzeżeń do prowadzenia tych 

wszystkich 

 

01:50:40.368 --> 01:50:42.751 

zajęć, którzy ludzie robią. 

 

01:50:42.811 --> 01:50:47.155 

Natomiast uważam, że te środki w dużej, 

 

01:50:47.356 --> 01:50:50.979 

w większej kwocie należałoby na ten cel przeznaczać. 

 

01:50:50.999 --> 01:50:54.083 

Ja tylko powiem tak, żeby to wybrzmiało, 

 

01:50:54.163 --> 01:50:55.304 

wybrzmiał priorytet. 

 

01:50:56.346 --> 01:51:02.158 

Na narkomanię i alkoholizm wydajemy trochę około 300 

tysięcy, 

 

01:51:02.218 --> 01:51:04.602 

a na opiekę nad zwierzętami 332 tysiące złotych. 

 

01:51:06.486 --> 01:51:08.943 

Jest takie porównanie. 

 

01:51:09.003 --> 01:51:12.904 

Ja wiem, że program opiekę na zwierzętami, 

 

01:51:12.944 --> 01:51:15.925 

my nie mamy większego wpływu na koszt tego, 

 

01:51:16.005 --> 01:51:18.945 

bo albo zabieramy umowę z jakimś schroniskiem, 

 

01:51:18.985 --> 01:51:20.906 

albo nie i musimy za to płacić. 

 

01:51:20.926 --> 01:51:22.366 

Nie mamy tu wyboru. 

 

01:51:22.426 --> 01:51:27.127 

Natomiast jeśli chodzi o przekazywanie środków na ten 

program 

 

01:51:27.167 --> 01:51:29.368 

profilaktyki, mamy na to wpływ. 

 

01:51:29.676 --> 01:51:34.278 

I dlatego apeluję, żebyśmy w tym składzie osobowym, 

 

01:51:34.298 --> 01:51:38.000 

w tej jeszcze kadencji pochylili się nad tym problemem i 

może 

 

01:51:38.020 --> 01:51:44.243 

zwiększyli środki na walkę z tymi uzależnieniami. 

 

01:51:44.343 --> 01:51:45.804 

- Dziękuję. Bardzo proszę Panie burmistrzu. 

 

01:51:47.766 --> 01:51:50.347 

- Pani Krystyno, szanowni Państwo, ja chciałbym tylko 

zasygnalizować, 

 

01:51:50.367 --> 01:51:54.968 

że cały punkt drugi w informacji o stanie gminy jest tylko 

 

01:51:55.068 --> 01:51:57.468 

sygnalizacją realizowanych programów. 

 

01:51:57.528 --> 01:52:00.009 

Odrębne sprawozdania otrzymujecie Państwo, 

 

01:52:00.289 --> 01:52:02.269 

część z nich stanowi też jak gdyby załączniki, 

 

01:52:02.330 --> 01:52:08.031 

w związku z tym jak gdyby... [niezrozumiałe] Dobrze, 
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01:52:08.171 --> 01:52:10.491 

cieszę się Pani Krystyno, że Pani czytała. 

 

01:52:10.511 --> 01:52:12.072 

I chciałbym powiedzieć, że jeśli Państwo 

 

01:52:12.092 --> 01:52:16.131 

zdecydujecie... [niezrozumiałe] Ja nie wiem, 

 

01:52:16.171 --> 01:52:17.853 

czy się Państwo pochylicie. 

 

01:52:17.893 --> 01:52:24.578 

Chciałem zauważyć, że program, projekt programu to jest 

kwestia rady. 

 

01:52:24.598 --> 01:52:27.100 

Ja tu jestem tylko gościem. 

 

01:52:27.680 --> 01:52:31.163 

- Dziękuję bardzo. Proszę, Pan Radny Artur Lepka. 

 

01:52:32.130 --> 01:52:34.231 

- Panie przewodniczący, Panowie burmistrzowie, 

 

01:52:34.291 --> 01:52:38.173 

szanowni radni, szanowni goście, jako Przewodniczący 

Komisji Budżetu 

 

01:52:38.194 --> 01:52:42.276 

i Gospodarki chciałbym w tym miejscu podziękować 

Panom burmistrzom, 

 

01:52:42.316 --> 01:52:45.818 

Panu skarbnikowi i wszystkim pracownikom 

merytorycznym 

 

01:52:45.878 --> 01:52:48.680 

za przeprowadzenie budżetu i nadzór nad tym budżetem, 

 

01:52:48.720 --> 01:52:52.782 

który jest w tak dobrym stanie. 

 

01:52:52.902 --> 01:52:55.023 

Cieszą te inwestycje, o których Pan burmistrz wspominał, 

 

01:52:55.043 --> 01:52:58.545 

na 27 milionów zrealizowane w zeszłym roku. 

 

01:52:58.625 --> 01:53:01.107 

Oby tych inwestycji w kolejnych latach było jeszcze więcej. 

 

01:53:01.987 --> 01:53:04.669 

Cieszą również nowi inwestorzy, którzy się pojawiają na 

terenie 

 

01:53:04.709 --> 01:53:08.972 

gminy, którzy płacą podatki, dzięki którym możemy wiele 

zadań również 

 

01:53:09.072 --> 01:53:12.194 

realizować z własnych środków, nie czekając na środki 

zewnętrzne, 

 

01:53:12.214 --> 01:53:15.636 

których niestety ostatnio nie jest zbyt wiele. 

 

01:53:15.696 --> 01:53:19.859 

I właśnie a propos tych środków zewnętrznych zachęcam i 

będziemy 

 

01:53:19.899 --> 01:53:23.861 

dopingować jako rada również i zapewne zawsze się 

przychylamy chyba 

 

01:53:23.921 --> 01:53:26.043 

do wszystkich sytuacji, kiedy są możliwe, 

 

01:53:26.103 --> 01:53:29.945 

do wzięcia takiej środki, żeby dołożyć do budżetu jeszcze 

kolejne 

 

01:53:29.985 --> 01:53:32.426 

miliony i zrealizować wszystkie zadania, 

 

01:53:32.446 --> 01:53:35.047 

które są możliwe. 

 

01:53:35.107 --> 01:53:38.709 

Jako rada również chciałbym podkreślić i chyba też to 

powiedzieć, 

 

01:53:38.749 --> 01:53:42.890 

że jesteśmy otwarci na rozmowy z przedsiębiorcami, 

 

01:53:42.910 --> 01:53:47.232 

z mieszkańcami naszej gminy, którzy mają swoje 

problemy. 

 

01:53:47.252 --> 01:53:50.334 

Nie zawsze się z nimi zgadzamy, nie zawsze mamy 

wspólne interesy, 

 

01:53:50.394 --> 01:53:53.355 

ale zawsze wysłuchamy tych przedsiębiorców, 

 

01:53:53.375 --> 01:53:55.116 

zapraszamy ich na nasze sesje, spotkania. 

 

01:53:56.757 --> 01:53:59.798 

I na koniec chciałbym też podsumować taki punkt, 

 

01:53:59.838 --> 01:54:05.521 

który mi osobiście jakby tutaj najbardziej w tym raporcie. 

 

01:54:05.561 --> 01:54:08.222 
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Jestem może trochę smutny, że się nie udało go w zeszłym 

roku 

 

01:54:08.242 --> 01:54:11.164 

zrealizować, mianowicie budżet obywatelski. 

 

01:54:11.184 --> 01:54:14.946 

Zachęcam wszystkich radnych i radę do pochylenia się 

nad tym tematem, 

 

01:54:14.986 --> 01:54:17.187 

gdyż w poprzednich latach ten budżet cieszył się dużym 

 

01:54:17.247 --> 01:54:18.488 

zainteresowaniem mieszkańców. 

 

01:54:19.328 --> 01:54:22.269 

Sytuacja budżetowa jest dobra albo i bardzo dobra, 

 

01:54:22.309 --> 01:54:24.950 

jak tutaj niektórzy mówią, więc myślę, 

 

01:54:24.990 --> 01:54:27.931 

że mamy przestrzeń na to, żeby dać możliwość 

wypowiedzenia się 

 

01:54:27.951 --> 01:54:31.353 

mieszkańcom naszej gminy i wprowadzenia w tym roku 

budżetu 

 

01:54:31.413 --> 01:54:37.055 

obywatelskiego jeszcze do prac naszej Wysokiej Rady. 

Bardzo dziękuję. 

 

01:54:37.814 --> 01:54:40.855 

- Dziękuję, to tak odnosząc się do ostatniego zdania 

dotyczącego 

 

01:54:40.935 --> 01:54:43.296 

budżetu obywatelskiego, Panie radny, 

 

01:54:43.336 --> 01:54:44.776 

jeżeli byśmy mieli w tym kierunku iść, 

 

01:54:44.816 --> 01:54:46.376 

to czerwiec to jest ostatnia sesja, 

 

01:54:46.416 --> 01:54:49.337 

na której taki budżet musiałby być podjęty, 

 

01:54:49.417 --> 01:54:55.899 

bo jego realizacja będzie jeszcze musi być przed 

uchwaleniem nowego budżetu. 

 

01:54:55.999 --> 01:54:58.340 

Tylko dorzucam do tej dyskusji. 

 

01:54:58.380 --> 01:54:59.800 

Panie burmistrzu, bardzo proszę ad vocem. 

 

01:55:03.706 --> 01:55:08.889 

- Panie Arturze, szanowni Państwo, właściwie chciałbym 

tylko 

 

01:55:08.949 --> 01:55:12.511 

powiedzieć jedną rzecz, znowu historycznie, 

 

01:55:12.571 --> 01:55:15.853 

ale przez pięć lat doprowadziliśmy do sytuacji, 

 

01:55:15.873 --> 01:55:17.433 

w której... Ja nie boję się tego mówić, 

 

01:55:17.473 --> 01:55:19.675 

bo ja jestem w stanie to bardzo prosto udowodnić. 

 

01:55:19.715 --> 01:55:23.057 

Doprowadziliśmy do sytuacji, w której podatki w Gminie 

Sulechów 

 

01:55:23.117 --> 01:55:27.639 

należą do najniższych w okolicy, a startowaliśmy z 

najwyższych 

 

01:55:27.679 --> 01:55:29.900 

w okolicy i to jest troszkę odpowiedź o tym, 

 

01:55:29.940 --> 01:55:31.161 

o czym Pan mówi. 

 

01:55:31.241 --> 01:55:32.882 

To już mi Pan Marcin od razu podsuwa, 

 

01:55:33.122 --> 01:55:35.663 

on zawsze ma jakieś tabelki i dobrze, 

 

01:55:35.703 --> 01:55:39.985 

że ma. Szanowni Państwo, ja już to kiedyś Państwu 

mówiłem, 

 

01:55:40.045 --> 01:55:43.547 

tak? Że generalnie my prowadzimy taką analizę bardzo 

zero jedynkową, 

 

01:55:43.567 --> 01:55:45.308 

w którym miejscu jest Gmina Sulechów, 

 

01:55:45.348 --> 01:55:47.049 

a w którym miejscu są inne samorządy, 

 

01:55:48.710 --> 01:55:53.873 

zaryzykuję, między 10 a 15 procent niżej niż to, 

 

01:55:53.933 --> 01:55:56.895 

co się wokół dzieje, jeśli chodzi o wymiar podatku. 

 

01:55:56.955 --> 01:56:00.758 

Tylko i wyłącznie. To jest aż albo tylko tyle. 
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01:56:00.778 --> 01:56:05.921 

Natomiast tak przypominając, bo ja doskonale pamiętam 

moment, 

 

01:56:05.941 --> 01:56:09.503 

kiedy zostałem burmistrzem, w którym miejscu byliśmy. 

 

01:56:09.544 --> 01:56:14.006 

Generalnie my byliśmy ci czerwoni, czyli ci z najwyższymi, 

 

01:56:14.066 --> 01:56:16.208 

a wokół było, że tak powiem, dość zielono, 

 

01:56:16.957 --> 01:56:23.762 

a w tej chwili jest zupełnie odwrotnie i to jest rzecz, na 

którą 

 

01:56:23.802 --> 01:56:27.245 

naprawdę zwracam uwagę, wracając do tego budżetu, 

 

01:56:27.305 --> 01:56:30.247 

a mimo to osiągnęliśmy w mojej ocenie pewien 

budżetowy sukces, 

 

01:56:30.307 --> 01:56:34.130 

tak? Czyli tak naprawdę filozofia miała tu znaczenie tego, 

 

01:56:34.210 --> 01:56:36.091 

na czym się skupiamy. 

 

01:56:36.151 --> 01:56:41.476 

Nie na tym, żeby mówiąc wprost płacić czy pobierać 

wysoko, 

 

01:56:41.496 --> 01:56:45.660 

tylko żeby brać nisko, ale z jak największej liczby 

podmiotów. 

 

01:56:45.681 --> 01:56:47.683 

Czyli tutaj tak naprawdę ten rozwój powoduje, 

 

01:56:47.723 --> 01:56:50.826 

że dzisiaj skala pozwala nam też, 

 

01:56:50.866 --> 01:56:54.530 

zakładam, w kolejnych latach nie zachowywać się w 

sposób nadmierny, 

 

01:56:55.030 --> 01:56:59.591 

choć nie ukrywam i to też doświadczenie poprzednich lat 

tutaj 

 

01:56:59.631 --> 01:57:03.893 

współpracy z Państwem, że po jakimś czasie się nie 

pamięta, 

 

01:57:04.193 --> 01:57:06.774 

że trzykrotnie nie podnosiliśmy podatków, 

 

01:57:06.834 --> 01:57:09.834 

kiedy inni podnosili, a wtedy kiedy podnieśliśmy 

dokładnie o tyle 

 

01:57:09.894 --> 01:57:11.355 

samo o ile inni, to byliśmy źli. 

 

01:57:12.035 --> 01:57:13.156 

Co to oznacza? 

 

01:57:13.176 --> 01:57:14.716 

Że chyba skoro jesteśmy na takim etapie, 

 

01:57:14.756 --> 01:57:18.057 

to należy robić to wyłącznie w odniesieniu do pewnego 

wskaźnika, 

 

01:57:18.097 --> 01:57:20.518 

czytaj minimalnego jakiegoś poziomu, 

 

01:57:20.578 --> 01:57:23.179 

ale następującego w sposób ciągły, 

 

01:57:23.239 --> 01:57:26.340 

a nie raz na kilka lat. Dziękuję. 

 

01:57:26.380 --> 01:57:28.281 

- Dziękuję bardzo. Proszę, Pan Radny Artur Lepka. 

 

01:57:29.498 --> 01:57:31.079 

- Panie przewodniczący, Panie burmistrzu, 

 

01:57:31.139 --> 01:57:33.179 

szanowni radni, tak jak Pan burmistrz, 

 

01:57:33.199 --> 01:57:36.900 

wspomniał, myślę, że nasza kadencja rady zaczęła swoje 

działania 

 

01:57:36.920 --> 01:57:41.162 

właśnie od takiego racjonalnego podejścia do wysokości 

podatków, 

 

01:57:41.202 --> 01:57:42.722 

do zmian w tych podatkach. 

 

01:57:42.782 --> 01:57:46.623 

Wiem, że te decyzje nie są popularne i nie cieszą się jakby 

 

01:57:46.643 --> 01:57:50.525 

poklaskiem mieszkańców, bo każda podwyżka jest 

nieprzyjemna, 

 

01:57:50.585 --> 01:57:54.986 

ale dbając o racjonalność tego budżetu i o realne stawki, 

 

01:57:55.026 --> 01:57:57.587 

które są potrzebne dla naszego budżetu, 
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01:57:57.607 --> 01:58:00.688 

dla naszej gminy, myślę, że jako rada będziemy mam 

nadzieję dalej 

 

01:58:00.728 --> 01:58:05.131 

również w ciągu dalszej kadencji podchodzić racjonalnie 

do wszystkich 

 

01:58:05.171 --> 01:58:07.953 

decyzji. W najbliższym czasie czeka nas kilka takich 

decyzji, 

 

01:58:07.993 --> 01:58:12.096 

więc apeluję do wszystkich Państwa radnych o 

racjonalność 

 

01:58:12.156 --> 01:58:14.277 

i postępowanie, tak jak Pan burmistrz mówił, 

 

01:58:14.337 --> 01:58:16.419 

małymi kroczkami, ale ciągle do przodu, 

 

01:58:16.459 --> 01:58:21.022 

żeby potem takie drastyczne, drakońskie podwyżki nie 

czekały naszych 

 

01:58:21.042 --> 01:58:24.384 

mieszkańców z racji wymogów budżetu. Bardzo dziękuję. 

 

01:58:25.996 --> 01:58:28.577 

- Dziękuję. 

 

01:58:28.637 --> 01:58:31.659 

Czekałem cierpliwie, na końcu będę mógł podsumować. 

 

01:58:31.699 --> 01:58:35.520 

Szanowni Państwo radni, Panie burmistrzu, 

 

01:58:35.560 --> 01:58:39.522 

dyskusja wśród Państwa radnych zwróciła uwagę na 

różnego rodzaju 

 

01:58:39.582 --> 01:58:42.083 

plusy i minusy, słabe i mocniejsze strony, 

 

01:58:42.123 --> 01:58:43.964 

często które gdzieś tam od nas są niezależne, 

 

01:58:44.024 --> 01:58:46.145 

ale bardzo dobrze że zwracamy uwagę, 

 

01:58:46.185 --> 01:58:49.687 

Pani Krystyna na tę politykę mieszkaniową, 

 

01:58:49.727 --> 01:58:52.828 

bo rzeczywiście w tym zakresie coś gdzieś w przyszłości 

powinniśmy zrobić więcej 

 

01:58:53.669 --> 01:58:57.000 

niż tylko kilkanaście mieszkań gdzieś tam w trakcie 

kadencji. 

 

01:58:57.000 --> 01:58:59.795 

Natomiast to nie powinno przysłonić nam całokształtu 

obrazu naszej gminy, 

 

01:59:07.863 --> 01:59:12.000 

do którego wszyscy razem gdzieś tam doprowadziliśmy w 

perspektywie nie tej kadencji, 

 

01:59:12.000 --> 01:59:14.000 

ale nawet kilku poprzednich, bo to, że ktoś gdzieś kiedyś 

 

01:59:14.000 --> 01:59:16.000 

nie zaciągnął kredytu, a tutaj patrzę na Panią poprzednią 

skarbnik, 

 

01:59:16.000 --> 01:59:20.837 

to też się nie działo z jakiegoś powodu, 

 

01:59:20.877 --> 01:59:24.682 

to była dyskusja gdzieś tam, że rada wspólnie z 

burmistrzem takie, 

 

01:59:24.742 --> 01:59:27.326 

a nie inne decyzje podejmowała. 

 

01:59:27.366 --> 01:59:28.668 

Natomiast jaki jest całokształt. 

 

01:59:28.688 --> 01:59:33.435 

Całokształt jest taki, że kolejny rok inwestycji, 

 

01:59:34.002 --> 01:59:36.084 

które realizujemy, jest powyżej stu. 

 

01:59:36.144 --> 01:59:39.288 

Kilkadziesiąt milionów to są kwoty na inwestycje, 

 

01:59:39.308 --> 01:59:40.829 

które gdzieś tam, ja jeszcze pamiętam, 

 

01:59:40.849 --> 01:59:42.872 

w ramach całego budżetu by się nie zmieściły, 

 

01:59:42.912 --> 01:59:44.994 

bo takie budżety kiedyś były. 

 

01:59:45.014 --> 01:59:49.058 

Z drugiej strony niskie zadłużenie, czyli zadłużenie w 

stosunku 

 

01:59:49.098 --> 01:59:51.201 

do dochodów na poziomie kilku procent, 

 

01:59:51.221 --> 01:59:53.183 

gdzie kiedyś to było kilkadziesiąt procent. 
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01:59:53.223 --> 01:59:54.905 

To jest kolejny wskaźnik. 

 

01:59:55.805 --> 01:59:57.707 

I trzecia rzecz, na którą powinniśmy zwrócić uwagę, 

 

01:59:57.747 --> 02:00:01.270 

to jest ta nadwyżka operacyjna, o której zawsze gdzieś 

tam 

 

02:00:01.330 --> 02:00:04.553 

kilkanaście lat temu już od poprzedniej Pani skarbnik 

słyszeliśmy, 

 

02:00:04.613 --> 02:00:10.238 

że tu jest problem i ta nadwyżka operacyjna pojawiła się 

pomimo tego, 

 

02:00:10.278 --> 02:00:13.080 

że nie zrobiliśmy specjalnie dużych cięć w wydatkach 

bieżących, 

 

02:00:13.120 --> 02:00:14.762 

tylko poprawiliśmy dochody bieżące. 

 

02:00:16.246 --> 02:00:17.467 

A dlaczego o tym mówię? 

 

02:00:17.507 --> 02:00:21.850 

Bo te wydatki bieżące to jest realizacja zadań 

najważniejszych 

 

02:00:21.890 --> 02:00:25.073 

w naszym samorządzie, czyli realizacja zadań dotyczących 

oświaty, 

 

02:00:25.113 --> 02:00:28.195 

opieki społecznej, dotyczących kultury, 

 

02:00:28.235 --> 02:00:31.637 

o których czasami zapominamy, skupiając się na tych 

inwestycjach, 

 

02:00:31.718 --> 02:00:35.321 

ale te wydatki bieżące to jest właśnie coś, 

 

02:00:35.381 --> 02:00:36.963 

co jest najważniejsze w naszym samorządzie. 

 

02:00:37.003 --> 02:00:41.267 

To, że ktoś tam gdzieś dostaje pieniądze do Domu Pomocy 

Społecznej 

 

02:00:41.327 --> 02:00:44.010 

i nie musimy się o taką osobę martwić, 

 

02:00:44.050 --> 02:00:47.794 

bo ona gdzieś tam jakieś swoje miejsce w tym Domu 

Pomocy Społecznej 

 

02:00:48.214 --> 02:00:52.138 

znalazła, a nie obyłoby się bez takiego naszego wsparcia, 

 

02:00:52.198 --> 02:00:57.108 

bo jak Państwo pewnie wiecie, umieszczenie takiej osoby 

w Domu Pomocy 

 

02:00:57.128 --> 02:00:58.709 

Społecznej to jest często kilkadziesiąt, 

 

02:00:58.789 --> 02:01:02.511 

a nawet sto tysięcy rocznie, a to tylko jednej osoby. 

 

02:01:02.571 --> 02:01:07.013 

Czyli realizacja zadań bieżących gminy przy dużych 

inwestycjach 

 

02:01:07.053 --> 02:01:10.915 

i przy nadwyżce operacyjnej to jest takie sumaryczne 

podsumowanie 

 

02:01:10.975 --> 02:01:12.956 

stanu naszej gminy i dlatego wydaje mi się, 

 

02:01:13.016 --> 02:01:15.917 

że to jest dobry moment, żeby powiedzieć tak, 

 

02:01:15.957 --> 02:01:17.358 

idziemy w dobrym kierunku. 

 

02:01:17.418 --> 02:01:18.638 

Bardzo dziękuję. 

 

02:01:18.698 --> 02:01:20.159 

Panie burmistrzu, bardzo proszę ad vocem. 

 

02:01:21.015 --> 02:01:22.676 

- To tylko króciutko, Panie przewodniczący. 

 

02:01:22.716 --> 02:01:25.698 

Słusznie Pan zauważył, ale to widać też z tych wykresów, 

 

02:01:25.718 --> 02:01:28.500 

które co roku na początku roku na spotkaniu 

noworocznym Państwu 

 

02:01:28.520 --> 02:01:30.441 

przekazuję. 

 

02:01:30.481 --> 02:01:32.682 

Największą pozycją jest chociażby oświata i pomoc 

społeczna. 

 

02:01:32.922 --> 02:01:38.186 

To są te pozycje, które tak naprawdę budują 

kilkudziesięciomilionowy 
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02:01:38.246 --> 02:01:39.967 

budżet sulechowskiego samorządu. 

 

02:01:40.888 --> 02:01:43.551 

Jeśli Państwo pozwolicie, to jeszcze tylko króciutko, 

 

02:01:43.591 --> 02:01:45.253 

bo była mowa o statystyce. 

 

02:01:45.313 --> 02:01:48.317 

Piotr pytał o statystykę, to ja Panu Piotrowi pozwolę sobie 

 

02:01:48.357 --> 02:01:51.661 

dopowiedzieć, że w Gminie Sulechów np. podatników, 

 

02:01:51.681 --> 02:01:55.506 

którzy tak na dobrą sprawę utrzymują gminę Sulechów w 

kontekście 

 

02:01:55.526 --> 02:02:01.873 

działalności gospodarczej, to jest 921. 

 

02:02:01.873 --> 02:02:07.157 

I tu generalnie oczywiście najwięcej to podatnicy typu 

 

02:02:07.217 --> 02:02:10.079 

przedsiębiorcy, typowi przedsiębiorcy to 293, 

 

02:02:12.701 --> 02:02:15.463 

czyli firmy, a tacy, którzy prowadzą działalność 

gospodarczą, 

 

02:02:15.504 --> 02:02:18.346 

czyli osoby fizyczne, ale prowadzące działalność 

gospodarczą, 

 

02:02:18.726 --> 02:02:24.251 

blisko 5492 i oni rzeczywiście też mają wpływ na to, 

 

02:02:24.731 --> 02:02:25.912 

o czym rozmawialiśmy. Dziękuję. 

 

02:02:26.542 --> 02:02:28.885 

- Dziękuję. Nie widzę więcej głosów w tym punkcie. 

 

02:02:28.925 --> 02:02:30.226 

Przechodzimy do kolejnego punktu. 

 

02:02:30.286 --> 02:02:32.929 

Punkt trzeci, rozpatrzenie i głosowanie projektu uchwały 

druk numer 

 

02:02:32.989 --> 02:02:37.934 

50/2025 w sprawie udzielenia Burmistrzowi Sulechowa 

wotum zaufania 

 

02:02:37.974 --> 02:02:41.819 

za 2024 rok. Czy ktoś z Państwa radnych chciałby zabrać 

głos w tym 

 

02:02:41.879 --> 02:02:44.001 

punkcie. Bardzo proszę, Pan Radny Sebastian Różycki. 

 

02:02:45.441 --> 02:02:47.742 

- Panie przewodniczący, Panowie burmistrzowie, 

 

02:02:47.782 --> 02:02:52.024 

szanowni radni i wszyscy obecni na tej sesji. 

 

02:02:53.285 --> 02:02:58.828 

Wczytując się w komentarz na Facebooku burmistrza rok 

temu, 

 

02:02:58.868 --> 02:03:01.529 

podsumowując, kiedy to dostał wotum zaufania, 

 

02:03:01.590 --> 02:03:02.770 

powiedział... 

 

02:03:02.810 --> 02:03:08.773 

Było napisane, że tradycyjnie Klub PiS zajął inne 

stanowisko niż 

 

02:03:08.813 --> 02:03:10.694 

pozostała część rady. 

 

02:03:10.755 --> 02:03:13.957 

Więc myślę, że dobrze by było, żeby tradycję 

podtrzymywać, 

 

02:03:14.037 --> 02:03:17.600 

ale wracając w drugą część wypowiedzi. 

 

02:03:17.660 --> 02:03:22.183 

Pan Artur Lepka wskazywał na racjonalizm radnych i inne 

rzeczy. 

 

02:03:22.203 --> 02:03:25.206 

Chciałbym tylko przytoczyć czasami niektóre fakty, 

 

02:03:25.226 --> 02:03:28.168 

które po pewnym czasie umykają. 

 

02:03:28.208 --> 02:03:31.250 

Jestem trzeci rok, trzeci raz radnym. 

 

02:03:31.290 --> 02:03:34.193 

Za każdym razem jestem w opozycji. 

 

02:03:34.253 --> 02:03:39.876 

To wola pozostałej grupy radnych była taka, 

 

02:03:39.956 --> 02:03:43.397 

że nie podjęto rozmowy z naszym klubem. 

 

02:03:43.437 --> 02:03:48.638 
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Nie wyszły żadne propozycje, żeby razem tworzyć gminę, 

 

02:03:48.678 --> 02:03:51.619 

więc o tym racjonalizmie nie wiem, 

 

02:03:51.679 --> 02:03:55.079 

czy tak możemy razem działać, bo skoro od samego 

początku reguły gry 

 

02:03:55.119 --> 02:03:57.800 

były ustalone, nie wiem, czy nam jest po drodze, 

 

02:03:57.840 --> 02:04:02.601 

czy warto czasami mieć miękki kręgosłup i z niego 

wyginać albo 

 

02:04:02.621 --> 02:04:04.041 

z niego wychodzić. To jest jedna rzecz. 

 

02:04:05.061 --> 02:04:08.665 

Wielokrotnie Państwo wychodziliście też i burmistrz z 

propozycją. 

 

02:04:08.705 --> 02:04:14.612 

Proszę zauważyć, że jak coś jest godne uwagi i ma sens, 

 

02:04:14.652 --> 02:04:17.415 

to zawsze jesteśmy za. 

 

02:04:17.455 --> 02:04:19.818 

Możemy się w niektórych kwestiach nie zgadzać i spierać, 

 

02:04:19.898 --> 02:04:22.941 

ale po to jesteśmy radnymi, żeby radzić, 

 

02:04:22.981 --> 02:04:25.864 

żeby rozmawiać, więc jesteśmy zawsze otwarci. 

 

02:04:26.525 --> 02:04:30.086 

Każdy z Was reprezentuje swoją grupę wyborców, 

 

02:04:30.146 --> 02:04:33.627 

ale to nie oznacza, że nie dojdzie do porozumienia. 

 

02:04:33.667 --> 02:04:36.048 

Czy nie dochodziło do porozumienia, Panie Miłoszu? 

 

02:04:36.088 --> 02:04:37.768 

Dochodziło. 

 

02:04:37.828 --> 02:04:41.109 

Uginaliśmy się i pewne rzeczy udaje nam się wypracować, 

 

02:04:41.149 --> 02:04:47.251 

więc myślę, że wyzwanie na kolejny rok 2025 rok, który 

trwa, 

 

02:04:47.331 --> 02:04:50.672 

jest nie tylko dla burmistrza, dla jego zespołu, 

 

02:04:50.732 --> 02:04:51.933 

ale dla nas wszystkich radnych. 

 

02:04:53.073 --> 02:04:54.994 

Teraz kilka słów do Pana skarbnika. 

 

02:04:55.034 --> 02:04:57.554 

Panie skarbniku. 

 

02:04:57.594 --> 02:04:59.835 

Tabelka podsuwana, liczę że to był geografik, 

 

02:04:59.875 --> 02:05:01.955 

nie żadna tabelka. 

 

02:05:02.015 --> 02:05:05.176 

Prosiłbym Pana o jedną rzecz i wyrozumiałość. 

 

02:05:05.216 --> 02:05:08.096 

Właśnie rozpoczął się serial na jednym z kanałów, 

 

02:05:08.156 --> 02:05:09.597 

Czarne Chmury. 

 

02:05:09.677 --> 02:05:13.057 

Wiecznie Pan w swoich zażaleniach, sugestiach mówił o 

czarnych 

 

02:05:13.097 --> 02:05:17.098 

chmurach, żeby tutaj źle, stojąc oczywiście na straży 

budżetu. 

 

02:05:17.118 --> 02:05:21.479 

Proszę nie włączać tego kanału przez najbliższe dwa lata. 

Dobrze? 

 

02:05:21.519 --> 02:05:25.821 

Myślę, że opracowanie, które Pan przygotował wraz z 

swoim zespołem, 

 

02:05:25.881 --> 02:05:30.944 

ciężka praca, historyczny wynik ponad 200 milionów 

dochodów wskazuje, 

 

02:05:31.004 --> 02:05:35.246 

że my jako rada i burmistrz spełniamy oczekiwania 

społeczeństwa. 

 

02:05:36.309 --> 02:05:39.451 

Zadłużenie, nie będę się wypowiadał, bo to jest 

indywidualne 

 

02:05:39.511 --> 02:05:42.212 

podejście burmistrza, części radnych. 

 

02:05:42.252 --> 02:05:45.354 

Mogę mieć też odrębne swoje zdanie, 
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02:05:45.434 --> 02:05:47.315 

ale podsumowując... 

 

02:05:47.355 --> 02:05:51.197 

Panie skarbniku i ludzie Panu podlegli, 

 

02:05:51.237 --> 02:05:57.881 

dyrektorzy podległych placów, naprawdę dobra robota i 

należą Wam się brawa. 

 

02:05:57.941 --> 02:06:01.963 

Chciałbym, żeby ten rok 2025 rok, który trwa, 

 

02:06:02.023 --> 02:06:03.104 

tak samo się zakończył. 

 

02:06:03.991 --> 02:06:08.253 

Liczę na to, że inicjatywy, które określił Pan, 

 

02:06:08.293 --> 02:06:11.115 

Panie burmistrzu, które nie zostały wpisane do budżetu, 

 

02:06:11.155 --> 02:06:13.076 

żebyśmy jak najwięcej tych zadań jeszcze wrzucali, 

 

02:06:13.096 --> 02:06:15.097 

nie zostali na 102. 

 

02:06:15.097 --> 02:06:16.137 

Dlaczego nie na 102? 

 

02:06:16.237 --> 02:06:19.379 

Bo skoro puchnie budżet, czyli mamy więcej pieniędzy, 

 

02:06:19.519 --> 02:06:24.461 

to możemy też więcej chociażby drobnych zadań 

realizować. 

 

02:06:24.481 --> 02:06:29.524 

Panie Arturze, zasugerował Pan zwrot do budżetu 

obywatelskiego. 

 

02:06:31.010 --> 02:06:36.472 

Tak, to ta część radnych wychodziła kilka lat temu z taką 

propozycją 

 

02:06:36.512 --> 02:06:38.873 

i powiem Panu, jest jeden mały problem, 

 

02:06:39.033 --> 02:06:40.973 

który się najczęściej rozwija, a mianowicie, 

 

02:06:41.033 --> 02:06:46.095 

że częstokroć inicjatorzy pomysłów w ramach budżetu 

obywatelskiego 

 

02:06:46.175 --> 02:06:51.457 

nie są w stanie też jakby przeliczyć kosztu ostatecznej 

inwestycji 

 

02:06:51.497 --> 02:06:55.218 

i wielokrotnie bywało, że te zadania przekraczają poza ten 

budżet. 

 

02:06:55.698 --> 02:07:00.440 

Więc ja nie hamuję i chciałbym, żeby mieszkańcy mieli 

prawo wyboru, 

 

02:07:00.520 --> 02:07:05.341 

ale z drugiej strony, jeżeli burmistrz mógłby się wsłuchać 

w głos 

 

02:07:05.361 --> 02:07:08.323 

naszego społeczeństwa i wrzucać te drobne zadania, 

 

02:07:08.343 --> 02:07:12.084 

to myślę, że mamy taki budżet obywatelski też w ramach 

tych drobnych 

 

02:07:12.104 --> 02:07:16.786 

zadań, ale to myślę, my jako radni jesteśmy w stanie 

wypracować. 

 

02:07:16.826 --> 02:07:21.807 

Więc podsumowując, Panie burmistrzu, nasz klub podjął 

decyzję, 

 

02:07:21.847 --> 02:07:23.568 

tradycji nie będzie. 

 

02:07:24.938 --> 02:07:27.640 

Zagłosujemy za Pana wotum zaufania, 

 

02:07:27.700 --> 02:07:34.004 

mimo że częstokroć Klub Prawa i Sprawiedliwości może 

się z Panem... 

 

02:07:35.125 --> 02:07:39.448 

Utarczki miał słowne, ale zależy nam, 

 

02:07:39.528 --> 02:07:44.071 

nam wszystkim na tym, aby gmina się rozwijała i być może 

czasami ta 

 

02:07:44.131 --> 02:07:47.693 

polityka za mocno wybrzmiewa, ale tak naprawdę sens 

jest taki, 

 

02:07:47.733 --> 02:07:51.616 

walczymy o nasze dobro, o dobro naszych mieszkańców i 

możemy się 

 

02:07:51.656 --> 02:07:54.818 

spierać, ale dojdźmy naprawdę do celu. Dziękuję bardzo. 

 

02:07:55.238 --> 02:07:57.260 

- Dziękuję bardzo. Proszę, Pan Radny Artur Lepka. 
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02:07:58.502 --> 02:08:00.043 

- Panie przewodniczący, Panowie burmistrzowie, 

 

02:08:00.083 --> 02:08:03.667 

szanowni radni, Panie Sebastianie, ja tylko się odniosę do 

tego 

 

02:08:03.707 --> 02:08:08.432 

budżetu obywatelskiego, bo sam byłem autorem 

wielokrotnie wniosków 

 

02:08:08.492 --> 02:08:09.653 

do tego budżetu. 

 

02:08:09.693 --> 02:08:12.658 

Myślę, że kwestia policzenia tych zadań i wsparcia 

moglibyśmy jako 

 

02:08:12.678 --> 02:08:15.519 

rada wypracować 

 

02:08:15.539 --> 02:08:18.000 

jakieś narzędzia, możliwości, konsultacje również tych 

zadań w gminie, 

 

02:08:18.000 --> 02:08:20.082 

tylko trzeba dać na to czas mieszkańcom, żeby to nie było 

 

02:08:26.405 --> 02:08:30.000 

na ostatnią chwilę i na szybkiego i być może wtedy ze 

wsparciem jednostek 

 

02:08:30.000 --> 02:08:32.000 

merytorycznych urzędu, pracowników merytorycznych w 

urzędzie, 

 

02:08:32.000 --> 02:08:34.408 

wnioski mieszkańców by były dobrze przeliczone i dobrze 

zaplanowane, dzięki temu mogłyby 

 

02:08:34.408 --> 02:08:40.000 

być potem procedowane w efekcie głosowania z tym 

budżetem, 

 

02:08:40.000 --> 02:08:46.399 

a co do tego jeszcze się odniosę tylko do współpracy. 

 

02:08:46.439 --> 02:08:50.543 

Ja zachęcam i zawsze myślę, że ja jako radny i jestem 

otwarty 

 

02:08:50.563 --> 02:08:54.406 

na rozmowy, na współpracę, bo wspólnie zawsze możemy 

zrobić więcej 

 

02:08:54.446 --> 02:08:57.189 

niż z podziałami i osobno. Bardzo dziękuję. 

 

02:08:58.710 --> 02:09:00.472 

- Dziękuję. Nie widzę więcej głosów w dyskusji. 

 

02:09:00.512 --> 02:09:01.773 

Przechodzimy do głosowania. 

 

02:09:01.813 --> 02:09:03.935 

Bardzo proszę... Panie burmistrzu, bardzo proszę. 

 

02:09:04.055 --> 02:09:05.116 

To jest na koniec już. 

 

02:09:06.561 --> 02:09:07.962 

- Tak, na koniec, szanowni Państwo, 

 

02:09:08.002 --> 02:09:13.187 

wypada wygłosić to sakramentalne, proszę Państwa o 

wotum zaufania 

 

02:09:13.227 --> 02:09:18.772 

i uważam, że wspólnie naprawdę jesteśmy w stanie zrobić 

całkiem sporo. 

 

02:09:18.813 --> 02:09:22.676 

Państwo wiecie, Panie Sebastianie, ja naprawdę nie mam 

takiej natury, 

 

02:09:22.716 --> 02:09:24.778 

żeby pewne rzeczy brać personalnie, a to, 

 

02:09:24.838 --> 02:09:29.701 

że jest w tym też często jakieś wewnętrzne poruszenie, 

 

02:09:29.761 --> 02:09:31.262 

to wynika tylko i wyłącznie z tego, 

 

02:09:31.302 --> 02:09:35.042 

że jak komuś nad tym zależy, to też w taki sposób to... 

 

02:09:35.082 --> 02:09:36.703 

Przynajmniej ja mam taką naturę... 

 

02:09:36.723 --> 02:09:40.144 

To w taki sposób to się objawia. 

 

02:09:40.184 --> 02:09:43.484 

Natomiast absolutnie nie odbieram tego w sposób taki, 

 

02:09:43.544 --> 02:09:47.165 

powiedzmy, odnoszący się. 

 

02:09:47.225 --> 02:09:50.886 

Często nie jest to po prostu wydźwięk negatywny i mam 

nadzieję, 

 

02:09:50.906 --> 02:09:53.526 

że to wszyscy Państwo rozumiecie. 

 

02:09:53.546 --> 02:09:57.087 
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W związku z tym raz jeszcze proszę Państwa o udzielenie 

wotum zaufania. Dziękuję. 

 

02:09:57.535 --> 02:09:58.936 

- Dziękuję. 

 

02:09:58.976 --> 02:10:00.577 

Zatem przechodzimy, Panie Bartku, do głosowania. 

 

02:10:00.617 --> 02:10:11.244 

Bardzo proszę Państwa radnych o oddanie głosu na 

swoich urządzeniach. 

 

02:10:11.504 --> 02:10:13.245 

Za 20 radnych. 

 

02:10:13.305 --> 02:10:15.826 

Stwierdzam, Panie burmistrzu, że dostał Pan wotów 

zaufania 

 

02:10:15.926 --> 02:10:28.956 

jednogłośnie. [oklaski][ Przechodzimy do... 

 

02:10:28.976 --> 02:10:37.040 

Panie burmistrzu, czy... 

 

02:10:37.301 --> 02:10:45.205 

Bardzo proszę Panie burmistrzu. [niezrozumiałe] Pani 

Krystyno, 

 

02:10:45.245 --> 02:10:47.006 

jeszcze nie ten moment. 

 

02:10:47.046 --> 02:10:48.287 

Jeszcze nie ma przerwy. 

 

02:10:48.327 --> 02:10:49.388 

Panie burmistrzu, bardzo proszę. 

 

02:10:50.356 --> 02:10:51.557 

- Panie przewodniczący, Wysoka Rado, 

 

02:10:51.597 --> 02:10:54.459 

szanowni Państwo, chciałem Państwu bardzo 

podziękować. 

 

02:10:54.519 --> 02:10:56.320 

To jest zawsze wyjątkowy moment. 

 

02:10:56.340 --> 02:11:00.123 

Nie da się ukryć, że zawsze to jest stresujące jednak mimo 

wszystko, 

 

02:11:00.263 --> 02:11:04.046 

bo przecież poddajemy się ocenie również publicznej. 

 

02:11:04.106 --> 02:11:06.628 

Tak do tego zawsze podchodzę. 

 

02:11:06.688 --> 02:11:09.270 

Nie rozkładam w tej chwili odpowiedzialności na inne 

osoby, 

 

02:11:09.310 --> 02:11:11.011 

bo to jest wotum zaufania dla mnie, 

 

02:11:11.031 --> 02:11:13.313 

ale też to jest oczywiste, szanowni Państwo, 

 

02:11:13.353 --> 02:11:16.335 

że to, z kim się otaczam i z kim współpracuję, 

 

02:11:16.555 --> 02:11:19.777 

w jaki sposób rozmawiamy, ma olbrzymie znaczenie dla 

tego, 

 

02:11:19.857 --> 02:11:22.158 

ile udaje nam się wspólnie zrobić. 

 

02:11:22.198 --> 02:11:31.825 

Serdecznie Państwu za to dziękuję. [oklaski] 

 

02:11:31.845 --> 02:11:34.406 

- Dziękuję. Pojawił się wniosek o przerwę. 

 

02:11:34.426 --> 02:11:39.970 

Nie wiem, czy Państwo... 

 

02:11:40.070 --> 02:11:42.812 

Biorę pod uwagę różne zdania, ogłaszam 5 minut przerwy. 

 

02:19:37.055 --> 02:19:39.959 

- Ja osobiście nie będę tego przedstawiał tylko poproszę o 

zabranie 

 

02:19:39.979 --> 02:19:44.245 

głosu Pana Marcina, który zrobi to na pewno doskonale. 

Bardzo proszę. 

 

02:19:46.104 --> 02:19:47.865 

- Panie przewodniczący, Wysoka Rado, 

 

02:19:47.885 --> 02:19:49.705 

dokładnie to jest przedstawienie, nie odczytanie, 

 

02:19:49.745 --> 02:19:51.166 

więc pokrótce przedstawię kwoty, 

 

02:19:51.186 --> 02:19:53.426 

które co prawda Pan burmistrz już przedstawił, 

 

02:19:53.486 --> 02:19:57.768 

ale ja, żeby zgodnie z procedurą, to połączę wszystkie trzy 

rzeczy, 

 

02:19:58.028 --> 02:20:01.229 

czyli sprzedaż mienia, informacja o stanie mienia, 
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02:20:01.289 --> 02:20:03.850 

sprawozdanie budżetowe i sprawozdania finansowe, 

 

02:20:03.890 --> 02:20:05.410 

przytoczę najważniejsze liczby i myślę, 

 

02:20:05.450 --> 02:20:12.536 

że to wystarczy. 

 

02:20:12.576 --> 02:20:18.523 

Dochody wykonane na poziomie 201 milionów, wydatki 

na poziomie 182 milionów, 

 

02:20:18.584 --> 02:20:20.466 

oczywiście w zaokrągleniu. 

 

02:20:20.526 --> 02:20:24.350 

Wynik budżetu na poziomie 19 milionów złotych, 

 

02:20:24.370 --> 02:20:27.194 

nadwyżka operacyjna 17 milionów z kawałkiem. 

 

02:20:27.774 --> 02:20:32.077 

Sprzedaż majątku na poziomie około dwóch i pół miliona 

złotych, 

 

02:20:32.117 --> 02:20:36.800 

zadłużenie dziewięć milionów czterysta tysięcy i po raz 

pierwszy 

 

02:20:36.840 --> 02:20:41.564 

budżet bilansowa, nadwyżka z lat ubiegłych w kwocie 

dziewiętnaście 

 

02:20:41.604 --> 02:20:43.565 

milionów złotych. Dziękuję bardzo. 

 

02:20:43.625 --> 02:20:45.246 

- Jeśli Pan przewodniczący pozwoli, 

 

02:20:45.286 --> 02:20:48.088 

to jeszcze ja chwileczkę tylko. 

- Bardzo proszę. 

 

02:20:48.128 --> 02:20:52.031 

- Trochę odkrywając pewne kulisy, powiem, 

 

02:20:52.071 --> 02:20:57.093 

że mimo olbrzymiej wiedzy Pana Marcina, 

 

02:20:57.113 --> 02:20:59.373 

to miał dylemat jak to zapisać. 

 

02:20:59.413 --> 02:21:04.034 

Szczerze mówiąc, nigdy tego wcześniej nie robiliśmy. 

 

02:21:04.054 --> 02:21:07.395 

Tak naprawdę śmiejemy się oczywiście, 

 

02:21:07.435 --> 02:21:10.535 

mówimy to w formie wesołej, ale z tego po pierwsze 

trzeba się 

 

02:21:10.595 --> 02:21:13.816 

cieszyć, a po drugie rzeczywiście historycznie po prostu 

nawet 

 

02:21:13.856 --> 02:21:15.236 

w dokumentach historycznych, do których, 

 

02:21:15.256 --> 02:21:16.637 

powiedzmy, ja miałem wgląd. 

 

02:21:16.677 --> 02:21:18.477 

Zakładam, że Pan Marcin, nazwijmy to, 

 

02:21:18.937 --> 02:21:21.598 

w czasach współczesnego samorządu od lat 

dziewięćdziesiątych po 

 

02:21:21.638 --> 02:21:25.400 

prostu nie my nie znamy takiego momentu, 

 

02:21:25.460 --> 02:21:30.382 

więc jest w nas duża, wewnętrzna radość i poczucie tego, 

 

02:21:30.442 --> 02:21:34.844 

że zrobiliśmy naprawdę dobrą pracę w zakresie finansów 

publicznych 

 

02:21:34.924 --> 02:21:36.205 

sulechowskiego samorządu. 

 

02:21:36.285 --> 02:21:38.346 

Dziękuję. 

 

02:21:38.366 --> 02:21:39.587 

Bo jeśli mogę, Panie przewodniczący? 

 

02:21:39.607 --> 02:21:42.269 

Szanowni Państwo, bo mówimy o nadwyżce bilansowej, 

 

02:21:42.370 --> 02:21:43.611 

a nie nadwyżce budżetowej. 

 

02:21:43.651 --> 02:21:46.493 

Nadwyżkę budżetową w poprzednich latach mieliśmy 

może nie, 

 

02:21:46.513 --> 02:21:48.254 

że wielokrotnie, ale kilkukrotnie. 

 

02:21:48.275 --> 02:21:49.736 

Mówimy o nadwyżce bilansowej. 

 

02:21:49.776 --> 02:21:55.280 

To są dwie różne rzeczy i faktycznie od 1990 roku 

samorząd tego nigdy 
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02:21:55.320 --> 02:21:57.062 

w gminie nie było. Dziękuję bardzo. 

 

02:21:58.243 --> 02:21:59.865 

- Dziękuję. 

 

02:21:59.885 --> 02:22:00.926 

Przechodzimy do kolejnego punktu. 

 

02:22:00.946 --> 02:22:03.869 

Punkt drugi, przedstawienie uchwały Składu Orzekającego 

Regionalnej 

 

02:22:03.909 --> 02:22:06.271 

Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze w sprawie wydania 

opinii 

 

02:22:06.291 --> 02:22:09.534 

o przedłożonym przez Burmistrza Sulechowa w 

sprawozdaniu z wykonania 

 

02:22:09.574 --> 02:22:13.258 

budżetu Gminy Sulechów za 2024 rok oraz informacje o 

stanie mienia 

 

02:22:13.298 --> 02:22:15.060 

Gminy Sulechów na dzień 31 grudnia 2024 roku. 

 

02:22:18.583 --> 02:22:19.964 

- Najważniejszym elementem, szanowni Państwo, 

 

02:22:20.064 --> 02:22:24.845 

uchwała numer 159/2025 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby 

 

02:22:24.865 --> 02:22:29.887 

Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 19 marca 2025 

roku w sprawie 

 

02:22:29.907 --> 02:22:34.149 

wydania opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu 

Gminy Sulechów 

 

02:22:34.229 --> 02:22:36.630 

za 2024 rok wraz z informacją o stanie imienia 

komunalnego. 

 

02:22:36.670 --> 02:22:39.631 

Na podstawie art. 13 pkt 5 i art. 19 ust. 1 i 2 ustawy z dnia 

7 października 

 

02:22:39.671 --> 02:22:41.131 

1992 roku o Regionalnej Izby Obrachunkowych, 

 

02:22:46.754 --> 02:22:52.525 

w związku z art. 267 ust. 3 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 

roku 

 

02:22:52.585 --> 02:22:55.811 

o finansach publicznych, Skład Orzekający Regionalnej 

Izby 

 

02:22:55.831 --> 02:22:57.354 

Obrachunkowej w Zielonej Górze w składzie: 

 

02:22:58.095 --> 02:23:01.179 

Dominik kamedulski Przewodniczący, Iwona Popiel 

członek, 

 

02:23:01.219 --> 02:23:04.883 

Barbara Kowalczyk członek, opiniuje pozytywnie 

sprawozdanie 

 

02:23:04.923 --> 02:23:09.689 

z wykonania budżetu Gminy Sulechów za 2024 rok wraz z 

informacją 

 

02:23:09.729 --> 02:23:11.771 

o stanie mienia komunalnego. Dziękuję bardzo. 

 

02:23:11.791 --> 02:23:13.553 

- Dziękuję. 

 

02:23:13.573 --> 02:23:14.614 

Przechodzimy do kolejnego punktu. 

 

02:23:14.634 --> 02:23:17.017 

Punkt trzeci, dyskusja. Czy ktoś z Państwa radnych 

chciałby zabrać 

 

02:23:17.057 --> 02:23:20.126 

głos w tym punkcie. 

 

02:23:20.166 --> 02:23:22.148 

Nie widzę, zatem przechodzimy do kolejnego punktu. 

 

02:23:22.188 --> 02:23:23.889 

Punkt czwarty, głosowanie projektu uchwały, 

 

02:23:23.949 --> 02:23:28.133 

druk numer 54/2025 w sprawie rozpatrzenia i 

zatwierdzenia 

 

02:23:28.153 --> 02:23:31.015 

sprawozdania finansowego Gminy Sulechów wraz ze 

sprawozdaniem 

 

02:23:31.035 --> 02:23:34.638 

z wykonania budżetu Gminy Sulechów za 2024 rok. 

 

02:23:34.658 --> 02:23:36.740 

Czy ktoś z Państwa radnych lub Pan burmistrz chciałby 

zadać głos 

 

02:23:36.760 --> 02:23:38.702 

w tym punkcie? Nie widzę, zatem przejdźmy do 

głosowania. 
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02:23:38.762 --> 02:23:41.464 

Bardzo proszę Państwa radnych o oddanie głosu na 

swoich urządzeniach. 

 

02:23:45.407 --> 02:23:47.828 

Za 20 radnych. 

 

02:23:47.888 --> 02:23:51.909 

Stwierdzam, że Rada Miejska zatwierdziła sprawozdanie z 

wykonania 

 

02:23:51.949 --> 02:23:55.530 

budżetu Gminy Sulechów za 2024 rok jednogłośnie. 

 

02:23:55.550 --> 02:23:56.851 

Przechodzimy do kolejnego punktu, 

 

02:23:56.911 --> 02:24:00.092 

punkt ósmy, absolutorium z tytułu wykonania budżetu 

Gminy Sulechów 

 

02:24:02.014 --> 02:24:05.157 

za 2024 rok. Punkt pierwszy, w tym punkcie 

przedstawienie wniosku 

 

02:24:05.197 --> 02:24:08.200 

Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Sulechowie w 

sprawie absolutorium 

 

02:24:08.240 --> 02:24:13.124 

dla Burmistrza Sulechowa z wykonania budżetu za 2024 

rok. 

 

02:24:13.164 --> 02:24:15.767 

Bardzo proszę Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej, 

 

02:24:15.827 --> 02:24:19.651 

Pana Sebastiana Różyckiego, o przedstawienie wniosku. 

Bardzo proszę. 

 

02:24:20.471 --> 02:24:22.573 

- Panie przewodniczący, Panowie burmistrzowie, 

 

02:24:22.613 --> 02:24:25.335 

szanowni radni i zgromadzeni goście. 

 

02:24:25.375 --> 02:24:30.218 

Zgodnie z treścią art. 18a ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 

1990 roku 

 

02:24:30.238 --> 02:24:32.380 

o samorządzie gminnym oraz zgodnie z art. 270 ust. 2 i 3 

ustawy 

 

02:24:32.400 --> 02:24:34.121 

z dnia 27 sierpnia 2009 o finansach publicznych, 

 

02:24:42.186 --> 02:24:47.027 

Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej w Sulechowie w dniu 8 

kwietnia 2025 roku 

 

02:24:47.067 --> 02:24:50.968 

rozpatrzyła i pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie z 

wykonania 

 

02:24:51.028 --> 02:24:56.650 

budżetu Gminy Sulechów za rok 2024 wraz z opinią RIO o 

tym 

 

02:24:56.710 --> 02:25:03.071 

sprawozdaniu, sprawozdanie finansowe Gminy Sulechów 

za rok 2024 

 

02:25:03.131 --> 02:25:07.533 

oraz informacje o stanie mienia komunalnego Gminy 

Sulechów za rok 

 

02:25:08.553 --> 02:25:15.016 

2024 według stanu na dzień 31 grudnia 2024 roku. 

 

02:25:15.036 --> 02:25:17.837 

Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej w Sulechowie 

pozytywnie opiniuje 

 

02:25:17.857 --> 02:25:22.979 

wykonanie budżetu Gminy Sulechów za rok 2024 i 

wnioskuje do Rady 

 

02:25:23.019 --> 02:25:27.061 

Miejskiej w Sulechowie o udzielenie absolutorium 

Burmistrzowi 

 

02:25:27.141 --> 02:25:28.582 

Sulechowa. 

 

02:25:28.602 --> 02:25:31.246 

Komisja Rewizyjna w wyniku głosowania jawnego, 

 

02:25:31.266 --> 02:25:33.730 

w którym wzięło udział czterech członków, 

 

02:25:33.770 --> 02:25:38.777 

przyjęła wyżej wymieniony wniosek stosunkiem głosów za 

4, 

 

02:25:38.777 --> 02:25:41.922 

przeciw 0, wstrzymało się 0. Dziękuję. 

 

02:25:42.779 --> 02:25:44.360 

- Dziękuję, przechodzimy do kolejnego punktu, 

 

02:25:44.400 --> 02:25:46.681 

przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej 

 

02:25:46.701 --> 02:25:49.143 

do sprawozdania z wykonania budżetu i informacji o 

stanie mienia 
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02:25:49.183 --> 02:25:54.006 

komunalnego i sprawozdania finansowego Gminy 

Sulechów za 2024 rok. 

 

02:25:54.066 --> 02:25:57.228 

Bardzo proszę Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej o 

przedstawienie 

 

02:25:57.328 --> 02:25:58.949 

opinii. Bardzo proszę Panie Sebastianie. 

 

02:25:59.789 --> 02:26:03.392 

- Komisja Rady Miejskiej w Sulechowie funkcjonująca w 

składzie 

 

02:26:03.472 --> 02:26:07.615 

Sebastian Różycki Przewodniczący, Bernard Kamiński 

członek komisji, 

 

02:26:07.695 --> 02:26:12.058 

Romuald Modrzyk członek komisji i Jerzy Rodzynek 

członek komisji 

 

02:26:12.098 --> 02:26:15.380 

na posiedzeniu w dniu 8 kwietnia dokonała oceny 

budżetu Gminy 

 

02:26:15.440 --> 02:26:20.204 

Sulechów za rok 2024, rozpatrując po pierwsze 

sprawozdanie 

 

02:26:20.244 --> 02:26:24.046 

z wykonania budżetu Gminy Sulechów za rok 2024. 

 

02:26:24.046 --> 02:26:28.390 

Po drugie opinię RIO w Zielonej Górze o sprawozdaniu z 

wykonania 

 

02:26:28.450 --> 02:26:32.434 

budżetu Gminy Sulechów za rok 2024. 

 

02:26:32.434 --> 02:26:36.878 

Po trzecie sprawozdanie finansowe Gminy Sulechów za 

rok 2024 i po 

 

02:26:36.958 --> 02:26:40.701 

czwarte informacja o stanie o stanie mienia komunalnego 

Gminy 

 

02:26:40.761 --> 02:26:45.866 

Sulechów na dzień 31 grudnia 2024 roku. 

 

02:26:45.886 --> 02:26:49.470 

Komisja Rewizyjna stwierdza, że wykonanie planowanych 

dochodów jest 

 

02:26:49.550 --> 02:26:54.857 

zgodne z planem dochodów oraz ze zmianami 

wprowadzonymi w ciągu roku. 

 

02:26:54.917 --> 02:27:01.505 

Wydatki budżetu w roku 2024 są zgodne z limitem 

wydatków określonych 

 

02:27:01.585 --> 02:27:06.389 

uchwałą budżetową oraz zmianami wprowadzonymi w 

ciągu roku. 

 

02:27:06.429 --> 02:27:10.051 

Szczegółowość sprawozdania z wykonania budżetu 

odpowiada 

 

02:27:10.111 --> 02:27:16.875 

szczegółowości uchwały budżetowej wraz ze zmianami 

dokonanymi w ciągu roku. 

 

02:27:16.915 --> 02:27:20.177 

Komisja Rewizyjna wysłuchała również ustnych wyjaśnień 

Skarbnika 

 

02:27:20.257 --> 02:27:27.321 

Gminy Sulechów i pozytywnie oceniła wykonanie budżetu 

za rok 2024. 

 

02:27:27.321 --> 02:27:29.422 

Komisja Rewizyjna w wyniku głosowania jawnego, 

 

02:27:29.462 --> 02:27:32.223 

w którym wzięło udział czterech członków komisji, 

 

02:27:32.303 --> 02:27:38.346 

pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie finansowe za rok 

2024, 

 

02:27:38.346 --> 02:27:42.988 

sprawozdanie z wykonanie budżetu Gminy Sulechów za 

rok 2024 

 

02:27:43.108 --> 02:27:46.229 

oraz informację o stanie mienia komunalnego Gminy 

Sulechów na dzień 

 

02:27:46.269 --> 02:27:55.073 

31 grudnia. 2024 roku stosunkiem głosów 4 za, przeciw 0, 

 

02:27:55.073 --> 02:27:56.734 

wstrzymało się 0. Dziękuję bardzo. 

 

02:27:58.014 --> 02:27:59.855 

- Dziękuję. Przechodzimy do kolejnego punktu. 

 

02:27:59.915 --> 02:28:02.657 

Punkt trzeci, przedstawienie uchwały Składu Orzekającego 

Regionalnej 

 

02:28:02.677 --> 02:28:04.958 
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Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze w sprawie wydania 

opinii 

 

02:28:04.978 --> 02:28:09.259 

o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w 

Sulechowie 

 

02:28:09.640 --> 02:28:11.901 

oraz udzielenie Burmistrzowi Sulechowa absolutorium z 

tytułu 

 

02:28:11.941 --> 02:28:16.102 

wykonania budżetu gminy za rok 2024. 

 

02:28:16.102 --> 02:28:17.263 

Bardzo proszę Panie Sebastianie. 

 

02:28:18.317 --> 02:28:21.458 

- Odczytam uchwałę bez uzasadnienia. 

 

02:28:21.518 --> 02:28:27.599 

Uchwała numer 193/2025 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby 

 

02:28:27.659 --> 02:28:33.561 

Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 9 kwietnia 2025 

roku w sprawie 

 

02:28:33.581 --> 02:28:37.562 

wydania opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej 

 

02:28:37.602 --> 02:28:41.463 

w Sulechowie w sprawie udzielenia absolutorium 

Burmistrzowi Sulechowa 

 

02:28:41.563 --> 02:28:45.464 

z wykonania budżetu za rok 2024. 

 

02:28:45.464 --> 02:28:49.685 

Skład Orzekający RIO w Zielonej Górze w osobach 

Dominik Kamedulski 

 

02:28:49.725 --> 02:28:54.806 

Przewodniczący, Iwona Popiel członek i Barbara Kowalczyk 

członek, 

 

02:28:54.866 --> 02:29:02.067 

działając na podstawie art. 13 pkt 8 i art. 19 ust. 1 i 2 

ustawy 

 

02:29:02.087 --> 02:29:08.648 

z dnia 7 października 1992 roku o regionalnych izbach 

obrachunkowych, 

 

02:29:08.668 --> 02:29:16.151 

w związku z art. 18a ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 

roku 

 

02:29:16.191 --> 02:29:19.473 

o samorządzie gminnym po zapoznaniu się z wnioskiem 

Komisji 

 

02:29:19.513 --> 02:29:23.776 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Sulechowie opiniuje 

pozytywnie wniosek 

 

02:29:23.836 --> 02:29:27.419 

Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Sulechowie w 

sprawie udzielenia 

 

02:29:27.459 --> 02:29:33.803 

absolutorium Burmistrzowi Sulechowa z wykonaniem 

budżetu za rok 2024. 

 

02:29:33.803 --> 02:29:35.124 

- Dziękuję. Przechodzimy do kolejnego punktu. 

 

02:29:35.224 --> 02:29:37.166 

Punkt czwarty, dyskusja. 

 

02:29:37.206 --> 02:29:39.848 

Czy ktoś z Państwa radnych lub Pan burmistrz chciałby 

zabrać głos 

 

02:29:39.868 --> 02:29:40.909 

w tym punkcie. 

 

02:29:40.969 --> 02:29:42.670 

Bardzo proszę, Pan Burmistrz Wojciech Sołtys. 

 

02:29:47.654 --> 02:29:51.938 

- Szanowni Państwo, po przeanalizowaniu wniosku Komisji 

Rewizyjnej 

 

02:29:52.038 --> 02:29:55.661 

i uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej proszę 

Państwa o udzielenie 

 

02:29:55.721 --> 02:29:58.323 

absolutorium. Dziękuję. 

 

02:30:00.184 --> 02:30:01.906 

- Dziękuję. Nie widzę więcej głosów w tym punkcie, 

 

02:30:01.926 --> 02:30:03.467 

zatem przechodzimy do kolejnego punktu. 

 

02:30:03.507 --> 02:30:07.290 

Punkt piąty, głosowanie projektu uchwały druk numer 

55/2025 

 

02:30:07.831 --> 02:30:12.835 

w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi 

Sulechowa za 2024 rok. 

 

02:30:12.895 --> 02:30:15.637 
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Bardzo proszę Państwa radnych o oddanie głosu na 

swoich urządzeniach, 

 

02:30:15.677 --> 02:30:20.000 

druk numer 55. 

 

02:30:25.845 --> 02:30:27.646 

Za 20 radnych. Stwierdzam, że uchwała... Że udzieliliśmy 

absolutorium Burmistrzowi 

 

02:30:27.706 --> 02:30:31.700 

Sulechowa jednogłośnie. Gratuluję Panie burmistrzu. 

[oklaski] 

 

02:30:39.758 --> 02:30:41.118 

- Panie przewodniczący, Wysoka Rado, 

 

02:30:41.278 --> 02:30:44.719 

szanowni Państwo, bardzo się cieszę, 

 

02:30:44.759 --> 02:30:47.520 

po raz drugi dziś mam okazję Państwu podziękować. 

 

02:30:47.580 --> 02:30:49.901 

To oczywiście jest już bardzo formalny wymiar, 

 

02:30:49.961 --> 02:30:53.322 

bardzo istotny z punktu widzenia samorządu. 

 

02:30:53.362 --> 02:30:58.503 

Cieszymy się z tego, że wspólnie udało nam się ten budżet 

za rok 2024 tak 

 

02:30:58.543 --> 02:31:02.144 

zrealizować, jak dzisiaj zostało to wyrażone już 

wielokrotnie 

 

02:31:02.204 --> 02:31:04.205 

i proszę Państwa o dalszą współpracę. 

 

02:31:04.605 --> 02:31:05.606 

Bardzo dziękuję. 

 

02:31:05.646 --> 02:31:07.948 

Jeśli Państwo pozwolicie, to w tym miejscu chciałbym też 

słowa 

 

02:31:07.988 --> 02:31:11.310 

skierować do moich zastępców, do Pani sekretarz, 

 

02:31:11.370 --> 02:31:15.654 

radców prawnych, Pana skarbnika, pracowników urzędu, 

 

02:31:15.694 --> 02:31:18.636 

kierowników, dyrektorów wszystkich jednostek 

podległych. 

 

02:31:18.796 --> 02:31:20.758 

Pragnę również podziękować sołectwom, 

 

02:31:20.818 --> 02:31:24.501 

sołtysom, naszym reprezentantom też w terenie 

bezpośrednio 

 

02:31:24.521 --> 02:31:28.544 

za współpracę i za to, że wspólnie tak wiele w mojej 

ocenie udało nam 

 

02:31:28.604 --> 02:31:32.607 

się zrealizować, a mam nadzieję, bardzo wiele jeszcze 

przed nami. 

 

02:31:32.647 --> 02:31:33.808 

Bardzo wszystkim Państwu dziękuję. [oklaski] 

 

02:31:41.683 --> 02:31:43.745 

- Szanowni Państwo, przechodzimy do kolejnego punktu, 

 

02:31:43.805 --> 02:31:46.667 

punkt dziewiąty, przerwa i tutaj patrzę na Państwa, 

 

02:31:46.707 --> 02:31:52.771 

bo już przerwa przed chwilą była. 

 

02:31:52.831 --> 02:31:54.152 

Ile przerwy? 

 

02:31:54.192 --> 02:31:56.934 

Pięć minut znowu? 

 

02:31:56.954 --> 02:32:02.472 

Szanowni Państwo... [niezrozumiałe] To mogę nie udzielać 

w ogóle. 

 

02:32:03.573 --> 02:32:06.836 

Szanowni Państwo, z formalnego punktu widzenia mamy 

przerwę, 

 

02:32:06.877 --> 02:32:09.479 

więc ogłaszam przerwę bardzo krótką. 

 

02:32:09.519 --> 02:32:10.640 

Minęła przerwa. 

 

02:32:10.680 --> 02:32:15.065 

Wznawiam obrady XVI zwyczajnej sesji Rady Miejskiej w 

Sulechowie 

 

02:32:15.085 --> 02:32:16.226 

IX kadencji. 

 

02:32:16.246 --> 02:32:17.587 

Jesteśmy w punkcie dziesiątym. 

 

02:32:17.647 --> 02:32:21.091 

Informacja z działalności nadleśnictw zarządzających 

gruntami 
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02:32:21.151 --> 02:32:22.312 

na terenie Gminy Sulechów. 

 

02:32:22.932 --> 02:32:25.834 

Taką informację nam przedłożyło nadleśnictwo. 

 

02:32:25.894 --> 02:32:29.896 

Czy ktoś z Państwa radnych chciałby zabrać głos w tym 

punkcie. 

 

02:32:29.936 --> 02:32:34.159 

Mamy tutaj przedstawiciela Nadleśnictwa Sulechów Pana 

Jerzego 

 

02:32:34.259 --> 02:32:36.140 

Kołpowskiego. 

 

02:32:36.200 --> 02:32:41.003 

Jeżeli będą pytania, to możemy skorzystać z obecności 

Pana inżyniera. 

 

02:32:41.043 --> 02:32:44.645 

Nie ma pytań, zatem przyjmujemy tą informację. 

 

02:32:45.446 --> 02:32:47.647 

A, ktoś się jednak zgłosił. Pan burmistrz, bardzo proszę. 

 

02:32:49.403 --> 02:32:50.864 

- Panie przewodniczący, Wysoka Rado, 

 

02:32:50.924 --> 02:32:53.805 

szanowni Państwo, to nie będzie pytanie, 

 

02:32:53.885 --> 02:32:55.666 

to będzie stwierdzenie. 

 

02:32:55.726 --> 02:32:58.027 

Chciałbym to po prostu zrobić bardzo formalnie. 

 

02:32:58.047 --> 02:33:01.608 

Chciałbym podziękować za współpracę Nadleśnictwu 

Sulechów. 

 

02:33:01.628 --> 02:33:06.471 

Szanowni Państwo, bardzo wiele, czasami nawet tak 

głośno to 

 

02:33:06.491 --> 02:33:11.173 

nie wybrzmiało dziś w przestrzeni, wspólnych projektów 

za nami. 

 

02:33:11.233 --> 02:33:13.274 

Bardzo dziękuję za zgodę również na to, 

 

02:33:13.334 --> 02:33:17.115 

że możemy wszyscy w takim, a nie innym wymiarze 

korzystać z terenu 

 

02:33:17.155 --> 02:33:18.216 

Nadleśnictwa Sulechów. 

 

02:33:19.256 --> 02:33:21.678 

Proszę tego źle nie odebrać, ale nie wszędzie jest tak 

dobrze jak 

 

02:33:21.698 --> 02:33:24.420 

w Sulechowie i my to naprawdę dostrzegamy. 

 

02:33:24.440 --> 02:33:26.000 

Dostrzegają to również nasi mieszkańcy, 

 

02:33:26.040 --> 02:33:28.542 

czego najlepszym przykładem jest chociażby to, 

 

02:33:28.602 --> 02:33:31.804 

co niedawno za nami, weekendowe wyścigi rowerowe, 

 

02:33:31.884 --> 02:33:36.146 

ale również wybudowany, oddana niedawno do takiego 

bardzo oficjalnego 

 

02:33:36.206 --> 02:33:43.691 

użytku trasa rowerowa, która również prowadzi po 

Państwa terenie, 

 

02:33:44.752 --> 02:33:47.135 

zrealizowana w partnerstwie, co warto podkreślić, 

 

02:33:48.016 --> 02:33:51.920 

kilka stron tego przedsięwzięcia, Nadleśnictwo Sulechów 

jako 

 

02:33:51.960 --> 02:33:59.309 

właściciel większości gruntów, Bikesul Sulechów jako 

grupa zapaleńców 

 

02:33:59.369 --> 02:34:03.934 

kolarstwa górskiego, Sulechowski Ośrodek Sportu i 

Rekreacji, 

 

02:34:03.954 --> 02:34:05.055 

Gmina Sulechów. 

 

02:34:05.095 --> 02:34:09.298 

Plus jeszcze partnerzy instytucjonalni, a także podmioty 

gospodarcze 

 

02:34:09.338 --> 02:34:13.842 

razem zrobiły coś, co naprawdę jest rzeczą fantastyczną, 

 

02:34:13.882 --> 02:34:15.683 

ale tych przykładów można by mnożyć więcej, 

 

02:34:15.723 --> 02:34:18.405 

więc ja, wykorzystując obecność Pana, 

 

02:34:18.445 --> 02:34:21.247 

chciałem to po prostu bardzo, bardzo głośno i publicznie 
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02:34:21.267 --> 02:34:22.608 

wypowiedzieć. Bardzo dziękuję. 

 

02:34:23.709 --> 02:34:28.212 

- Dziękuję. Bardzo proszę. 

 

02:34:31.860 --> 02:34:34.842 

- Szanowny Panie przewodniczący, Panowie 

burmistrzowie, 

 

02:34:34.962 --> 02:34:36.143 

szanowna rado. 

 

02:34:36.183 --> 02:34:41.426 

Dwa zdania komentarza, jeśli chodzi w ogóle o tę formułę 

informacji 

 

02:34:41.446 --> 02:34:45.228 

o działalności nadleśnictw na terenie gmin, 

 

02:34:45.248 --> 02:34:47.109 

w tym przypadku Gminy Sulechów. 

 

02:34:47.489 --> 02:34:49.750 

Szanowni Państwo, jak zapewne zauważyliście, 

 

02:34:49.770 --> 02:34:53.692 

w ostatnim czasie dyskurs publiczny wokół Lasów 

Państwowych niestety 

 

02:34:53.732 --> 02:34:57.614 

troszeczkę inklinował w dosyć negatywną stronę. 

 

02:34:57.654 --> 02:35:02.457 

Ma to związek głównie z kwestiami ochrony przyrody, 

 

02:35:02.597 --> 02:35:06.719 

ryzyka zmian, jakie zachodzą w związku ze zmianami 

klimatu. 

 

02:35:07.659 --> 02:35:11.442 

Dlatego też nasz dyrektor generalny podjął taką decyzję, 

 

02:35:11.502 --> 02:35:16.905 

aby każde nadleśnictwo co roku do końca kwietnia 

sporządzało 

 

02:35:16.945 --> 02:35:19.947 

sprawozdanie ze swojej działalności w roku ubiegłym. 

 

02:35:20.027 --> 02:35:22.168 

Państwo mieli okazję zapoznać się z materiałami, 

 

02:35:22.208 --> 02:35:23.249 

które przekazaliśmy. 

 

02:35:23.269 --> 02:35:25.630 

To jest syntetyczne ujęcie tego, 

 

02:35:25.670 --> 02:35:29.151 

jak nadleśnictwo funkcjonuje w ogóle, 

 

02:35:29.271 --> 02:35:33.472 

plus to, co zostało zrealizowane w roku poprzednim i 

krótki zarys 

 

02:35:33.532 --> 02:35:36.933 

działań na rok 2025, na kolejny rok. 

 

02:35:39.014 --> 02:35:41.494 

Odnosząc się do słów Pana burmistrza, 

 

02:35:41.574 --> 02:35:45.436 

to w zasadzie ja chciałem w podobny sposób 

podsumować. 

 

02:35:45.516 --> 02:35:50.137 

Różnie bywa w skali kraju, natomiast tutaj w Sulechowie, 

 

02:35:50.177 --> 02:35:54.078 

Sulechów zawsze był racjonalny, zawsze rozmawiało się o 

konkretnych 

 

02:35:54.158 --> 02:35:56.117 

problemach, jeśli ten problem był, 

 

02:35:56.157 --> 02:35:59.159 

nie był eskalowany, szybko dochodziliśmy do konkluzji. 

 

02:35:59.179 --> 02:36:03.321 

Ja myślę, że lokalne społeczeństwo również w ten sposób 

nas odbiera. 

 

02:36:03.381 --> 02:36:05.382 

My staramy się działać w takim kierunku, 

 

02:36:05.402 --> 02:36:08.603 

żeby tak być odbieranymi. 

 

02:36:08.643 --> 02:36:13.025 

Dziękuję Państwu za obecność tutaj, 

 

02:36:13.065 --> 02:36:15.266 

za zapoznanie się z tymi materiałami. 

 

02:36:16.206 --> 02:36:20.469 

Myślę, że to sprawozdanie, ono niech będzie takim 

przyczynkiem 

 

02:36:20.529 --> 02:36:25.252 

do tego, abyście Państwo mieli jeszcze większe 

przeświadczenie 

 

02:36:25.292 --> 02:36:28.293 

o naszej otwartości na głos społeczeństwa, 

 

02:36:28.334 --> 02:36:29.594 



Załącznik do protokołu ORG.0002.5.2025 z dnia 20 maja 2025 r. 

Strona 69 z 89 
 

na wasze potrzeby. 

 

02:36:30.055 --> 02:36:35.258 

W treści prezentacji znajdują się dane kontaktowe do 

nadleśnictwa, 

 

02:36:35.278 --> 02:36:36.718 

w tym również do mnie. 

 

02:36:36.799 --> 02:36:40.000 

Zachęcam do kontaktu w przypadku jakichkolwiek pytań, 

 

02:36:40.060 --> 02:36:44.714 

wątpliwości czy problemów, najlepiej rozwiązywać je u 

źródeł. 

 

02:36:44.774 --> 02:36:46.355 

Dlatego zapraszamy do kontaktu. 

 

02:36:46.415 --> 02:36:49.278 

I jeszcze raz pragnę podziękować Panu burmistrzowi, 

 

02:36:49.338 --> 02:36:51.900 

bo jest prawdą to, co powiedział. 

 

02:36:51.920 --> 02:36:56.563 

Współpraca z Gminą Sulechów jest wzorcowa i bardzo 

efektywna. 

 

02:36:56.604 --> 02:36:58.065 

Dziękuję bardzo. 

 

02:36:58.225 --> 02:37:00.387 

- Dziękuję. Do głosu jednak się radni zgłosili. 

 

02:37:00.407 --> 02:37:01.948 

Bardzo proszę, Pan Radny Piotr Bodnar. 

 

02:37:03.231 --> 02:37:06.174 

- Ja, korzystając z okazji, również chciałem złożyć 

podziękowania 

 

02:37:06.214 --> 02:37:11.219 

za dotychczasową współpracę, tym razem reprezentując 

zapaleńców 

 

02:37:11.259 --> 02:37:16.965 

łuczników tradycyjnych, którzy od dobrych kilku lat 

przenieśli ten 

 

02:37:17.025 --> 02:37:21.089 

turniej, który odbywał się w środku miasta dzięki 

współpracy 

 

02:37:21.149 --> 02:37:24.192 

z nadleśnictwu na teren nadleśnictwa. 

 

02:37:25.112 --> 02:37:30.157 

Turniej, który zbiera bardzo dobre opinie w całej Polsce i 

my mamy co 

 

02:37:30.217 --> 02:37:34.660 

roku stałe obłożenie zawodników, które wcześniej się... 

 

02:37:34.720 --> 02:37:37.943 

Różnie to bywało, natomiast teraz jest to 50 osób, które 

zawsze 

 

02:37:37.963 --> 02:37:39.764 

deklaruje przyjazd i przyjeżdża. 

 

02:37:39.804 --> 02:37:41.085 

Także to też świadczy o tym, że to... 

 

02:37:41.866 --> 02:37:46.209 

To dzięki temu też terenowi fajnie zorganizowanemu i 

świetnej 

 

02:37:46.229 --> 02:37:47.350 

współpracy naprawdę. 

 

02:37:47.370 --> 02:37:50.433 

Także ja również na ręce Pana Jerzego składam 

podziękowania dla 

 

02:37:50.513 --> 02:37:53.935 

nadleśnictwa za naprawdę świetną współpracę. Bardzo 

dziękuję. 

 

02:37:54.015 --> 02:37:57.198 

- Dziękuję. Do głosu zgłosił się Pan Radny Wiesław 

Kołakowski. Bardzo proszę. 

 

02:37:58.161 --> 02:38:00.742 

- Dziękuję bardzo. 

 

02:38:00.782 --> 02:38:02.162 

Podziękowania nie ma końca. 

 

02:38:02.222 --> 02:38:05.603 

Jak jest za co, to się chwali, a ja mam takie krótkie 

pytanie, 

 

02:38:05.663 --> 02:38:08.124 

do którego wracamy co jakiś czas, 

 

02:38:08.164 --> 02:38:09.504 

tylko nie wiem, czy do Pana inżyniera, 

 

02:38:09.544 --> 02:38:10.864 

czy do Pana burmistrza. 

 

02:38:10.904 --> 02:38:13.105 

Czy coś drgnęło w sprawie tego źródełka, 

 

02:38:13.185 --> 02:38:14.725 

bagienka w Górkach Małych? 
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02:38:14.745 --> 02:38:16.186 

Dziękuję. 

 

02:38:16.266 --> 02:38:20.847 

- Dziękuję. Panie burmistrzu? Bardzo proszę. 

 

02:38:24.049 --> 02:38:26.131 

- Panie przewodniczący, Wysoka Rado, 

 

02:38:26.191 --> 02:38:27.232 

Panie Wiesławie. 

 

02:38:28.573 --> 02:38:30.274 

Pan wie, że ja bym wolał powiedzieć wtedy, 

 

02:38:30.294 --> 02:38:31.315 

kiedy będzie konkret. 

 

02:38:31.375 --> 02:38:34.597 

Na dzisiaj konkretu nie ma, więc może nie mówmy 

jeszcze, 

 

02:38:34.897 --> 02:38:38.079 

kiedy to będzie i w jakim wymiarze. 

 

02:38:38.119 --> 02:38:41.222 

Natomiast nic się nie zmieniło, jest wola strona. 

 

02:38:41.282 --> 02:38:45.505 

W mojej ocenie to jest najważniejsze, 

więc my na pewno doprowadzimy tą sprawę do końca. 

 

02:38:47.003 --> 02:38:50.685 

- Dziękuję, nie widzę więcej głosu w tym punkcie. 

 

02:38:50.745 --> 02:38:52.647 

Zatem przechodzimy do kolejnego punktu. 

 

02:38:52.687 --> 02:38:55.889 

Punkt 11. Ocena zasobów pomocy społecznej za 2024 

rok. 

 

02:38:56.109 --> 02:38:58.750 

Czy ktoś z Państwa radnych lub Pan burmistrz chciałby 

zabrać głos 

 

02:38:58.770 --> 02:39:00.171 

w tym punkcie? 

 

02:39:00.211 --> 02:39:01.632 

Nie widzę. 

 

02:39:01.672 --> 02:39:04.874 

Dyskutowaliśmy o tym na komisji, tak jak na temat też 

poprzedniego 

 

02:39:04.894 --> 02:39:08.517 

sprawozdania, więc przechodzimy do punktu 12. 

 

02:39:08.517 --> 02:39:10.778 

Sprawozdanie z realizacji zadań wynikających z ustawy o 

wspieraniu 

 

02:39:10.798 --> 02:39:14.160 

rodziny i systemie pieczy zastępczej za 2024 rok. 

 

02:39:14.381 --> 02:39:16.742 

Czy ktoś z Państwa radnych lub Pan burmistrz chciałby 

zabrać głos 

 

02:39:16.782 --> 02:39:18.083 

w tym punkcie. 

 

02:39:18.123 --> 02:39:20.224 

Nie widzę, zatem przejdźmy do kolejnego punktu, 

 

02:39:20.284 --> 02:39:23.386 

punkt 13, analiza stanu bezpieczeństwa na terenie 

działania 

 

02:39:23.446 --> 02:39:26.188 

Komisariatu Policji w Sulechowie, w tym Miasta i Gminy 

Sulechów 

 

02:39:26.248 --> 02:39:30.111 

za 2024 rok. Czy ktoś z Państwa radnych lub Pan burmistrz 

chciałby 

 

02:39:30.151 --> 02:39:31.252 

zabrać głos w tym punkcie. 

 

02:39:31.352 --> 02:39:33.193 

Bardzo proszę, Pan Radny Sebastian Różycki. 

 

02:39:34.810 --> 02:39:36.991 

- Panie przewodniczący, Panie burmistrzu, 

 

02:39:37.051 --> 02:39:40.493 

szanowni radni, Panie komendancie. 

 

02:39:40.553 --> 02:39:45.695 

Podczas właśnie komisji zwróciłem się z zapytaniem, 

 

02:39:45.755 --> 02:39:50.878 

jeśli chodzi o kwestię tabeli, która została nam 

przedłożona, 

 

02:39:50.938 --> 02:39:56.220 

jeśli chodzi o wszczęte postępowania i pytanie dotyczyło 

tak naprawdę 

 

02:39:56.260 --> 02:40:02.024 

głównie przestępstw rozbójniczych, bo mamy dynamikę 

tutaj 400 procent. 

 

02:40:02.084 --> 02:40:07.848 



Załącznik do protokołu ORG.0002.5.2025 z dnia 20 maja 2025 r. 

Strona 71 z 89 
 

Widzimy też, że kradzież pojazdów, tutaj dynamika jest 

przy 140 procent, 

 

02:40:08.029 --> 02:40:12.011 

czyli o 40 procent więcej rok do roku. 

 

02:40:12.051 --> 02:40:14.693 

Chciałbym jeszcze poszerzyć też te zapytania, 

 

02:40:14.733 --> 02:40:20.759 

dlatego że dokonując analizy materiału związanej z 

narkomanią, 

 

02:40:20.799 --> 02:40:26.985 

która się, że tak powiem, rozprzestrzenia na terenie naszej 

gminy, 

 

02:40:27.045 --> 02:40:31.249 

dyrektorzy placówek oświatowych też zgłaszali fakt, 

 

02:40:31.409 --> 02:40:36.633 

że coraz częściej stykają się z naruszeniami i incydentami 

związanymi 

 

02:40:36.773 --> 02:40:45.395 

z pobieraniem czy używaniem i sprzedażą narkotyków w 

pobliżu 

 

02:40:45.475 --> 02:40:52.877 

jednostek oświatowych, a poprzednio w takiej analizie 

pojawił się 

 

02:40:52.917 --> 02:40:54.798 

materiał o narkomanii. 

 

02:40:54.878 --> 02:41:00.159 

Tutaj żadnych takich informacji w Państwa materiale nie 

ma, 

 

02:41:00.179 --> 02:41:01.580 

dlatego chciałbym się dopytać też, 

 

02:41:02.316 --> 02:41:06.559 

co się dzieje w tej materii, jeśli chodzi właśnie o ten 

aspekt. 

 

02:41:06.599 --> 02:41:08.661 

Kolejna rzecz, która mnie niepokoi, 

 

02:41:08.741 --> 02:41:15.286 

bo do incydentów wandalizmu i innych spraw dochodzi 

najczęściej 

 

02:41:15.386 --> 02:41:16.807 

w środku tygodnia. 

 

02:41:16.847 --> 02:41:20.430 

Patrzmy na przykład, jeśli chodzi o słynnego Sulecha. 

 

02:41:20.470 --> 02:41:24.513 

Całe szczęście udało się tutaj wykryć i złapać sprawcę. 

 

02:41:24.553 --> 02:41:26.975 

Natomiast proszę i mógłbym też o informację, 

 

02:41:27.876 --> 02:41:33.722 

ile patroli mamy w godzinach wieczornych od 

poniedziałku do piątku. 

 

02:41:34.102 --> 02:41:39.507 

To myślę, że odpowiedź na pewno by mi tutaj pomogła i 

proszę 

 

02:41:39.527 --> 02:41:45.173 

też o informację, jeśli chodzi o liczbę osób zatrudnionych 

 

02:41:45.233 --> 02:41:49.598 

w komisariacie, bo odkąd historycznie zasiadam tu jako 

radny, 

 

02:41:50.138 --> 02:41:53.421 

wiem, że wielokrotnie bywały problemy kadrowe. 

 

02:41:53.501 --> 02:41:56.644 

Czy ten problem się nawarstwia, czy też nie? 

 

02:41:56.704 --> 02:41:59.367 

Prosiłbym o kilka słów komentarza. Dziękuję. 

 

02:41:59.447 --> 02:42:00.949 

- Dziękuję. 

 

02:42:00.989 --> 02:42:02.650 

Mamy kilka pytań. 

 

02:42:02.690 --> 02:42:04.612 

Jeszcze mamy Panią Krystynę, to może zbierzmy 

 

02:42:04.672 --> 02:42:08.376 

pytania. [niezrozumiałe] Dobra, bardzo proszę Pani 

Krystyno. 

 

02:42:13.539 --> 02:42:15.401 

- Panie przewodniczący, Panie burmistrzu, 

 

02:42:15.941 --> 02:42:18.423 

szanowni radni i goście. 

 

02:42:18.503 --> 02:42:23.707 

Mam przed sobą właśnie to sprawozdanie sporządzone i 

powiem szczerze, 

 

02:42:23.807 --> 02:42:28.411 

że naprawdę jestem pod wrażeniem tego sprawozdania. 

 

02:42:28.511 --> 02:42:31.353 

Jest bardzo dużo wykryć i widać, 
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02:42:31.433 --> 02:42:35.136 

że każde zdarzenie pewnie jest odnotowywane, 

 

02:42:35.276 --> 02:42:39.560 

ale niepokoiło mnie w tym sprawozdaniu takie 

stwierdzenie. 

 

02:42:39.620 --> 02:42:43.895 

Nie ujawniono w środowisku nieletnich dzieci, 

 

02:42:43.935 --> 02:42:51.302 

które biorą narkotyki, a z drugiej strony jest taka tabelka, 

 

02:42:51.322 --> 02:42:54.745 

gdzie są określane kategorie przestępstwa. 

 

02:42:54.765 --> 02:42:59.889 

W tych kategoriach przestępstw nie ma takiego czegoś jak 

przestępstwo 

 

02:42:59.930 --> 02:43:01.851 

związane z narkotykami. 

 

02:43:01.911 --> 02:43:04.133 

A pod spodem z kolei jest druga tabelka, 

 

02:43:04.914 --> 02:43:08.517 

która mówi o wszczętych postępowaniach. 

 

02:43:09.737 --> 02:43:15.759 

I jest tak, przestępstwa stwierdzone i wykrywalność i 

przestępstw 

 

02:43:15.799 --> 02:43:19.700 

jest 80, nie wiadomo jakich, ale pod tą tabelką jest 

napisane 

 

02:43:23.061 --> 02:43:26.362 

przestępczość narkotykowa. 

 

02:43:26.422 --> 02:43:28.683 

Więc jak faktycznie jest z tą narkomanią? 

 

02:43:29.043 --> 02:43:33.744 

Bo w poprzednim, jak rozmawialiśmy o raporcie o stanie 

gminy, 

 

02:43:33.824 --> 02:43:38.946 

ja wspominałam, że narkomanie wydaje się 102 tysiące 

złotych rocznie. 

 

02:43:41.181 --> 02:43:46.947 

Wspominałam również o grupie, która została powołana 

jako w ramach 

 

02:43:47.007 --> 02:43:52.573 

Bezpieczna Gmina Sulechów i w tej grupie między innymi 

są 

 

02:43:52.613 --> 02:43:57.864 

przedstawiciele policji, więc ja bym chciała, 

 

02:43:57.944 --> 02:44:00.625 

żeby znaleźć tutaj taką spójną odpowiedź, 

 

02:44:00.685 --> 02:44:04.186 

jaki jest faktyczny stan, jeśli chodzi o tą narkomanię, 

 

02:44:04.226 --> 02:44:05.886 

bo sygnały są różne. 

 

02:44:05.946 --> 02:44:09.707 

Ja w końcu nie wiem, jak to jest faktycznie. 

 

02:44:10.507 --> 02:44:14.148 

Przestępstwa stwierdzone z zakresu narkomanii 80, 

 

02:44:14.148 --> 02:44:15.669 

a więc jest ta narkomania w tym Sulechowie, 

 

02:44:15.689 --> 02:44:16.949 

czy jej nie ma? 

 

02:44:17.029 --> 02:44:19.430 

Czy ona występuje w szkołach podstawowych, 

 

02:44:19.610 --> 02:44:23.811 

czy w szkołach średnich? 

 

02:44:23.871 --> 02:44:26.314 

Uważam, że... 

 

02:44:26.354 --> 02:44:30.137 

To nie jest żaden przytyk, to jest tylko taki mój wniosek, 

 

02:44:30.177 --> 02:44:33.319 

który z tego płynie, że wszystkie te organizacje, 

 

02:44:33.339 --> 02:44:36.080 

które tworzą Bezpieczną Gminę Sulechów, 

 

02:44:36.120 --> 02:44:41.684 

powinni się jednak pochylić nad problemem narkomanii i 

to jest taka 

 

02:44:41.744 --> 02:44:45.166 

moja uwaga i chciałabym, żeby... 

 

02:44:45.306 --> 02:44:48.188 

Być może nie umiem tego sprawozdania czytać, 

 

02:44:48.228 --> 02:44:54.495 

być może jak poprosiłabym o odpowiedź przedstawiciela 

policji, 

 

02:44:54.635 --> 02:44:57.898 

może nam rozjaśnić tutaj, o co to tak naprawdę chodzi. 
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02:44:59.399 --> 02:45:01.141 

- Dziękuję. Bardzo proszę Panie komendancie. 

 

02:45:04.130 --> 02:45:08.694 

- Szanowny Panie przewodniczący, Panie burmistrzu i 

szanowna rado, 

 

02:45:08.734 --> 02:45:11.336 

jeżeli chodzi o przestępstwa tutaj narkotykowe, 

 

02:45:11.376 --> 02:45:13.378 

odniosę się w pierwszej kolejności do tego, 

 

02:45:13.418 --> 02:45:18.262 

są to postępowania w 2024 roku, to są wszczęte 

postępowania. 

 

02:45:18.282 --> 02:45:20.243 

W wyniku wszczętych postępowań to są, 

 

02:45:20.944 --> 02:45:25.507 

załóżmy, zatrzymane osoby, których postępowanie jest 

wszczęte. 

 

02:45:25.608 --> 02:45:29.491 

I w wyniku tego, jeżeli jest znaczna ilość środków 

odurzających, 

 

02:45:29.571 --> 02:45:32.854 

są następne czyny w zakresie sprzedaży, 

 

02:45:32.914 --> 02:45:34.715 

udzielania tych narkotyków. 

 

02:45:34.755 --> 02:45:39.679 

I dlatego taka liczba tutaj, bo każde przestępstwo później 

jest 

 

02:45:39.739 --> 02:45:42.247 

wydzielane z tego. 

 

02:45:42.267 --> 02:45:46.268 

Jeżeli chodzi o przestępczość narkotykową, 

 

02:45:46.349 --> 02:45:49.289 

ona istnieje. 

 

02:45:49.690 --> 02:45:54.031 

Są przypadki, zatrzymujemy takie osoby. 

 

02:45:54.191 --> 02:45:57.112 

Nie jest to powiedziane, że to jest nastolatek, 

 

02:45:57.172 --> 02:46:00.013 

typowo dziecko, bo z takimi przypadkami nie mieliśmy do 

czynienia. 

 

02:46:00.493 --> 02:46:03.075 

Jeżeli chodzi o przestępczość wśród nieletnich, 

 

02:46:03.135 --> 02:46:08.078 

zaczyna się to od roku 2017 do nawet pięćdziesięciu paru 

lat, 

 

02:46:08.118 --> 02:46:10.120 

bo i takie się zdarzają sytuacje. 

 

02:46:10.160 --> 02:46:14.523 

Ostatnio mieliśmy też znaczną ilość środków odurzających 

w tym roku 

 

02:46:14.603 --> 02:46:17.445 

ujawnionych na terenie Miasta Sulechowa. 

 

02:46:18.485 --> 02:46:21.487 

Jest to mężczyzna, który ma ponad trzydzieści parę lat, 

 

02:46:21.527 --> 02:46:23.768 

więc to nie możemy generalizować tutaj tego faktu, 

 

02:46:23.788 --> 02:46:29.490 

że to są nastoletni, czy też osoby tylko i wyłącznie 

nieletnie. 

 

02:46:29.510 --> 02:46:34.232 

Współpracujemy ze szkołami w zakresie profilaktyki 

narkotykowej, 

 

02:46:34.292 --> 02:46:36.834 

są organizowane przez Pana Krzysztofa Kasperskiego, 

 

02:46:36.894 --> 02:46:40.055 

który jest profilaktykiem u nas w komisariacie, 

 

02:46:40.115 --> 02:46:49.120 

u mnie w komisariacie i prowadzimy takie generalnie 

pogadanki 

 

02:46:49.160 --> 02:46:53.523 

o szkodliwości środków odurzających, jak unikać tego 

problemu, 

 

02:46:53.623 --> 02:46:58.447 

jakie są ewentualne skutki nadużywania takich środków 

odurzających. 

 

02:46:59.328 --> 02:47:03.551 

Proszę mi uwierzyć, naprawdę przykładamy codziennie 

wagę do tego, 

 

02:47:03.611 --> 02:47:11.797 

żeby ten rodzaj przestępczości likwidować i zatrzymywać 

tych sprawców 

 

02:47:11.877 --> 02:47:16.381 

zarówno posiadających, jak i docierać do takiego źródła, 

 

02:47:16.861 --> 02:47:24.613 



Załącznik do protokołu ORG.0002.5.2025 z dnia 20 maja 2025 r. 

Strona 74 z 89 
 

w celu eliminacji dealera, jak to popularnie się nazywa. 

 

02:47:26.256 --> 02:47:29.797 

Jeżeli chodzi o stan etatowy Komisariatu Policji, 

 

02:47:29.897 --> 02:47:33.138 

jest to 66 osób, 5 pracowników cywilnych. 

 

02:47:33.178 --> 02:47:38.739 

Na chwilę obecną mamy blisko 7 osób na szkołach, 

 

02:47:38.819 --> 02:47:41.459 

na kursach przygotowawczych. 

 

02:47:41.940 --> 02:47:47.741 

I będzie to trwało mniej więcej do sierpnia tego roku. 

 

02:47:47.781 --> 02:47:50.842 

Dwie osoby mi teraz wracają po adaptacji, 

 

02:47:50.882 --> 02:47:56.887 

bo proszę sobie uświadomić to, 

 

02:47:56.927 --> 02:47:58.569 

że młody policjant, który przychodzi, 

 

02:47:58.589 --> 02:48:00.952 

jest przyjmowany do służby w policji, 

 

02:48:00.972 --> 02:48:03.435 

tak jak ostatnio zostały przyjęte cztery osoby, 

 

02:48:03.515 --> 02:48:07.239 

on idzie na okres szkoły siedmiomiesięcznej. 

 

02:48:07.299 --> 02:48:09.321 

Po tej szkole, jak zaliczy tą szkołę, 

 

02:48:09.362 --> 02:48:12.766 

kurs podstawowy to się nazywa, idzie na adaptację 

zawodową. 

 

02:48:13.306 --> 02:48:15.969 

Ta adaptacja zawodowa albo odbywa się w Zielonej 

Górze, 

 

02:48:16.049 --> 02:48:19.532 

albo ewentualnie we wskazanym przez Komendę 

Wojewódzką miejscu. 

 

02:48:19.592 --> 02:48:21.134 

Zazwyczaj jest to albo Zielona Góra, 

 

02:48:21.194 --> 02:48:23.236 

albo też Warszawa. 

 

02:48:23.316 --> 02:48:26.999 

I oni tam przez okres trzech miesięcy pełnią służbę, 

 

02:48:27.039 --> 02:48:33.225 

doszkalając się już ze strony praktycznej do zawodu. 

 

02:48:33.265 --> 02:48:36.768 

Po tych trzech miesiącach wracają i są planowani do 

służby. 

 

02:48:38.110 --> 02:48:39.571 

Następnym pytaniem, które tu było, 

 

02:48:39.651 --> 02:48:43.954 

to odnośnie służb, które są w godzinach wieczorowych. 

 

02:48:43.974 --> 02:48:48.518 

W godzinach mam ogniwo patrolowo-interwencyjne, 

które pracuje 

 

02:48:48.558 --> 02:48:53.302 

w systemie dwunastogodzinnym, czyli od godziny 8 do 

godziny 20. 

 

02:48:53.302 --> 02:48:55.684 

Koło godziny 20 wchodzi następny patrol, 

 

02:48:55.824 --> 02:48:58.346 

a w międzyczasie, jeżeli chodzi o weekendy, 

 

02:48:58.406 --> 02:49:00.527 

są wzmacniane... 

 

02:49:00.567 --> 02:49:03.130 

Mam wzmocnienie, nadzoruję to, 

 

02:49:03.190 --> 02:49:04.731 

bo ja zajmuję się sprawami prewencji, 

 

02:49:05.191 --> 02:49:09.361 

nadzorujemy po prostu wzmocnienie tutaj patroli o jeden, 

 

02:49:09.481 --> 02:49:11.586 

dwa, w zależności od potrzeb, które są. 

 

02:49:14.619 --> 02:49:15.740 

I to wszystko. 

 

02:49:15.820 --> 02:49:18.041 

- Dziękuję. Do głosu zgłosił się Pan Radny Jacek Światły. 

 

02:49:18.061 --> 02:49:19.381 

Bardzo proszę. 

 

02:49:19.441 --> 02:49:21.202 

- Dziękuję Panie przewodniczący. 

 

02:49:21.282 --> 02:49:23.283 

Ja tylko tak w nawiązaniu do tej informacji, 

 

02:49:23.303 --> 02:49:26.104 

bo generalnie ona jest na tyle wystarczająca i czytelna. 
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02:49:26.124 --> 02:49:28.145 

Chciałbym tylko zapytać, czy ewentualnie, 

 

02:49:28.205 --> 02:49:33.928 

bo to dotyczy 2024 roku, ale chodzi mi bardziej o takie 

zagrożenia, 

 

02:49:33.968 --> 02:49:38.109 

które ewentualnie mogą wystąpić w nadchodzącym roku. 

 

02:49:38.130 --> 02:49:41.191 

Czego się mają ewentualnie obawiać mieszkańcy, 

 

02:49:41.251 --> 02:49:43.572 

rodzice ewentualnie, jeżeli chodzi o dzieci? Dziękuję. 

 

02:49:44.508 --> 02:49:46.629 

- Dziękuję. 

 

02:49:46.649 --> 02:49:49.491 

Bardzo proszę. 

 

02:49:49.551 --> 02:49:50.872 

- Bardziej precyzyjnie pytanie? 

 

02:49:50.912 --> 02:49:52.813 

Bo to tak... 

 

02:49:55.414 --> 02:49:59.256 

- Chodzi mi przede wszystkim o jakieś takie tutaj 

zagrożenia związane 

 

02:49:59.296 --> 02:50:05.320 

z narkotykami, jak również chodzi mi o zagrożenia 

związane z alkoholem. Dziękuję. 

 

02:50:07.679 --> 02:50:11.002 

- Ja myślę, że takie zagrożenia istniały, istnieją i będą 

istnieć. 

 

02:50:11.042 --> 02:50:15.566 

Ciężko mi się odnieść, jakie są bezpośrednie i 

indywidualizować 

 

02:50:16.467 --> 02:50:18.529 

zagrożenie. 

 

02:50:18.549 --> 02:50:20.570 

Jeżeli chodzi o środki odurzające alkohol, 

 

02:50:20.590 --> 02:50:26.316 

w dużej mierze pokładamy siły i środki na to, 

 

02:50:26.376 --> 02:50:30.820 

żebyśmy podczas działań profilaktycznych uświadamiali 

młodzież. 

 

02:50:33.001 --> 02:50:37.642 

Myślę też, że w dużej mierze tutaj zależy to od rodziców, 

 

02:50:37.702 --> 02:50:44.064 

żeby też uczulali tą młodzież poprzez rozmowy z nimi. 

 

02:50:44.144 --> 02:50:47.366 

Mamy różnego rodzaju challenge w Internecie. 

 

02:50:47.426 --> 02:50:50.327 

Młodzież na chwilę obecną, począwszy od dzieci... 

 

02:50:52.427 --> 02:50:56.309 

Mówią o tym już światowe organizacje, że jest 

uzależniona od tego 

 

02:50:56.369 --> 02:50:57.669 

Internetu. 

 

02:50:57.729 --> 02:50:59.551 

No i w dużej mierze tutaj jest... 

 

02:50:59.591 --> 02:51:01.572 

Zaczynamy od swojego miejsca zamieszkania, 

 

02:51:01.632 --> 02:51:02.753 

od rodziców. 

 

02:51:02.833 --> 02:51:06.116 

My jako policja dołożymy wszelkich starań, 

 

02:51:06.156 --> 02:51:08.417 

żeby te zagrożenia w zakresie tutaj, 

 

02:51:09.318 --> 02:51:14.142 

jak i środków odurzających, jakikolwiek innych zagrożeń 

eliminować 

 

02:51:14.182 --> 02:51:18.265 

i też uświadamiać młodzież, zaczynając od przedszkoli już, 

 

02:51:18.305 --> 02:51:21.987 

można powiedzieć, gdzie prowadzimy takie akcje poprzez 

szkoły 

 

02:51:22.048 --> 02:51:25.250 

podstawowe, średnie. Dziękuję. 

 

02:51:25.632 --> 02:51:28.514 

- Dziękuję. Do głosu zgłosił się Pan Sebastian Różycki. 

Bardzo proszę. 

 

02:51:29.494 --> 02:51:31.855 

- Panie komendancie, mam jeszcze jedno pytanie. 

 

02:51:31.875 --> 02:51:35.677 

Chciałbym, żeby Pan wyjaśnił, jak czytać ze zrozumieniem 

tą tabelę. 

 

02:51:35.717 --> 02:51:42.205 
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Mamy taką tabelę, która mówi o kategoriach przestępstw 

przeciwko mieniu. 

 

02:51:42.265 --> 02:51:44.867 

I tylko tą rubrykę chciałbym, żeby Pan wyjaśnił, 

 

02:51:44.927 --> 02:51:51.913 

bo zgłoszeń mamy 316, a stwierdzonych 439. 

 

02:51:51.913 --> 02:51:56.277 

Aktów oskarżenia, które skierowano przeciwko pewnie 

tym wykroczeniom, 

 

02:51:56.337 --> 02:52:01.081 

tym przestępstwom mamy 263, czyli na tej podstawie 

jest, 

 

02:52:01.161 --> 02:52:04.284 

że wykryto sprawców 60 procent. 

 

02:52:04.344 --> 02:52:11.569 

I kolejna rubryka mówi o innym sposobu zakończenia 

postępowania, 176. 

 

02:52:11.609 --> 02:52:15.310 

Proszę wyjaśnić, jak to rozumieć po prostu, tak? 

 

02:52:15.550 --> 02:52:20.371 

Jakie metody po prostu rozstrzygnięcia tej sprawy 

poczyniła policja. 

 

02:52:20.411 --> 02:52:22.672 

Prosiłbym o wyjaśnienie. 

 

02:52:22.732 --> 02:52:25.092 

- Mówimy tutaj o wykroczeniach, czy... 

 

02:52:25.172 --> 02:52:29.714 

- To jest tabela, gdzie jest kategoria przestępstw 

przeciwko mieniu. 

 

02:52:29.734 --> 02:52:31.754 

- Tam na dole jest numer, tabela... 

 

02:52:31.894 --> 02:52:40.525 

- Tabela numer 5. 

 

02:52:40.525 --> 02:52:42.106 

- Jeżeli chodzi o przestępstwa w imieniu, 

 

02:52:42.186 --> 02:52:44.428 

to zgłoszono ich 316. 

 

02:52:44.428 --> 02:52:47.350 

W wyniku podjętych czynności przez funkcjonariuszy 

Wydziału 

 

02:52:47.430 --> 02:52:51.553 

Kryminalnego stwierdzono ich 439. 

 

02:52:51.553 --> 02:52:53.975 

Aktem oskarżenia przeciwko osobom.,, 

 

02:52:54.015 --> 02:52:55.536 

- I teraz jeszcze pierwsze pytanie, 

 

02:52:55.596 --> 02:52:57.978 

bo skoro zgłoszeń mieliśmy na 316, 

 

02:52:57.978 --> 02:53:03.963 

a stwierdzono 439, to ta różnica 120 praktycznie zgłoszeń 

wynika 

 

02:53:04.523 --> 02:53:05.804 

z innych procedur. 

 

02:53:05.884 --> 02:53:06.945 

Prosiłbym tylko to wyjaśnić. 

 

02:53:07.577 --> 02:53:11.041 

- To są procedury w wyniku po prostu pracy operacyjnej 

policjantów, 

 

02:53:11.081 --> 02:53:17.788 

którzy pracują z osobami zatrzymanymi do 

poszczególnych przestępstw. 

 

02:53:18.929 --> 02:53:20.151 

Mieliśmy ostatnio takie... 

 

02:53:21.052 --> 02:53:23.634 

Ja podam przykład ostatniego zatrzymania osób... 

 

02:53:25.856 --> 02:53:30.720 

Ostatniego zatrzymania osób podejrzewanych o kradzież 

mienia tudzież 

 

02:53:30.780 --> 02:53:34.423 

włamanie do koparki, gdzie policjanci również zatrzymali, 

 

02:53:34.463 --> 02:53:36.765 

odzyskali to mienie skradzione. 

 

02:53:36.785 --> 02:53:39.747 

W wyniku naszej pracy operacyjnej zaczęliśmy rozmawiać 

z tymi 

 

02:53:39.768 --> 02:53:44.481 

sprawcami. Niektóre osoby nie zgłaszają niektórych 

przestępstw 

 

02:53:44.581 --> 02:53:49.724 

i wynika to później, że z dwóch czynów wychodzi nam 6 

do 10, 

 

02:53:49.724 --> 02:53:52.725 

bo takich przestępstw ostatnio mieliśmy stwierdzonych, 
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02:53:52.745 --> 02:53:57.827 

gdzie docieraliśmy do poszkodowanych, na terenie tutaj 

nawet Miasta 

 

02:53:57.887 --> 02:54:01.629 

Sulechowa, no i te osoby nie zgłaszały nam tego po prostu 

 

02:54:01.669 --> 02:54:03.590 

i nie informowały nas o takich incydentach. 

 

02:54:03.650 --> 02:54:05.891 

Stąd takie rozbieżności są tutaj w cyfrach. 

 

02:54:05.931 --> 02:54:10.874 

Ale to jest tylko nasza statystyka, która opiera się na 

naszej pracy 

 

02:54:10.914 --> 02:54:15.576 

tutaj z czystej matematyki i nie przekłada się to tutaj 

 

02:54:15.636 --> 02:54:18.058 

na bezpieczeństwo społeczeństwa. 

 

02:54:18.138 --> 02:54:22.120 

- I ostatnia tylko tabela, inny sposób zakończenia 

postępowania, 

 

02:54:22.140 --> 02:54:25.022 

bo rozumiem, że jak akt oskarżenia został postawiony, 

 

02:54:25.062 --> 02:54:29.624 

czyli mamy winowajcę czy osobę i jest sprawa jakby dla 

mnie 

 

02:54:29.664 --> 02:54:33.666 

zamknięta, a te inne sposoby zakończenia to co to jest? 

Umorzenie? 

 

02:54:34.847 --> 02:54:37.269 

- Tak, może być to umorzenie, może być to przekazanie do 

innej 

 

02:54:37.289 --> 02:54:42.114 

jednostki, bo są sprawy prowadzone przez inną jednostkę 

i to jest tak 

 

02:54:42.154 --> 02:54:47.078 

zwana zbiorcza, to w wyniku przede wszystkim tutaj 

mamy ostatnio 

 

02:54:47.138 --> 02:54:49.861 

bardzo dużej ilości oszustw internetowych. 

 

02:54:49.881 --> 02:54:54.164 

Czyli są to przestępstwa poprzez włamania się na 

Messengera, 

 

02:54:54.265 --> 02:54:57.067 

proszenia o przelanie kodu blik, 

 

02:54:57.107 --> 02:55:02.411 

bardzo często one się powtarzają i wtedy jest zbiorcza 

informacja 

 

02:55:02.431 --> 02:55:06.693 

do jednostki, która to prowadzi, bo ustaliła sprawcę. 

 

02:55:06.753 --> 02:55:13.117 

Tak samo zawieszone są postępowania z różnych 

przyczyn. 

 

02:55:15.177 --> 02:55:17.498 

- Dziękuję, do głosu zgłosili się kolejni radni. 

 

02:55:17.538 --> 02:55:19.739 

Bardzo proszę, Pan Radny Miłosz Brodzikowski. 

 

02:55:19.819 --> 02:55:21.399 

- Dziękuję bardzo Panie przewodniczący. 

 

02:55:21.459 --> 02:55:24.080 

Korzystając z okazji, mam pytanie do Pana komendanta, 

 

02:55:24.140 --> 02:55:28.682 

bo nie ukrywam, że jedna pozycja dosyć mocno mnie 

zaniepokoiła, 

 

02:55:28.702 --> 02:55:31.103 

a mianowicie wykrywalność przestępstw, 

 

02:55:31.763 --> 02:55:36.145 

a konkretnie bójki i pobicia i tutaj wartość wynosi zero i 

chciałem, 

 

02:55:36.225 --> 02:55:38.665 

żeby Pan jakby wyjaśnił nam, skąd... 

 

02:55:38.685 --> 02:55:41.486 

- Przepraszam, tam jest 100%, źle jest to wpisane, 

 

02:55:41.526 --> 02:55:42.887 

bo ja sam zauważyłem to teraz. 

 

02:55:42.947 --> 02:55:44.827 

- Czyli 100% jednak? 

 

02:55:45.608 --> 02:55:46.668 

Strasznie zmienia postać rzeczy. 

 

02:55:46.868 --> 02:55:48.429 

- Zmienia to naprawdę postać rzeczy, 

 

02:55:48.449 --> 02:55:51.169 

po prostu był błąd tutaj, jeżeli chodzi o zapis. Nie 

zauważyłem tego. 

 

02:55:51.189 --> 02:55:53.270 

- To uspokoił mnie Pan, bo przez chwilę się przeraziłem, 
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02:55:53.310 --> 02:55:54.811 

nie ukrywam, widząc tam zero. 

 

02:55:55.911 --> 02:55:58.313 

To byłaby dosyć licha, mówiąc eufemistycznie, 

 

02:55:58.353 --> 02:56:00.254 

wykrywalność. Dziękuję. 

 

02:56:00.295 --> 02:56:01.716 

- Pan radny ma rację. 

 

02:56:01.776 --> 02:56:04.958 

Nastąpił tutaj błąd pisarski. 

 

02:56:05.018 --> 02:56:08.641 

Mamy tutaj uszczerbki na zdrowiu, to jest 95,2%. 

 

02:56:08.681 --> 02:56:12.644 

Są tu różnego rodzaju z artykułu 157 jakieś pobicia, 

 

02:56:12.684 --> 02:56:15.146 

naruszenie tykalności itd. 

 

02:56:15.847 --> 02:56:19.009 

Więc tutaj też zauważyłem, że to jest błąd pisarski. 

 

02:56:19.289 --> 02:56:20.871 

- Kamień w serca. 

 

02:56:20.891 --> 02:56:23.813 

- Dziękuję. Bardzo proszę, Pani Radna Krystyna 

Jagodzińska-Kochaniak. 

 

02:56:26.227 --> 02:56:31.389 

- Ja mam taką prośbę do Pana komendanta na przyszłość. 

 

02:56:31.469 --> 02:56:34.690 

Panie komendancie, sprawozdanie, które Pan nam 

przedłożył, 

 

02:56:34.790 --> 02:56:37.611 

nie ukrywam, jest dla mnie przynajmniej, 

 

02:56:37.671 --> 02:56:39.072 

ale myślę, że nie tylko dla mnie, 

 

02:56:39.132 --> 02:56:44.494 

co wskazują liczne pytania, jest dość specyficzne, 

 

02:56:44.534 --> 02:56:48.876 

dlatego że Państwo pewnie poruszacie się w tych 

sprawozdaniach według 

 

02:56:48.916 --> 02:56:50.856 

nazewnictwa, które Was obowiązuje. 

 

02:56:50.896 --> 02:56:56.442 

Na pewno to robicie dobrze i macie takie pewnie 

zalecenia. 

 

02:56:56.522 --> 02:56:59.964 

Ja tego nie kwestionuję, tylko że to nazewnictwo, 

 

02:57:00.004 --> 02:57:04.506 

które jest używane w Państwa jednostkach, 

 

02:57:04.546 --> 02:57:07.448 

jest dla nas nieczytelne, ponieważ ma tych pojęć... 

 

02:57:08.616 --> 02:57:10.439 

Możemy je przeczytać, ale nie wiemy, 

 

02:57:10.519 --> 02:57:13.002 

co się kryje pod tymi nazwami. 

 

02:57:13.083 --> 02:57:14.525 

Co Wy jak... 

 

02:57:14.565 --> 02:57:15.746 

Co nazywacie. 

 

02:57:15.826 --> 02:57:17.829 

Wy to wiecie Państwo, bo macie raporty, 

 

02:57:17.849 --> 02:57:20.092 

spisujecie sobie, kwalifikujecie. 

 

02:57:20.132 --> 02:57:22.536 

Natomiast my, czytając takie sprawozdanie, 

 

02:57:22.576 --> 02:57:27.388 

sam Pan komendant przyznał, że nasuwa się dużo pytań 

nie dlatego, 

 

02:57:27.488 --> 02:57:29.949 

że coś jest źle zrobione, tylko dlatego, 

 

02:57:30.009 --> 02:57:37.133 

że te nazewnictwo i takie określenia są dla nas trudne 

 

02:57:37.273 --> 02:57:40.015 

do rozczytania, a moja prośba jest taka, 

 

02:57:40.055 --> 02:57:42.696 

żebyście Państwo, jak będziecie robić takie sprawozdania 

 

02:57:42.736 --> 02:57:46.118 

na przyszłość, po prostu używali naszego języka, 

 

02:57:46.198 --> 02:57:52.079 

a nie tutaj [niezrozumiałe] która obowiązuje w 

komisariatach i gdzie 

 

02:57:52.099 --> 02:57:57.601 

sprawozdania robicie pod specjalne jakieś tam wytyczne 

czy zapisy. 
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02:57:57.641 --> 02:57:59.441 

Krótko mówiąc, prośba jest taka, 

 

02:57:59.481 --> 02:58:02.462 

niech te sprawozdania będą prostsze, 

 

02:58:02.522 --> 02:58:06.103 

bardziej zrozumiałe, żebyśmy się umieli do tego odnieść, 

 

02:58:06.143 --> 02:58:08.404 

bo tak naprawdę czytając to sprawozdanie, 

 

02:58:08.464 --> 02:58:11.167 

to ja nie ogarniam. 

 

02:58:11.427 --> 02:58:17.730 

Tyle w ciągu roku robicie tych różnych legitymowań w 

różnym zakresie, 

 

02:58:17.770 --> 02:58:21.772 

w bardzo szerokim, ale to jak gdyby nie... 

 

02:58:21.873 --> 02:58:27.416 

Wasze sprawozdanie nie oddaje, tak jak na przykład w 

narkomanii, 

 

02:58:27.456 --> 02:58:31.118 

nie oddaje tego stanu rzeczy, który faktycznie jest. 

 

02:58:31.178 --> 02:58:32.979 

Także to jest tylko taka moja prośba, 

 

02:58:33.019 --> 02:58:37.101 

żebyśmy my radni umieli Was odczytywać i 

współpracować lepiej. 

 

02:58:39.184 --> 02:58:41.427 

- Dziękuję, to była prośba, więc nie... 

 

02:58:41.467 --> 02:58:43.450 

- Ja się ustosunkuję, jeżeli mogę. 

- Bardzo proszę. 

 

02:58:43.510 --> 02:58:47.515 

- Pani radna, oczywiście ma Pani tutaj słuszną rację. 

 

02:58:47.555 --> 02:58:49.858 

Ta nomenklatura policyjna jest taka, 

 

02:58:49.878 --> 02:58:52.702 

a nie inna. Jak można zrozumieć, tutaj kradzież pojazdu, 

 

02:58:52.722 --> 02:58:54.785 

gdzie wszyscy to rozumieją. 

 

02:58:54.885 --> 02:58:56.327 

Jeżeli chodzi o uszczerbek na zdrowiu... 

 

02:58:58.459 --> 02:59:03.503 

Nie wiadomo, o co chodzi, dlatego tutaj mówię odnośnie 

artykułu 157 paragraf 

 

02:59:03.823 --> 02:59:07.106 

1, czyli uszczerbek na zdrowie to jest taki poniżej dni 

siedmiu. 

 

02:59:07.166 --> 02:59:13.031 

Dobrze, na przyszłość poprawię, tutaj będzie to 

wyjaśnione po kolei, 

 

02:59:13.091 --> 02:59:16.754 

tak jakby zrobimy do tego informację dla Państwa, 

 

02:59:16.794 --> 02:59:18.455 

żeby była bardziej jasna i czytelna. 

 

02:59:19.540 --> 02:59:20.560 

- Dziękujemy. 

 

02:59:20.581 --> 02:59:22.321 

Nie widzę więcej głosów w dyskusji w tym punkcie, 

 

02:59:22.341 --> 02:59:24.402 

przechodzimy do punktu 14. 

 

02:59:24.402 --> 02:59:27.724 

Informacja dowódcy Jednostki Ratowniczo Gaśniczej 

Państwowej Straży 

 

02:59:27.764 --> 02:59:30.665 

Pożarnej o stanie bezpieczeństwa Miasta i Gminy 

Sulechów w zakresie 

 

02:59:30.685 --> 02:59:33.626 

ochrony przeciwpożarowej za rok 2024. 

 

02:59:33.626 --> 02:59:36.128 

Czy ktoś z Państwa radnych lub Pan burmistrz chciałby 

zabrać głos 

 

02:59:36.148 --> 02:59:37.308 

w tym punkcie? 

 

02:59:37.348 --> 02:59:39.369 

Nie widzę, zatem przechodzimy do kolejnego punktu. 

 

02:59:39.409 --> 02:59:40.670 

Punkt 15. 

 

02:59:40.670 --> 02:59:45.392 

Sprawozdanie z realizacji programu Bezpieczna Gmina 

Sulechów za 2024 rok. 

 

02:59:45.472 --> 02:59:47.913 

Czy ktoś z Państwa radnych lub Pan burmistrz chciałby 

zabrać głos 
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02:59:47.933 --> 02:59:48.973 

w tym punkcie. 

 

02:59:49.013 --> 02:59:50.914 

Nie widzę, zatem przechodzimy do kolejnego punktu. 

 

02:59:50.994 --> 02:59:52.635 

Punkt 16. 

 

02:59:52.635 --> 02:59:55.216 

Analiza stanu gospodarki odpadami komunalnymi na 

obszarze Gminy 

 

02:59:55.256 --> 02:59:57.817 

Sulechów za rok 2024. 

 

02:59:57.817 --> 03:00:00.679 

Czy ktoś z Państwa radnych lub Pan burmistrz chciałby 

zabrać głos 

 

03:00:00.699 --> 03:00:02.094 

w tym punkcie. 

 

03:00:02.134 --> 03:00:03.915 

Nie widzę, zatem przechodzimy do kolejnego punktu. 

 

03:00:03.995 --> 03:00:07.096 

Punkt 17, rozpatrzenie i głosowanie projektów uchwał, 

 

03:00:07.116 --> 03:00:11.037 

na początek druk numer 52/2025 w sprawie udzielenia 

pomocy 

 

03:00:11.077 --> 03:00:13.418 

finansowej powiatowi zielonogórskiemu. 

 

03:00:13.458 --> 03:00:16.720 

Czy ktoś z Państwa radnych lub Pan burmistrz chciałby 

zabrać głos 

 

03:00:16.740 --> 03:00:19.801 

w tym punkcie. 

 

03:00:20.021 --> 03:00:21.541 

Nie widzę. 

 

03:00:21.581 --> 03:00:22.842 

Widzę. Bardzo proszę Panie burmistrzu. 

 

03:00:30.256 --> 03:00:32.980 

- Rozumiem, że mogę, tak? 

 

03:00:33.000 --> 03:00:34.742 

Panie przewodniczący, Wysoka Rado, 

 

03:00:34.802 --> 03:00:36.705 

ja już Państwu sygnalizowałem. 

 

03:00:36.745 --> 03:00:40.149 

My wiemy już na dzisiaj, że ta pomoc do udzielenia 

powiatowi 

 

03:00:40.189 --> 03:00:44.014 

zielonogórskiemu na drogę pomiędzy czy w kierunku 

Karczyna, 

 

03:00:44.034 --> 03:00:47.658 

już może tak powiedzmy, będzie mniejsza. 

 

03:00:47.718 --> 03:00:50.641 

Oferty, które wpłynęły w postępowaniu w powiecie, 

 

03:00:50.701 --> 03:00:52.403 

są zdecydowanie niższe. 

 

03:00:52.443 --> 03:00:56.707 

Możemy się spodziewać, jeśli dojdzie do rozstrzygnięcia w 

tym 

 

03:00:56.747 --> 03:01:00.070 

zakresie na poziomie mniej więcej 50 procent tego, 

 

03:01:00.790 --> 03:01:03.233 

co wcześniej zakładano, co oznacza, 

 

03:01:03.293 --> 03:01:06.135 

że na pewno wydamy tutaj mniejszą kwotę, 

 

03:01:06.155 --> 03:01:09.298 

a więc nie 1,3 mln zł, natomiast w trakcie tej rozmowy, 

 

03:01:09.318 --> 03:01:14.322 

o której wspominałem na początku dzisiejszej sesji i też 

wcześniej 

 

03:01:14.382 --> 03:01:18.085 

z Panem starostą, uznaliśmy, że tu na razie zmiany nie 

będzie, 

 

03:01:18.125 --> 03:01:21.908 

bo dopiero faktyczne rozstrzygnięcie pokaże, 

 

03:01:21.968 --> 03:01:27.272 

jaka będzie wysokość zawartej umowy i tym samym 

środków do wydania 

 

03:01:27.312 --> 03:01:31.915 

i wtedy tak naprawdę 50% będzie prawdopodobnie tych 

środków, 

 

03:01:31.935 --> 03:01:33.736 

które tutaj mamy zapisane. 

 

03:01:33.756 --> 03:01:36.997 

To tak, żebyście Państwo pamiętali, że my już z tyłu głowy 

mamy, 

 

03:01:37.037 --> 03:01:39.298 
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że na pewno nie będzie to 1,3 mln zł. Dziękuję bardzo. 

 

03:01:39.358 --> 03:01:41.139 

- Dziękuję i Pani sołtys prosi o głos. 

 

03:01:41.159 --> 03:01:43.040 

Bardzo proszę Pani sołtys. 

 

03:01:43.100 --> 03:01:46.061 

- Korzystając z okazji, szanowny Panie burmistrzu, 

 

03:01:46.121 --> 03:01:48.122 

Panowie burmistrzowie i szanowna rado, 

 

03:01:48.342 --> 03:01:49.363 

również szanowni goście. 

 

03:01:50.523 --> 03:01:53.265 

Tak, dzieje się to i po kilkudziesięciu latach, 

 

03:01:53.325 --> 03:01:55.406 

kilkudziesięciu latach, podkreślę to, 

 

03:01:55.466 --> 03:02:00.368 

wielu bezskutecznych próbach wspólnymi siłami tutaj z 

Państwem 

 

03:02:00.448 --> 03:02:05.110 

oraz przy zaangażowaniu wielu instytucji i osób w końcu 

dążymy 

 

03:02:05.170 --> 03:02:09.112 

do zmiany, która tak naprawdę znacząco odmieni losy 

ludzi 

 

03:02:09.132 --> 03:02:13.354 

[niezrozumiałe] i ciągle tak naprawdę pomijanych 

miejscowości. 

 

03:02:13.394 --> 03:02:18.436 

I tutaj bardzo podziękowania i też prośba do Pana 

burmistrza 

 

03:02:18.456 --> 03:02:20.057 

w imieniu własnym oraz mieszkańców. 

 

03:02:20.077 --> 03:02:22.518 

Chcielibyśmy podziękować za wsparcie, 

 

03:02:22.578 --> 03:02:26.060 

za dotychczasowe zaangażowanie, a szczególnie za 

konsekwencje 

 

03:02:26.100 --> 03:02:31.524 

w działaniu, dostrzeganie potrzeb i problemów małych 

społeczności. 

 

03:02:31.564 --> 03:02:35.768 

I tak naprawdę droga rado, jest mi ciężko w słowach 

wyrazić, 

 

03:02:35.848 --> 03:02:39.892 

jak tą decyzją przyczynicie się do poprawy życia, 

 

03:02:39.972 --> 03:02:43.816 

poprawy bezpieczeństwa oraz rozwoju naszej 

miejscowości. 

 

03:02:43.896 --> 03:02:45.558 

Tak już zupełnie od siebie. 

 

03:02:45.658 --> 03:02:50.362 

Dla mnie ta droga będzie tak naprawdę pomnikiem 

współpracy, 

 

03:02:50.382 --> 03:02:55.845 

wspólnego takiego działania oraz bezinteresownego 

zaangażowania wielu 

 

03:02:55.885 --> 03:02:59.947 

ludzi, tak naprawdę dobrej woli i chciałam podziękować, 

 

03:03:00.247 --> 03:03:02.928 

poprosić o udzielenie wsparcia. 

 

03:03:03.888 --> 03:03:05.689 

- Dziękuję. 

 

03:03:05.709 --> 03:03:07.610 

Najpierw się udało do Bukowa, teraz do Karczyna, 

 

03:03:07.650 --> 03:03:12.391 

potem jeszcze do Smardzewa. 

 

03:03:12.431 --> 03:03:14.372 

Nie widzę więcej głosów w dyskusji, 

 

03:03:14.392 --> 03:03:15.692 

zatem przechodzimy do głosowania. 

 

03:03:15.752 --> 03:03:18.433 

Bardzo proszę Państwa radnych o oddanie głosu na 

swoich urządzeniach. 

 

03:03:18.473 --> 03:03:30.239 

Druk numer 52. 

 

03:03:30.239 --> 03:03:31.419 

Za 20 radnych. 

 

03:03:31.459 --> 03:03:33.240 

Stwierdzam, że uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

 

03:03:33.260 --> 03:03:34.541 

Przechodzimy do kolejnego punktu, 

 

03:03:34.581 --> 03:03:39.703 
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druk numer 53/2025 w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej powiatowi 

 

03:03:39.723 --> 03:03:42.144 

zielonogórskiemu. Czy ktoś z Państwa radnych lub Pan 

burmistrz 

 

03:03:42.164 --> 03:03:44.305 

chciałby zwracać głos w tym punkcie? 

 

03:03:44.365 --> 03:03:46.026 

Nie widzę, zatem przechodzimy do głosowania. 

 

03:03:46.086 --> 03:03:48.887 

Bardzo proszę Państwa radnych o oddanie głosu na 

swoich urządzeniach. 

 

03:03:55.535 --> 03:03:56.856 

Za 20 radnych. 

 

03:03:56.896 --> 03:03:58.577 

Stwierdzam, że uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

 

03:03:58.597 --> 03:03:59.858 

Przechodzimy do kolejnego punktu, 

 

03:03:59.918 --> 03:04:04.422 

druk numer 56/2025 o zmianie uchwały w sprawie 

budżetu Gminy 

 

03:04:04.462 --> 03:04:05.823 

Sulechów na 2025 rok. 

 

03:04:05.863 --> 03:04:08.625 

Czy ktoś z Państwa radnych lub Pan burmistrz chciałby 

zabrać głos 

 

03:04:08.645 --> 03:04:10.026 

w tym punkcie? 

 

03:04:10.066 --> 03:04:11.587 

Nie widzę, zatem przejdźmy do głosowania. 

 

03:04:11.627 --> 03:04:14.429 

Bardzo proszę Państwa radnych o oddanie głosu na 

swoich urządzeniach. 

 

03:04:14.489 --> 03:04:25.482 

Druk numer 56. 

 

03:04:25.482 --> 03:04:27.703 

Bardzo proszę Państwa radnych o głosowanie. 

 

03:04:27.763 --> 03:04:29.164 

Za 20 radnych. 

 

03:04:29.204 --> 03:04:30.924 

Stwierdzam, że uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

 

03:04:30.964 --> 03:04:32.185 

Przechodzimy do kolejnego punktu, 

 

03:04:32.245 --> 03:04:37.367 

druk numer 57/2025 o zmianie uchwały w sprawie 

wieloletniej prognozy 

 

03:04:37.407 --> 03:04:40.000 

finansowej Gminy Sulechów na lata 2025 

 

03:04:40.000 --> 03:04:43.749 

2029. Czy ktoś z Państwa radnych lub Pan burmistrz 

chciałby zabrać 

 

03:04:43.809 --> 03:04:44.870 

głos w tym punkcie. 

 

03:04:44.890 --> 03:04:46.910 

Nie widzę, zatem przejdźmy do głosowania. 

 

03:04:46.930 --> 03:04:49.751 

Bardzo proszę Państwa radnych o oddanie głosu na 

swoich urządzeniach, 

 

03:04:49.811 --> 03:05:04.603 

druk numer 57. 

 

03:05:04.603 --> 03:05:05.824 

Za 20 radnych. 

 

03:05:05.864 --> 03:05:08.665 

Stwierdzam, że uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

 

03:05:08.725 --> 03:05:10.186 

Przechodzimy do kolejnego punktu, 

 

03:05:10.246 --> 03:05:14.648 

druk numer 58/2025 w sprawie budowy nowego 

przebiegu drogi 

 

03:05:14.688 --> 03:05:19.970 

wojewódzkiej numer 278 wraz z obwodnicą w 

miejscowości Pomorsko. 

 

03:05:20.031 --> 03:05:23.112 

Czy ktoś z Państwa radnych lub Pan burmistrz chciałby 

zabrać głos 

 

03:05:23.132 --> 03:05:24.152 

w tym punkcie. 

 

03:05:24.193 --> 03:05:25.693 

Nie widzę, zatem przejdźmy do głosowania. 

 

03:05:25.733 --> 03:05:29.575 

Bardzo proszę Państwa radnych o oddanie głosu na 

swoich urządzeniach. 

 

03:05:29.615 --> 03:05:33.138 
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Druk numer 58, apel. 

 

03:05:33.678 --> 03:05:36.060 

Za 20 radnych. Stwierdzam, że apel został przyjęty 

jednogłośnie. 

 

03:05:36.100 --> 03:05:37.300 

Przechodzimy do kolejnego punktu, 

 

03:05:37.340 --> 03:05:41.843 

druk numer 60/2025 w sprawie projektu uchwały w 

sprawie zaliczenia 

 

03:05:41.883 --> 03:05:44.845 

drogi do kategorii drogi gminnej i ustalenia jej przebiegu. 

 

03:05:44.905 --> 03:05:47.466 

Czy ktoś z Państwa radnych lub Pan burmistrz chciałby 

zabrać głos 

 

03:05:47.486 --> 03:05:48.527 

w tym punkcie. 

 

03:05:48.567 --> 03:05:50.508 

Nie widzę, zatem przejdźmy do głosowania. 

 

03:05:50.568 --> 03:05:53.249 

Bardzo proszę Państwa radnych o oddanie głosu na 

swoich urządzeniach, 

 

03:05:53.309 --> 03:06:07.380 

druk numer 60. 

 

03:06:07.380 --> 03:06:09.041 

Za 20 radnych. 

 

03:06:09.081 --> 03:06:11.982 

Stwierdzam, że uchwała została przyjęta jednogłośnie tak 

jak 

 

03:06:12.022 --> 03:06:15.584 

wszystkie dzisiaj uchwały, jeżeli się nie mylę. 

 

03:06:15.604 --> 03:06:17.445 

Przechodzimy do kolejnego punktu. 

 

03:06:17.485 --> 03:06:20.547 

Punkt 18, zapytania sołtysów i mieszkańców oraz 

udzielenie 

 

03:06:20.587 --> 03:06:25.990 

odpowiedzi. Czy ktoś z Państwa sołtysów chciałby zabrać 

głos w tym punkcie? 

 

03:06:26.031 --> 03:06:30.653 

Nie widzę. Czy ktoś z mieszkańców? 

 

03:06:30.673 --> 03:06:34.836 

Zgłosili się tutaj. 

 

03:06:34.896 --> 03:06:36.365 

Bardzo proszę, Pan Sołtys Michał Pilarz. 

 

03:06:36.912 --> 03:06:38.453 

- Dziękuję Panie przewodniczący. 

 

03:06:38.473 --> 03:06:39.794 

Ja mam pytanie. 

 

03:06:39.854 --> 03:06:43.578 

Mamy taki mały problem, można powiedzieć, 

 

03:06:43.618 --> 03:06:45.279 

w Cigacicach. 

 

03:06:45.359 --> 03:06:51.444 

Przy punkcie widokowym stoi kubeł na śmieci postawiony 

z Funduszu 

 

03:06:51.504 --> 03:06:56.448 

Sołeckiego i on jest za małej wielkości i czy byłaby 

możliwość 

 

03:06:56.468 --> 03:07:02.393 

ustawienia jakiegoś większego kubła takiego śmietnika, 

 

03:07:02.733 --> 03:07:04.555 

żeby po prostu te śmieci się mieściły? 

 

03:07:04.855 --> 03:07:11.299 

Dodam tylko, że wywóz tych śmieci odbywa się 

systematycznie, 

 

03:07:11.319 --> 03:07:13.680 

tylko po prostu wielkość tego kubła i ilość ludzi, 

 

03:07:13.700 --> 03:07:18.263 

które tam przebywa, powoduje, że te śmieci wysypują się 

notorycznie 

 

03:07:18.303 --> 03:07:19.684 

z tego śmietnika. Dziękuję. 

 

03:07:19.984 --> 03:07:22.206 

- Dziękuję. Panie burmistrzu? 

 

03:07:22.246 --> 03:07:23.687 

- Najkrócej jak to można. 

 

03:07:23.767 --> 03:07:25.608 

Postaramy się to możliwie szybko wymienić, 

 

03:07:25.628 --> 03:07:29.231 

tylko proszę wziąć pod uwagę, że w trakcie procedury, 

 

03:07:29.251 --> 03:07:31.853 

to znaczy tak naprawdę nie będziemy na pewno jednego 

kubła, 
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03:07:31.893 --> 03:07:36.436 

czyli przy okazji kolejnego ruchu domawiania bądź 

remontu pojemników 

 

03:07:36.476 --> 03:07:38.998 

postaramy się to zrobić. Dziękuję. 

 

03:07:39.078 --> 03:07:41.540 

- Dziękuję. Nie widzę więcej zgłoszeń w tym punkcie, 

 

03:07:41.580 --> 03:07:43.261 

zatem przechodzimy do kolejnego punktu, 

 

03:07:45.077 --> 03:07:46.941 

wolne wnioski, informacje oraz dyskusja. 

 

03:07:47.001 --> 03:07:49.246 

Czy ktoś z Państwa radnych chciałby zabrać głos w tym 

punkcie? 

 

03:07:49.286 --> 03:07:51.831 

Bardzo proszę, Pan Radny Artur Lepka. 

 

03:07:52.441 --> 03:07:53.921 

- Panie przewodniczący, Panowie burmistrzowie, 

 

03:07:53.941 --> 03:07:55.522 

szanowni radni, szanowni goście. 

 

03:07:55.582 --> 03:07:59.362 

Chciałbym w tym miejscu właśnie wywołać dyskusję na 

temat budżetu 

 

03:07:59.402 --> 03:08:03.203 

obywatelskiego, zaprosić wszystkich radnych do rozmowy 

 

03:08:03.283 --> 03:08:08.304 

i do konsultacji w tej sprawie, ale również mieszkańców i 

sołtysów 

 

03:08:08.344 --> 03:08:12.985 

naszych sołectw do wypowiedzenia się i do rozważania 

czy ten budżet 

 

03:08:13.005 --> 03:08:15.146 

obywatelski jest potrzebny i w jakim zakresie, 

 

03:08:15.166 --> 03:08:18.287 

w jakiej formie głosowania, abyśmy zaczęli rozmawiać, 

 

03:08:18.327 --> 03:08:22.992 

żebyśmy do sesji czerwcowej mogli ewentualnie podjąć 

jakieś kroki 

 

03:08:23.072 --> 03:08:24.393 

formalne. Bardzo dziękuję. 

 

03:08:25.071 --> 03:08:29.293 

- Dziękuję, to ja od razu odpowiem, że dzisiaj w sesji 

usunęliśmy dwa 

 

03:08:29.333 --> 03:08:32.434 

projekty uchwał i dyskusja o budżecie obywatelskim, 

 

03:08:32.514 --> 03:08:36.115 

także mniej więcej za tydzień dwa powinniśmy 

zorganizować takie 

 

03:08:36.135 --> 03:08:39.217 

spotkanie, gdzie tę dyskusję przeprowadzimy dotyczące 

po pierwsze 

 

03:08:39.277 --> 03:08:42.598 

apelu i jego treści, po drugie tej uchwały, 

 

03:08:42.618 --> 03:08:44.499 

która była usunięta z porządku obrad, 

 

03:08:44.579 --> 03:08:47.200 

ale też jeżeli ewentualnie budżet obywatelski, 

 

03:08:47.240 --> 03:08:51.121 

także takie spotkanie na pewno zorganizuje po ustaleniu 

jakiegoś 

 

03:08:51.181 --> 03:08:53.202 

terminu. Bardzo proszę, Pan Rady Sebastian Różycki. 

 

03:08:53.925 --> 03:08:55.887 

- Panie przewodniczący, Panowie burmistrzowi, 

 

03:08:55.907 --> 03:08:58.149 

szanowni radni, dwie sprawy. 

 

03:08:58.209 --> 03:09:01.172 

Pierwsza dotyczy przystanków autobusowych, 

 

03:09:01.212 --> 03:09:08.219 

które były realizowane między innymi corocznie w ramach 

budowy. 

 

03:09:08.279 --> 03:09:09.340 

Sugestia następująca. 

 

03:09:09.440 --> 03:09:13.403 

Dobrze by byłoby zrobić inwentaryzację i sprawdzić ich 

obecny stan 

 

03:09:13.443 --> 03:09:15.385 

techniczny. 

 

03:09:15.425 --> 03:09:20.289 

Wielokrotnie zdarza się tak, że kostka brukowa przy tych 

przystankach 

 

03:09:20.329 --> 03:09:22.289 

jest już rozsadzona przez korzenie. 
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03:09:22.349 --> 03:09:24.110 

Trzeba byłoby się temu przypatrzyć. 

 

03:09:24.190 --> 03:09:25.891 

Także to jest jedna kwestia. 

 

03:09:25.951 --> 03:09:29.832 

Druga kwestia dotyczy drogi w kierunku... 

 

03:09:29.912 --> 03:09:34.273 

To jest ulica bodajże Zachodnia w kierunku... 

 

03:09:34.514 --> 03:09:36.354 

Może Warszawska... 

 

03:09:36.394 --> 03:09:40.198 

Chodzi mi o spowalniacze przy... 

 

03:09:40.258 --> 03:09:43.500 

Jak jedziemy na PSZOK w kierunku oczyszczalni ścieków, 

 

03:09:43.560 --> 03:09:47.183 

tam były takie, nazwijmy, te skorupki czerwone przypięte. 

 

03:09:47.223 --> 03:09:51.127 

Zostało półtorej, a były cztery, więc oznacza to, 

 

03:09:51.187 --> 03:09:54.249 

że one po prostu w jakiś sposób zostały już... 

 

03:09:54.309 --> 03:09:55.510 

Nie wiem... 

 

03:09:56.331 --> 03:09:59.634 

Wykręcone... Przejeżdżały samochody i one gdzieś 

znikają. 

 

03:09:59.674 --> 03:10:01.856 

Zastanowić się po prostu trzeba było nad tą kwestią, 

 

03:10:01.976 --> 03:10:07.779 

czy ściągamy, czy uzupełniamy, a może jakaś inna 

propozycja? 

 

03:10:07.879 --> 03:10:10.260 

Tutaj oczekuję na Państwa inicjatywę. Dziękuję bardzo. 

 

03:10:10.300 --> 03:10:14.282 

- Dziękuję. Bardzo proszę, Pan Burmistrz Wojciech Sołtys 

ad vocem. 

 

03:10:14.342 --> 03:10:16.123 

- A propos pierwszego, Panie Sebastianie, 

 

03:10:16.423 --> 03:10:20.325 

sukcesywnie jest robiona inwentaryzacja stanu obiektów. 

 

03:10:20.385 --> 03:10:24.166 

My za część z nich zdecydowaną większość odpowiadamy, 

 

03:10:24.186 --> 03:10:26.608 

więc na pewno też to się wydarzy. 

 

03:10:26.628 --> 03:10:28.188 

Jeśli się nie wydarzyło, przyznam się szczerze, 

 

03:10:28.248 --> 03:10:29.349 

że nie wiem. 

 

03:10:30.529 --> 03:10:34.050 

Nie znam wprost tematu teraz, ale to Pan kierownik, 

 

03:10:34.110 --> 03:10:36.171 

Danuto, bardzo proszę odnotować tak, 

 

03:10:37.031 --> 03:10:39.531 

żebyśmy zweryfikowali, bo ja po prostu nie pamiętam, 

 

03:10:40.232 --> 03:10:42.372 

kiedy ostatni przegląd był zrobiony. 

 

03:10:42.432 --> 03:10:48.454 

Druga rzecz to ten spowalniacz. 

 

03:10:48.474 --> 03:10:51.975 

Już zauważyliśmy to też i właściwie jesteśmy w trakcie, 

 

03:10:53.055 --> 03:10:54.216 

nazwijmy to, zastanowienia się, 

 

03:10:54.276 --> 03:10:58.459 

co dalej, bo praktyka też pokazuje, 

 

03:10:59.179 --> 03:11:02.461 

co i jak, w jaki sposób reagują tam kierowcy, 

 

03:11:02.521 --> 03:11:05.804 

więc takie robienie na pół gwizdka nie ma sensu. 

 

03:11:05.844 --> 03:11:09.546 

Raczej odtworzenie albo całości, albo trzeba sobie dać 

spokój 

 

03:11:09.606 --> 03:11:10.727 

z pewnymi sprawami. Dziękuję. 

 

03:11:11.826 --> 03:11:14.388 

- Dziękuję. Bardzo proszę, ad vocem Pan Radny Wiesław 

Kołakowski. 

 

03:11:14.988 --> 03:11:16.389 

- Dziękuję bardzo. 

 

03:11:16.450 --> 03:11:20.453 

Chciałbym słowo do tych spowalniaczy na ulicy 

Warszawskiej. 
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03:11:20.533 --> 03:11:24.736 

Powiem tak, jeśli jest tam nadmierne przekraczanie 

prędkości, 

 

03:11:24.776 --> 03:11:27.698 

zbyt częste, bo temu służyło zamontowanie ich, 

 

03:11:27.738 --> 03:11:32.442 

żeby to wyeliminować, to jest sens to naprawiać. 

 

03:11:32.482 --> 03:11:37.986 

Natomiast w mojej ocenie tam ludzie jednak szybko już 

nie jeżdżą. 

 

03:11:38.046 --> 03:11:39.587 

Dlaczego nie zostawić tak, jak jest? 

 

03:11:39.838 --> 03:11:40.879 

Dziękuję. 

 

03:11:40.919 --> 03:11:43.961 

- Dziękuję. Bardzo proszę Panie burmistrzu. 

 

03:11:44.021 --> 03:11:47.164 

- Myślę, że nadal problem jest z prędkością, 

 

03:11:47.224 --> 03:11:49.685 

ponieważ z informacji, jakie posiadam, 

 

03:11:49.705 --> 03:11:53.188 

w ostatnim czasie tam również były utraty prawo jazdy za 

nadmierną 

 

03:11:53.248 --> 03:11:55.610 

prędkość. To jest jedno z dwóch miejsc, 

 

03:11:55.970 --> 03:11:58.432 

które w ostatnim czasie było dość regularne, 

 

03:11:58.472 --> 03:11:59.533 

odwiedzane przez służby. 

 

03:12:00.133 --> 03:12:01.814 

I nawiasem mówiąc, szanowni Państwo, 

 

03:12:01.834 --> 03:12:04.795 

odwiedzane dlatego, że są zgłoszenia po prostu tego 

miejsca 

 

03:12:04.815 --> 03:12:11.078 

i zachowania kierowców powodują, że niestety ktoś 

później dostaje 

 

03:12:11.618 --> 03:12:13.839 

srogi mandat i jeszcze traci uprawnienia, 

 

03:12:13.879 --> 03:12:19.301 

co świadczy o tym, że jechał na pewno z niewłaściwą 

prędkością. 

 

03:12:19.361 --> 03:12:21.882 

Problem tej prędkości, jak już mówimy o tym obszarze, 

 

03:12:21.922 --> 03:12:25.404 

tak naprawdę dotyczy już tego skrzyżowania od ulicy 

Warszawskiej, 

 

03:12:25.444 --> 03:12:30.754 

ulicy do dawnego POM-u i później dalej po tym łuku, 

 

03:12:30.794 --> 03:12:34.542 

więc to jest szerszy temat niż tylko tego przejścia i tych 

 

03:12:34.562 --> 03:12:35.905 

spowalniaczy. 

 

03:12:35.985 --> 03:12:37.368 

- Dziękuję bardzo. Proszę Panie Wiesławie. 

 

03:12:39.765 --> 03:12:43.009 

- Pan burmistrz ma szerszą wiedzę na temat tego, 

 

03:12:43.089 --> 03:12:46.173 

jak tam ludzie jeżdżą, ja tylko z obserwacji swoich. 

 

03:12:46.213 --> 03:12:49.657 

Natomiast co do utraty prawo jazdy, 

 

03:12:49.737 --> 03:12:51.860 

to tam jest ograniczenie do 20, 

 

03:12:51.860 --> 03:12:54.964 

czyli przekroczenie 70 na godzinę już jest utratą prawa 

jazdy, 

 

03:12:54.984 --> 03:12:56.466 

jeśli natrafimy na kontrolę. 

 

03:12:57.266 --> 03:12:59.507 

I tutaj jeszcze chciałbym zauważyć, 

 

03:12:59.587 --> 03:13:03.528 

że ten odcinek ograniczenia do 20 jest dosyć spory. 

 

03:13:03.568 --> 03:13:09.069 

Tam jest 300 metrów, jeśli mowa od strony Nowego 

Światu do ulicy 

 

03:13:09.089 --> 03:13:11.469 

Warszawskiej. W drugą stronę jest to krótszy odcinek, 

 

03:13:11.589 --> 03:13:16.090 

że też trzeba by przyjrzeć się ustawieniu tym znakom. 

 

03:13:16.150 --> 03:13:18.291 

- Dziękuję. Bardzo proszę, Pan Radny Roman Wilczyński. 

 

03:13:20.144 --> 03:13:21.884 
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- Panie przewodniczący, Panie burmistrzu, 

 

03:13:21.904 --> 03:13:24.625 

Wysoka Rado. 

 

03:13:24.665 --> 03:13:29.046 

Ja w imieniu swoim i mieszkańców Sołectwa Kije 

chciałbym bardzo 

 

03:13:29.106 --> 03:13:37.248 

podziękować Panu burmistrzowi za wydanie decyzji 

odmawiającej 

 

03:13:37.288 --> 03:13:42.289 

na wydanie depozycji o warunkach środowiskowych na 

temat budowy 

 

03:13:42.309 --> 03:13:44.069 

biometanowni w Kijach. 

 

03:13:45.755 --> 03:13:47.476 

Serdecznie dziękujemy Panie burmistrzu, 

 

03:13:47.516 --> 03:13:51.237 

Panie Wojciechu oraz Pani kierownik Magdalenie też za 

pracę, 

 

03:13:51.277 --> 03:13:59.219 

za trud oraz Paniom, które na dole odbierały mnóstwo 

tych pism na tego. 

 

03:13:59.259 --> 03:14:05.401 

Wiemy, że wpłynęła już decyzja odwoławcza, 

 

03:14:05.501 --> 03:14:09.722 

ale miejmy dobrą nadzieję, że będziemy tu walczyć dalej. 

 

03:14:10.943 --> 03:14:12.243 

Dziękujemy bardzo jeszcze raz. 

 

03:14:12.323 --> 03:14:14.264 

- Dziękuję bardzo. Proszę Panie burmistrzu, ad vocem. 

 

03:14:15.104 --> 03:14:16.906 

- Właściwie Pan Roman już częściowo odpowiedział. 

 

03:14:16.946 --> 03:14:19.648 

Chciałem tylko powiedzieć, że procedura trwa nadal, 

 

03:14:19.728 --> 03:14:22.871 

ponieważ wpłynęło odwołanie, w związku z tym my dalej 

będziemy 

 

03:14:22.931 --> 03:14:24.132 

procedować. Dziękuję. 

 

03:14:24.172 --> 03:14:26.034 

- Dziękuję. Bardzo proszę, Pan Radny Jacek Światły. 

 

03:14:26.741 --> 03:14:28.782 

- Dziękuję Panie przewodniczący, Panie burmistrzu, 

 

03:14:28.862 --> 03:14:30.823 

szanowni Państwo. 

 

03:14:30.863 --> 03:14:32.124 

Mam tylko takie w sumie dwa pytania. 

 

03:14:32.164 --> 03:14:36.186 

Pierwsze dotyczy tutaj inwestycji, która ma się rozpocząć 

na ulicy 

 

03:14:36.206 --> 03:14:39.027 

Matejki, Chełmońskiego i chciałbym tylko zapytać o 

termin, 

 

03:14:39.047 --> 03:14:40.548 

kiedy ona się rozpocznie. 

 

03:14:40.588 --> 03:14:42.869 

I druga taka w sumie w formie przypomnienia. 

 

03:14:42.929 --> 03:14:48.092 

Tam kiedyś składałem w tamtym roku wniosek taki o 

doświetlenie 

 

03:14:48.172 --> 03:14:51.053 

pewnych miejsc na Brzeziu z uwagi na to, 

 

03:14:51.093 --> 03:14:54.775 

że mieszkańcy jakby rozbudowują się to Brzezie 

troszeczkę dalej 

 

03:14:54.815 --> 03:14:56.936 

i dlatego bym prosił tylko ewentualnie o informację, 

 

03:14:56.976 --> 03:14:59.378 

czy możemy liczyć, że powiedzmy, w najbliższym czasie, 

 

03:14:59.518 --> 03:15:01.759 

nie wiem, typu miesiąca dwóch czy trzech, 

 

03:15:01.819 --> 03:15:03.580 

że tak powiem, to będzie, że tak powiem, 

 

03:15:03.620 --> 03:15:06.161 

nie wiem, czy zostało zaplanowane, czy będzie 

zrealizowane. Dziękuję. 

 

03:15:14.026 --> 03:15:17.270 

- Jeśli chodzi o Matejki, jesteśmy tu tuż przed otwarciem, 

 

03:15:17.290 --> 03:15:18.331 

nazwijmy to, ofert. 

 

03:15:18.351 --> 03:15:20.033 

Jesteśmy w trakcie postępowania. 
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03:15:20.073 --> 03:15:25.838 

Czy będzie przesunięcie, Pani kierownik? Będzie. 

 

03:15:25.858 --> 03:15:28.139 

Szanowni Państwo, wpływają pytania od potencjalnych 

wykonawców, 

 

03:15:28.179 --> 03:15:30.520 

więc my proceduralnie jesteśmy zobligowani. 

 

03:15:30.980 --> 03:15:32.801 

Jak Pan słyszał, to załóżmy już, 

 

03:15:32.821 --> 03:15:36.702 

że powiedzmy, koło poniedziałku powinniśmy otwierać 

oferty. 

 

03:15:36.722 --> 03:15:38.063 

To jest odpowiedź na pierwsze, a drugie, 

 

03:15:38.083 --> 03:15:40.463 

jeśli chodzi o oświetlenie, to przewidywany czas to jest 

wrzesień, 

 

03:15:40.503 --> 03:15:41.864 

październik tego roku. 

 

03:15:42.204 --> 03:15:46.626 

To się, powiedzmy, dzieje, tak? 

 

03:15:46.706 --> 03:15:47.906 

- Dziękuję. 

 

03:15:47.926 --> 03:15:49.207 

Nie widzę więcej głosów w tym punkcie, 

 

03:15:49.227 --> 03:15:52.668 

przechodzimy do kolejnego punktu... 

 

03:15:54.008 --> 03:15:55.309 

Bardzo proszę Panie burmistrzu. 

 

03:15:56.049 --> 03:15:58.951 

- Czasami klikam i nie mogę wyklikać. 

 

03:15:58.971 --> 03:16:04.554 

Szanowni Państwo, nie chciałbym psuć dobrych nastrojów 

i dobrej 

 

03:16:04.614 --> 03:16:09.437 

sesji, więc ja chciałbym tylko zadać pytanie. 

 

03:16:09.497 --> 03:16:12.839 

Nie było mnie co prawda na tej sesji, 

 

03:16:12.879 --> 03:16:18.143 

kiedy jeden z radnych powiedział, że przedstawiciel 

organu 

 

03:16:18.203 --> 03:16:22.785 

wykonawczego użył słów, które ja nie chciałbym nawet 

powtarzać, 

 

03:16:26.188 --> 03:16:29.511 

doprowadzili do dla niego niekomfortowej sytuacji w 

zakresie jego 

 

03:16:29.551 --> 03:16:30.692 

miejsca pracy. 

 

03:16:30.732 --> 03:16:35.796 

Ja wiem, że Pan przewodniczący otrzymał odpowiedź w 

tej sprawie. 

 

03:16:35.856 --> 03:16:38.839 

Ja taką odpowiedź również otrzymałem. 

 

03:16:38.899 --> 03:16:43.203 

Nie chciałbym jej wprost odczytywać, natomiast w tej 

odpowiedzi 

 

03:16:43.723 --> 03:16:45.925 

przeczytam tylko pewien fragment. 

 

03:16:45.965 --> 03:16:48.167 

Wszyscy Państwo tu wiecie na pewno, 

 

03:16:48.647 --> 03:16:53.431 

o czym jest mowa. Tylko przeczytam, że nie czuję się 

upoważniony, 

 

03:16:53.471 --> 03:16:56.352 

tam są na pewno informacje, których nie warto chyba 

podawać 

 

03:16:56.392 --> 03:16:58.673 

w przestrzeni publicznej, ale jedno jest ważne. 

 

03:17:09.159 --> 03:17:10.380 

Sekundkę, muszę to odczytać. 

 

03:17:17.896 --> 03:17:22.780 

Nie była to informacja pochodząca od któregokolwiek z 

Pana zastępców, 

 

03:17:22.820 --> 03:17:26.664 

bo z jakiegokolwiek pracownika Urzędu Miejskiego w 

Sulechowie. 

 

03:17:26.784 --> 03:17:30.767 

Żadna ze wskazanych osób nie kontaktowała się ze mną 

ani z żadnym 

 

03:17:30.887 --> 03:17:34.230 

innym funkcjonariuszem z kierownictwa. 

 

03:17:34.290 --> 03:17:35.451 

I tylko tyle. 
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03:17:35.491 --> 03:17:38.054 

Ja powiem tak, ja bym tak po ludzku oczekiwał, 

 

03:17:38.094 --> 03:17:40.075 

żeby powiedzieć po prostu 'przepraszam' 

 

03:17:40.116 --> 03:17:43.739 

w tej samej formie i w tym samym miejscu na sesji w tej 

sprawie, 

 

03:17:43.759 --> 03:17:45.921 

szanowni Państwo, bo mnie to dotknęło. 

 

03:17:45.961 --> 03:17:49.345 

Naprawdę tam padły słowa w ogóle nawiązujące do tego, 

 

03:17:49.385 --> 03:17:52.207 

że standardy białoruskie... 

 

03:17:52.227 --> 03:17:54.850 

Dzisiaj brzmi to fatalnie, szanowni Państwo. 

 

03:17:54.910 --> 03:17:58.634 

Dla mnie dla mnie odniesienie do takich wzorców i takich 

sytuacji 

 

03:17:58.674 --> 03:18:01.077 

jest fatalne. 

 

03:18:01.097 --> 03:18:03.059 

Więc ja bym po prostu chciał, krótko tylko, 

 

03:18:03.099 --> 03:18:05.241 

że po prostu było inaczej i tyle. 

 

03:18:09.048 --> 03:18:14.069 

Pan przewodniczący i radny, dwie osoby do tego się 

odnosiły. 

 

03:18:14.169 --> 03:18:16.630 

Fajnie by było, jakby to się tak skończyło. 

 

03:18:16.710 --> 03:18:19.710 

- Ja mogę tylko powiedzieć, że wyślę dzisiaj wszystkim 

Państwu radnym 

 

03:18:19.770 --> 03:18:23.231 

te pisma, które do mnie trafiły. 

 

03:18:23.271 --> 03:18:29.872 

Wszystkie trzy. 

 

03:18:29.912 --> 03:18:31.453 

Nie widzę więcej głosów w tym punkcie, 

 

03:18:31.513 --> 03:18:33.093 

zatem przechodzimy do kolejnego punktu. 

 

03:18:34.814 --> 03:18:37.275 

Punkt dwudziesty. 

 

03:18:37.316 --> 03:18:40.118 

Wysoka Rado, stwierdzam, że porządek obrad dzisiejszej 

sesji został 

 

03:18:40.158 --> 03:18:42.840 

zrealizowany. Zamykam XVI sesję Rady Miejskiej w 

Sulechowie 

 

03:18:42.860 --> 03:18:44.161 

IX kadencji. Dziękuję bardzo. 


